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В Голямата концертна зала "Октябрьский" в Санкт Петербург френският дизайнер Жан Пол Готие представи премиерата на своето
модно шоу - Fashion Freak Show с възрастово ограничение 18+. Шоуто ще видят и московските зрители. Спектакълът се състои от
няколко сцени, които разказват за живота на Готие от седемгодишната му възраст до ден днешен. "Това шоу е историята на моя
живот, на опита, който съм придобил, на всичко, което съм видял и заобичал. Това е сборник с истории, които никога досега не съм
разказвал", каза на пресконференция в Москва Жан Пол Готие. По думите му той се е отдалечил от света на високата мода и
планира да се съсредоточи върху постановки на свои спектакли. Освен най-добрите костюми от минали години - the best of Gaultier,
в шоуто участват и над 200 специално изработени костюма, както и като жест към Русия - няколко модела от знаменитата колекция
"Руски конструктивизъм" от 1986 г. Премиерата на спектакъла се е състояла през 2018 година в парижкото кабаре Фоли Берже. Жан
Пол Готие е френски моделиер започнал кариерата си в модната къща на Пиер Карден. Собствената си колекция той създава през
1976 г. Автор е на сценични костюми за представители на шоу бизнеса, киното и балета.

Отношенията между Русия и Ки-
тай са на безпрецедентно високо
равнище, включително и сътрудни-
чеството в областта на технологии-
те и иновациите. Това заяви Влади-
мир Путин в словото си при връчва-
нето на акредитивните писма на но-
вия китайски посланик. "Китай и
всички ние сега се сблъскваме с
опасността от разпространение на
инфекцията на коронавируса. Ръко-
водството на КНР предприема ре-
шителни мерки, за да спре епиде-
мията. Готови сме да окажем на при-
ятелския китайски народ помощ и
всякакво съдействие", добави рус-
кият президент.

В потвърждение на неговите думи

Китайски учени започнаха изпитания на
руски препарат срещу опасната зараза

са зачестилите съобщения за взаи-
модействие между руски и китайски
учени в тази сфера. Тази седмица в
Китай започнаха изследвания и из-
питания на разработен в Русия пре-
парат триазавирин срещу новия ко-
ронавирус 2019-nCov, заяви пред жур-
налисти руският зам.-министър на
здравеопазването Сергей Краевой.

Същевременно китайски и руски
лекари разработват система на из-
куствен интелект, способна да диаг-
ностицира коронавирусната зараза.
Изследванията се водят в Института
по автоматика и процеси на управ-
лението в Далекоизточното отделе-
ние на РАН с подкрепата на Светов-
ната здравна организация (СЗО). В

най-скоро бъдеще системата ще бъ-
да изпитана в епицентъра на епиде-
мията - китайския град Ухан. Китай-
ската асоциация на неправителстве-
ните медицински учреждения е съб-
рала 500 лекари от цялата страна,
които ще пристигнат в града, за да
продължат работа над системата.

Вицепрезидентът на Руската асо-
циация за изкуствен интелект Валия
Грибова обясни същността на прог-
рамата. В системата се залага бога-
та и строго персонифицирана инфор-
мация за пациента, неговите оплак-
вания и симптоми, а изкуственият ин-
телект потвърждава или отхвърля ди-
агнозата. Освен това - което е още
по-важно, може да даде препоръки
за лечението на конкретния човек,
отчитайки пола, възрастта, здравос-
ловното състояние, стадия на забо-
ляването.                  /"Русия днес"/
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Точно така може да бъде
описано първото обявява-
не от страна на държав-
ния секретар на САЩ Май-
къл Помпео на български
висш държавен служител,
заподозрян в корупция,
който е със забрана да по-
сещава САЩ. Посочен с
пръст от върха на властта
във Вашингтон е не минис-
тър, депутат или олигарх,
а… съдията Андон Миталов,
за когото едва ли някой е
чувал извън тесните прав-
ни среди. Заявеното ден
по-рано от посланик Херо
Мустафа обявяване на пер-
сона нон грата бе очаква-
но с интерес от българс-
ката публика, а очакване-
то на обществото ни бе за
тектонична промяна - за по-
сочване на наистина зна-
кова фигура. Само такова
действие би успокоило и
удовлетворило зажаднелия
за справедливост и ощетя-
ван три десетилетия от пре-
хода българин. Само тако-
ва действие би породило
доверие към САЩ, че те
действително като партньо-
ри подкрепят борбата с ко-
рупцията у нас. И че не на-
лагат избирателен подход
на принципа "Кучи син, но
наш кучи син", с който Ща-
тите често са защитавали
диктаторски и/или крадли-
ви режими, стига към мо-
мента да са им удобни. Из-
бирателният подход към
справедливостта и демок-
рацията и каубойският ма-
ниер на дипломация само
ще засилят недоверието на
българина към американ-
ския модел на "партньорс-
тво". Впечатление прави,
че в изявлението няма кон-
кретни обвинения срещу
магистрата Миталов, жена
му и дъщеря му. Но без-
погрешно всички медии
направиха връзката меж-
ду черния печат и семейс-
твото му с това, че той пус-
на разследвания за шпио-
наж председател на НД
"Русофили" Николай Мали-
нов да посети Русия и да
получи орден от руския пре-
зидент. И сигурно тук е
разковничето - това е пре-
дупреждение към всеки в
държавната йерархия, кой-
то дръзне да не играе по
свирката на Вашингтон. Ако
за един подпис върху теб
се стоварва цялата мощ на
Държавния департамент,
какво ли ще се случи с хо-
рата, които развиват отно-
шенията с Русия. Как ли
властта ще отстоява стра-
тегическите енергийни про-
екти? Но днешният свят се
променя динамично, става
многополюсен, наред със
САЩ водещи фактори в не-
го са Русия, Китай, с кои-
то е наш национален инте-
рес да поддържаме актив-
ни, равноправни и страте-
гически връзки. България
не е васална колония, за
да ни свеждат отгоре (и от-
далече) кой е виновен, кой
корумпиран и кой е целият
в бяло. България се нуж-
дае от реална борба с ко-
рупцията, а не от нейна
имитация с цел (гео)поли-
тическо сплашване на ина-
комислещи.

Димитър Петров, Разград

В чест на Деня на осво-
бождението на Разград от
турско робство - 28 януари,
инициативни групи посетиха
Руския паметник над село
Езерче, Разградско, за да
отдадат почит на загиналите
руски воини от частите на
Източния отряд.

Пред паметника шествие-
то бе посрещнато с хляб и
сол от момичета  в народни
носии, от председателя на
местното дружество на Съ-
юза на офицерите и сержан-
тите от запаса и резерва
полк. о.з. Гецо Гецов, от кме-
та на селото Хюсеин Хюсеи-
нов и членове на Разградс-
кото и Цар Калояновото дру-
жества на НД "Русофили" с
председатели Любомир Гер-
ганов и Стефан Балъкчиев.

Полк. о.з. Гецо Гецов, ро-
дом и живеещ в селото,
представи пред участниците
в шествието картина на съ-
битията. Битката край Езер-

Заместник-министърът на
външните работи на Русия
Сергей Рябков заяви, че из-
стрелването от страна на
САЩ на междуконтинентал-
на балистична ракета буди
тревога в Москва. Той отбе-
ляза, че Русия също така е
обезпокоена от решението
на американските военно-
морски сили да разположат
ядрени ракети с ниска мощ-
ност W76-2 на подводници.

Рябков отбеляза, че раз-
полагането на ядрени бойни
глави в името на засилване
на възпирането предизвика
голяма тревога за ядрената
стратегия на САЩ. Той под-
черта, че в Москва са обез-
покоени от това не защото
виждат заплаха за сигурност-

Русия ще отговори на во-
енните учения на НАТО, ко-
ито са планирани в Европа
през пролетта, заяви руски-
ят външен министър Сергей
Лавров.

По-рано генералният сек-
ретар на НАТО Йенс Стол-
тенберг заяви, че ученията
на НАТО Defender Europe
2020 (Защитник на Европа),
в рамките на които е плани-
рано прехвърляне на амери-
кански военни, не били на-
сочени срещу Русия. При то-
ва Столтенберг подчерта, че
става дума за най-мащабно
разполагане на американс-
ки войски на територията на
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Европа за последните 25 го-
дини.

"Разбира се, че ще реа-
гираме. Ние не можем да
игнорираме тези процеси,
които  предизвикват много
голямо безпокойство, но ние
ще реагираме по такъв на-
чин, че това да не създава
излишни рискове", заяви
руският външен министър
Сергей Лавров. Той припом-
ни, че под предлог за член-
ство в ЕС, НАТО "завлича"
в съвместни учения неутрал-
ни държави, такива като
Финландия и Швеция.

"В контекста на сътрудни-
чеството между НАТО и ЕС

във военната сфера те из-
мислиха термина "военен
Шенген", който предполага
модернизация на всички
транспортни артерии вклю-
чително до източната грани-
ца на Алианса по такъв на-
чин, че всяка най-голяма во-
енна техника да може сво-
бодно да преминава на Из-
ток. Мисля, че само това е
достатъчно, за да разберем
опасностите от подобни иг-
ри. Разбира се, трябва да
отговорим на това", подчер-
та Лавров.

По думите му, ученията
Defender, планирани за ап-
рил-май 2020 година, в до-

пълнение към военните кон-
тингенти, които вече са раз-
положени в Европа, предвиж-
дат прехвърляне на повече
от 30 хиляди единици аме-
риканска техника и на над
20 хиляди американски во-
енни.

"Онези, които провокират
този вид абсолютно неоправ-
дани учения, искат да пос-
ледват ответни мерки, за да
продължат да нагнетяват
напрежение. Но има нема-
ловажен аспект - всичко, ко-
ето правим ние в отговор на
създаването на заплахи за
нашата сигурност от страна
на натовците, ние правим из-
ключително на наша терито-
рия. И цялото ни ядрено оръ-
жие се намира само на на-
ша територия, за разлика от
американското ядрено оръ-
жие", подчерта министърът
на външните работи на Ру-
сия.             /"Русия днес"/
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Новият
посланик
на Фран-
ция в Рус-
ката фе-
д е р а ц и я
Пиер Ле-
ви заяви,
че от 40
г о д и н и
мечтае да
работи в
Русия. По-
рано той връчи акридитив-
ните си писма на руския
президент Владимир Путин.

"Оценявам високо шанса
да работя в Русия. Послед-
ните 40 години това беше
моя мечта. Аз се върнах в
държава, която много оби-
чам. Започнах да уча ней-
ния език още в ученически-
те години. Много велики фи-
гури на руската култура ме
придружаваха в моето пъту-
ване дотук от ранна възраст.
Особено ценя Ана Ахматова,
чиито стихове живеят в сър-
цето ми", се казва в изявле-
нието на посланика, публи-
кувано на страницата на
френското посолство във
Facebook. Според него Ру-
сия и Франция се намират
в началото на решаващ мо-
мент в отношенията им.

"Президентът на Франция
Еманюел Макрон изрази же-
ланието си да възобнови ам-
бициозен диалог с Русия с
цел постепенно изграждане
на система на доверие. В до-
пълнение към двустранните
отношения, които много це-
ним, нашата задача е да ук-
репим мира и сигурността в
Европа и света. Франция и
Русия са постоянни членове
на Съвета за сигурност на
ООН и носят огромна отго-
ворност", гласи още офици-
алното изявление на посла-
ник Леви в Москва.

Пиер Леви е назначен за
посланик на Франция в Ру-
сия през януари 2020 г. Пре-
ди това той е бил посланик
на Франция в Полша (2016 -
2019), по-рано - директор на
отдела на Европейския съ-
юз на Министерството на
външните работи на Фран-
ция (2013 - 2016), а също та-
ка и посланик в Чешката ре-
публика (2009 - 2013). Пос-
ланик Леви също така е ра-
ботил във френските посол-
ства в Германия и Сингапур.
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та на Русия, а от гледна точ-
ка на "доктрините и концеп-
циите, които американците
използват в ядрената об-
ласт".

Според Сергей Рябков по-
явата на ядрени бойни гла-
ви с ниска мощност на стра-
тегическите носители озна-
чава, че Вашингтон допуска
ограничена ядрена война.

"Това отразява факта, че
САЩ всъщност намаляват
ядрения праг и че допускат
възможността те да водят ог-
раничена ядрена война и да
спечелят такава война. Това
е изключително тревожно",
подчерта той.

Следва да припомним, че
опасенията на Русия за яд-
рената политика на САЩ се

увеличават най-вече след ка-
то през 2019 година Вашин-
гтон се оттегли от важното
стратегическо споразумение
между двете страни, Дого-
вора за ядрени ракети със
среден обсег на действие,
позовавайки се на наруше-
ния от страна на Русия, ко-
ито Москва отрича.

Това означава, че новото
споразумение START, подпи-
сано през 2010 година, е
последният основен договор
за контрол на ядрените оръ-
жия между двете най-голе-
ми ядрени сили в света. Той
ограничава броя на ядрени-
те бойни глави с голям об-
сег на действие, които мо-
гат да разположат.

/"Русия днес"/
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че е една от най-големите
състояли се край Разград
сражения. Това се е случи-
ло на 26 юли 1877 г.

След едноминутно мълча-
ние със сведени глави и на
колене от присъстващите в
памет на загиналите, които
са погребани на мястото на
събитието, полковникът раз-
каза още и за параклиса, на-
миращ се недалеч от памет-
ника. Той е изграден от зав-
ръщащите се от войната рус-
ки войници още през април
1878 г. През 1928 г. е из-
вършено цялостно обновява-
не на постройката. Останки-
те на руските воини са пре-
несени в една могила, над
която е поставен нов каме-
нен обелиск. Там сега се на-
мират костите на 178 воини
от Болховския полк и 76 во-
ини от Нежинския полк.

Венци и цветя пред памет-
ника поднесоха заместник-
кметът на Разград Добрин
Добрев, рокерите от двата
мото клуба, представители

на движение "Русофили" -
Разград, движение "Русофи-
ли" - град Цар Калоян, Съ-
юзът на запасното войнство
от Исперих с председател
кап. о.з Стоян Стоянов,
представители на партия
"Атака", признателни граж-
дани.

Запасни офицери от
СОСЗР-Разград почетоха па-
метта на загинал офицер по
време на освобождението на
Разград. Полк. о.з. Огнян
Кирилов, полк. о.з. Стоян
Стоянов, полк. о.з. Стамен
Матеев и майор о.з. Влади-
мир Атанасов посетиха дво-
ра на църквата "Св. Нико-
лай Чудотворец" в Разград в
Деня на Освобождението на
града от турско робство. Там
се намира гробът на полков-
ник Михаил Фьодорович
Ланганс, командир на 22-ри
мобилен артилерийски парк,
придружаващ  XIII армейски
корпус с командир княз Дон-
дуков-Корсаков - освободи-
тел на Разград.
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- След всичко, което се
случва в последните месе-
ци в двустранните ни от-
ношения, как бихте описа-
ли ситуацията, отношени-
ята между България и Ру-
сия?

- Това е много интересен
въпрос, на който бих отго-
ворил по следния начин.
Руско-българските отноше-
ния съществуваха по един
начин до 21 октомври и по
друг след 21 октомври. До
21 октомври миналата годи-
на отношенията ни се раз-
виваха много успешно. През
март, както си спомняте,
дойде министър-председа-
телят Медведев, през юни
в Петербургския икономи-
чески форум участва пре-
зидентът Румен Радев и пос-
ле се срещна с президента
Путин. Цвета Караянчева -
председател на Народното
събрание, проведе много
интересни срещи в Москва.
През август на Каспийския
форум отново се срещнаха
премиерите Борисов и Мед-
ведев. През септември се
състоя заседание на Меж-
дудържавната правителст-
вена комисия, през октом-
ври премиерът Бойко Бори-
сов и президентът Румен
Радев приеха министър
Мантуров, министърът на
външните работи Захарие-
ва се срещна с министър
Лавров. И всичко това ста-
на до 21 октомври.

По покана на Бойко Бори-
сов и на г-жа Теменужка
Петкова присъствах на от-
криването на компресорна-
та станция в Странджа. За-
що отидох?

На 21 октомври беше от-
крит официално 11-километ-
ров тръбопровод, който
свърза турската газопре-
носна система с българска-
та - в село Горска поляна.
Това беше тържествено съ-
битие, заедно с министър-
председателя.

След това започнаха
проблемите. На 25 октомв-
ри ме поканиха в Министер-
ството на външните работи
и ми съобщиха, че наш дип-
ломат се занимава с дей-
ност, която не отговаря на
дипломатическата и трябва
да напусне страната. Това
беше първият епизод след
датата 21 октомври! След
това мога да ви разкажа и
друга история - например
на 8 януари, когато в Ис-
танбул се състоя тържест-
веното откриване на "Турс-
ки поток". Там бяха покане-
ни Бойко Борисов и прези-
дентите на Сърбия, на Ру-
сия и домакинът - президен-
тът Ердоган. Две седмици
след тази среща в Истан-
бул отново ме канат в Ми-
нистерството на външните
работи и този път, нещо по-
вече имам да кажа - това
беше направено през пуб-
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Изрази го в откровено интервю за предаването "120 минути" по bTV с водещ Светослав
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личното пространство. Съ-
общават ми, че двама от на-
шите сътрудници - един от
посолството, друг от търгов-
ското представителство, се
занимават с противоправна
дейност и за 48 часа тряб-
ва да напуснат България.
Освен това Главната проку-
ратура обяви за издирване
по линия на Интерпол още
трима руски граждани. На
този фон сега се строят и
се развиват нашите руско-
български отношения. Не
зная как ще тръгнат неща-
та нататък. Ще видим как-
во ще стане, но разбирам,
че това са сериозни проб-

леми, които възникват на
този етап.

- Вие разделихте доста
директно, да ви кажа чес-
тно, отношенията ни пре-
ди 21 октомври и след 21
октомври. Споменахте
всичко това - за 3 месеца,
трима руски дипломати са
обявени за персона нон-
грата. Други двама нямат
право да посещават Бъл-
гария, а срещу двама бъл-
гарски граждани тече про-
изводство за шпионаж.
Защо се случи така?

- Аз също питам. Какво се
случи всъщност? Защо ста-
наха така нещата? Защото
такъв прецедент не е има-
ло през цялата история на
руско-българските отноше-
ния. Не говоря за 89-а го-
дина, говоря за периода и
преди това. Какво се случи
всъщност, че след като "Тур-
ски поток" стига до газот-
ранспортната система на
България, "Български по-
ток", "Балкански поток", въз-
никнаха тези отношения в
отношенията между нашите
страни? На някого не му ха-
ресва всичко това и някой
не иска на територията на
България да се появи "Бал-
кански поток"! Има такива
сили както в България, та-
ка и зад граница. И това,

което се случва сега, кол-
кото и да е странно, се случ-
ва през последните три ме-
сеца, след 21 октомври.
Разбирате от математика,
всичко се случва след 21
октомври. Това е абсолют-
но очевидно и разбира се,
предизвиква чувства на раз-
дразнение и на огорчение,
след като ви споменах за
онези срещи, събития, кои-
то станаха през първата по-
ловина на миналата година
между Русия и България.
Отношенията ни бяха във
възход и се гордеех с това,
че имаме такива отношения
между страните.

- Използвахте думата
огорчение, защото тази
дума чух аз. Това е дума,
която предавате от ваши-
те колеги - господин Лав-
ров и президента Путин,
или вие сте огорчен?

- Ще повторя още веднъж
- онова, което стана сега,
не може да предизвиква дру-
ги чувства, освен огорчение,
тъй като много неща са нап-
равени за развитието на на-
шите двустранни отношения.
Просто се случват неща, ко-
ито логично не могат да бъ-
дат обяснени по никакъв на-
чин и това, разбира се, пре-
дизвиква у нас въпроси и
аз много бих искал това, не
зная как да го нарека - лов
на руски дипломати, да
приключи. Има много по-
лезни неща, които може да
свършим занапред. Бих ис-
кал силите, които пречат на
строителството на "Балкан-
ски поток", да оставят на ми-
ра и България, и Русия. Аз
разбирам по този начин не-
щата - "Балкански поток" е
проект, който е потребен на
България, отговаря на ней-
ните икономически интере-
си и съм говорил за това с
министър-председателя и с
министъра на енергетиката,
че този поток ще бъде пос-
троен. Вярвам на министър-

председателя и министъра
на енергетиката, че проек-
тът ще бъде осъществен. Но
ситуацията е такава, че то-
ва не може да предизвика
радост у мен. За съжале-
ние, със сигурност сте чули
изказването на господин
Хейл, който говори по бъл-
гарското радио и каза, че
"Балкански поток", който за
него е разновидност на "Тур-
ски поток", не трябва да се
строи, той създава проблем
за САЩ и за цяла Европа.
Това чух аз.

- Аз също чух изказване-
то на заместник-държав-
ния секретар Дейвид Хейл

- за тях "Балкански поток"
и "Турски поток" е абсо-
лютно едно и също нещо.
Можете ли да ги убедите в
обратното, че всъщност
това са два различни про-
екта?

- Ще ви кажа, че "Турски
поток" е газопровод, който
е построен от Русия до Тур-
ция по дъното на Черно мо-
ре, който излезе на крайб-
режието на Турция. Една не-
гова част е предназначена
за турско потребление, а
втората линия тръгва към
Югоизточна Европа. И по-
нататък - на границата, къ-
дето аз бях тогава в Стран-
джа, този "Турски поток", по
11-километрова връзка се
свързва с газотранспортна-
та система на България. А
по-нататък, както казва г-н
премиерът, това е "Балкан-
ски поток" и той е прав, спо-
ред мен. Зная го, защото то-
зи поток ще тръгне за стра-
ните от Югоизточна Европа,
включително Балканските
страни и той ще работи в
този формат. Затова споде-
лям позицията на министър-
председателя на България,
да споделям я.

- Споделяте - това са два
различни проекта, казва-
те вие.

- Така го казва министър-

председателят Бойко Бори-
сов. Той казва, че този по-
ток представлява част от га-
зопреносната система на
България, която свързва
границата на Сърбия с гра-
ницата на Турция и по тази
система ще тръгне газ, кой-
то ще донесе транзитни так-
си за българската държа-
ва. Знаете ли, сега това, че
газът върви през Турция, от
януари, газът тръгна през
Турция за България, хазна-
та на България ще получи
около 40 млн. евро. Защо
ще получи? Защото този газ
иначе би минал през Румъ-
ния и България би трябва-
ло да плаща за транзита съ-
ответните такси. Това озна-
чава, че този газ ще е по-
евтин, отколкото преди. То-
ва означава, че българско-
то  население ще получава
газ. Знаете ли колко газ пос-
тъпва в България? На този
политик, който докара газ в
българските домове, тряб-
ва прижизнено да му се из-
дигне паметник. Не говоря
за София. Ако в София няма
газ, каква ще е атмосфера-
та? Какъв ще бъде възду-
хът в София? Знаете ли как-
ви са информациите за за-
мърсяването на въздуха. То-
ва са много плюсове. Аз
смятам, че премиерът е
прав и му вярвам. Това е. А
това, че нещата не се ха-
ресват на някого, какво да
се прави! Не може да се ха-
ресваме на всички! Живо-
тът просто е такъв. Просто
не трябва да се създава та-
кова напрежение в двуст-
ранните отношения. Смятам,
че това не е правилно. Да,
разбирам, че Макиавели
казва, че целта оправдава
средствата. Може би в то-
ва има някаква истина.

- Не можем да се харе-
саме на всички казвате
господин Макаров. Искам
да ви върна към шпионс-
кия скандал и неговите
разновидности, защото
ако върнем събитията пре-
ди 21 октомври, миналата
година беше белязана от
два големи скандала, в ко-
ито бяха замесени руските
служби. Според "Ню-Йорк
Таймс", опитът за убийство
на българския оръжеен
търговец Емилиян Гебрев,
е отворил очите на запад-
ните служби за съществу-
ване на таен екип от руски
убийци, който е действал в
няколко страни на Европа.
Вие чували ли сте за "Част
29 155"?

- Задавате ми такива въп-
роси, които ми напомнят за
историята на чудовището от
Лох Нес - всички го знаят,
но никой не го е виждал! Не
зная за подобна част и кой
знае за тази част изобщо
нещо. Може би е взето от
някои фантастични сборни-
ци.                        На стр. 4

Посланик Анатолий Макаров по време на интервюто
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Не познавам такава част
и смятам, че не е сериозно
да се говори за нещо, кое-
то не зная и не искам да
зная, защото това са фан-
тазии.

- Добре, нека вляза то-
гава в детайлите. Според
"Ню Йорк Таймс" и "Белин-
кет" западните служби
стоят зад разкриването на
случая на г-н Гебрев. Спо-
ред източници, цитирани
от тези издания, заснети
от камери в гаража на Геб-
рев в София, човекът, кой-
то маже дръжката на вра-
тата му с бойно отровно
вещество е същият, който
ръководи екипа при поку-
шението срещу Сергей
Скрипал в Англия. Това са
подробности. Има и само-
личност на този човек.
Сергей Федотов, фалшиво
име, Денис Сергеев - ис-
тинско име.

- Какво ще ви кажа пър-
во на първо. Това е в кон-
текста на напрежението, ко-
ето се създава между Ру-
сия и България и в този кон-
текст се появяват тези раз-
кази. Делото на Гебрев - не
зная за какво става въпрос,
защото тогава дори не съм
бил в България. Пристигнах
в България през октомври
2016 година, преди три го-
дини. Тази история, както я
представяте, се е случила
някъде през пролетта на
2015 г. Но смятам, че всич-
ко това е някаква абсолют-
но странна, специално реа-
нимирана история, за да се
подгрее ситуацията, която
се случва в нашите двуст-
ранни отношения. Зная, че
на 23-ти прокуратурата се
е обърнала към Интерпол с
искане да се издирят тези
хора, които са участвали в
делото на Гебрев. Подали са
такава молба, но ме учудва
защо периодът съвпада със
ситуацията, в която се на-
мират нашите двустранни
отношения? Защо не се слу-
чи преди една година? Не в
някакъв друг период, а точ-
но сега. Нищо не е случай-
но, знаем това, ние сме се-
риозни хора с вас.

Това ме учудва - казвате,
че някой Федотов, или как-
то нарекохте този човек, че
са го видели в гаража, че е
мазал дръжките на колата.
Не зная, разбира се. Ако е
мазал дръжките и са се от-
ровили бащата и синът, а във
Великобритания, след това
са се отровили бащата и дъ-
щерята възниква, странна
мисъл има в мен. Защо е та-
кава странна селекция - ба-
ща и син, баща и дъщеря,
при това несполучливо…  И
фактът - последното което
ще кажа - това, че е изпра-
тено искане в Интерпол не
означава, че тези хора са
виновни. В цивилизованите
страни и в България се пра-
ви така - само съдът доказ-
ва виновността или невин-
ността на човек. Нали така
стоят нещата в България?

Кажете ми - нали съдът до-
казва вината или пък я до-
казва издирването?

- Да, съдът трябва да
прецени дали да изпълни
искането за трансфер или
предаване на чуждо пра-
восъдие. Вие сте посла-
ник, на мен ми е ясно, че
не бихте коментирали ра-
ботата на службите в де-
тайли, но нека ви задам
един такъв въпрос - въп-
росното лице Денис Сер-
геев търсил ли е контакт с
руското посолство, докато
е пребивавал в София
през 2015 г.? Може би сте
задали този въпрос на ва-
ши колеги или на вашия
предшественик?

- А защо трябва да му за-

дам този въпрос? Това не
би трябвало да се случва,
защо този човек трябва да
съществува? Не зная откъ-
де решихте, че той трябва
да се обръща към посолст-
вото. Тогава не съм рабо-
тил в посолството. Не зная
каква е връзката с посолс-
твото. Защо го издирват?
Каква е целта?

- Защото скандалът ста-
на вече прекалено голям.

- Без посолство няма
скандал! Разбирам, че тряб-
ва да се включи посолство-
то. Трима души, трима дип-
ломати за два месеца - то-
ва е много добра ситуация.
За едно денонощие на два-
ма им е забранено да вли-
зат в България и това е
нормално? Не смятам, че
това е нормално за цивили-
зованите двустранни отно-
шения. Ако това е цената на
построяването на "Балканс-
ки поток", това е твърде
скъпа, твърде висока цена
за двустранните отношения.
Ние пазим тези отношения.
Така разбирам нещата. И
вие трябва да ги пазите не
по-малко - това е нашата
двувековна история, това е
моята позиция, извинете ме,
може би има и други пози-

ции, допускам, разбира се,
полярност на мненията, но
смятам, че съм длъжен да
кажа всичко това.

- Разбира се, поканили
сме ви, за да чуем вашите
отговори и вашата пози-
ция. През седмицата бях-
те на среща в Министерс-
твото на енергетиката - то-
ва ли беше темата на раз-
говора? Това ли казахте и
на тях, че не може да се
харесаш на всички?

- На зная на кого можеш
да се харесаш. Дали можеш
да се харесаш на своите
американски съюзници?
Зная, че вашите американс-
ки съюзници не искат да го
има този газопровод. Не ис-
кат да го има "Балкански по-

ток". Зная, че госпожа Теме-
нужка Петкова посети Аме-
рика, че е приета на съот-
ветното равнище, просто я
попитах какво е положение-
то, ще го има ли "Балкански
поток"?  Тя ми каза "да". Ка-
за ми, че и премиерът, и са-
мата тя - Теменужка Петко-
ва, ще направят всичко въз-
можно, за да бъде реализи-
ран този проект на Русия и
България. И мен това ме ус-
тройва. Това е един задово-
лителен отговор и съобщих
за това в Москва.

- На този фон, на фона
на нашите двустранни от-
ношения в момента, да
очакваме ли посещение на
външния министър госпо-
дин Лавров, на президен-
та Путин скоро в Бълга-
рия?

- Виждате ли, дори под-
текстът на вашия въпрос
звучи по някакъв начин, ся-
каш дали може да пристиг-
не господин Путин?

- Не дали, дали би имал
желание.

- Да, аз ви разбирам за-
що говорите така, защото
разбирате, че обстановка-
та, която се създава, не е
благоприятна. Зная, че има
такива сили, които не биха

искали господин Лавров да
пристигне в България, има
сили, които не искат г-н Пу-
тин да дойде тук. Знаете ли
кога за последен път дойде
тук президентът Путин?

- Спомням си много яс-
но, защото отразявах то-
ва посещение през 2008 г.

- Да. И питам дали ще бъ-
дат ритуални тези посеще-
ния - по повод годишнината
от Освобождението на Бъл-
гария, или ще са посветени
на някакви конкретни про-
екти, някакви конкретни де-
ла, някакви постижения.
Смятам, че имаме всички
възможности за това. Мно-
го бих искал г-н Лавров да
пристигне в България. От
2014 г. той не е идвал тук,

това са 6 години. Отдавна е
време да дойде. Имаме те-
ми за съвместни преговори
и се надявам това посеще-
ние да се състои. Надявам
се на това. И посещението
на Путин е едно много важ-
но посещение. Той е пока-
нен официално. Надявам се,
че подобно посещение ще се
случи, но затова е необхо-
дима съответната подготов-
ка, трябва да бъдат осъщес-
твени някакви големи про-
екти и тогава ще говорим,
че е назряло времето за по-
добно посещение.  Много
бих искал страницата, на
която се намираме сега, да
бъде обърната. Зная,че го-
ляма част от населението на
България с голяма любов и
симпатия се отнася към на-
шата страна. Имаме един
Бог, един език, обща култу-
ра, общо изкуство, имаме
много неща общи - ние ви-
наги сме били един до друг
и ще бъдем един до друг.
Смятам, че тези контакти,
тези посещения трябва да
продължават и затова ра-
ботя в България вече три
години и ще правя всичко,
за да се развиват напред
тези отношения. Това е мо-
ята задача и затова работя

в България.
- Прогнозирайте как ис-

кате да видите отношени-
ята между България и Ру-
сия след една година, ко-
гато може да се видим
пак?

- Ще кажа, че тези отно-
шения ще са резултатни и
съм сигурен, че "Балкански
поток" ще бъде построен, си-
гурен съм, че България ще
стане наистина газоразпре-
делителен хъб за цяла Юго-
източна Европа и ще имаме
още съвместни проекти в
енергетиката - и "Белене", и
"Козлодуй". В областта на ту-
ризма имаме много сюжети,
по които можем да работим
много позитивно. Затова ис-
крено вярвам в перспекти-
вите пред нас и съм готов
да работя за тяхната полза
и съм готов да говорим след
една година и да обсъдим
всичко онова, което казах-
ме тук и какво се е случило
с тези неща.

PS
Казаното от посланик Ма-

каров, че има сили, които
пречат на развитието на
българо-руските отношения,
получи потвърждение ведна-
га след интервюто. Бе обя-
вено името на корумпирания
български съдия от Специа-
лизирания съд. Май че бълга-
рите останаха разочаровани
в очакванията си да излезе
най-после на бял свят някак-
во познато (защото ние си
ги знаем) име. Американски-
те критерии за корупция оба-
че се оказаха много различ-
ни от нашите очаквания. За-
щото в мотивите (доколко-
то са изложени) корупцията
на този съдия се свежда до
това, че е пуснал заподозре-
ния в шпионаж в полза на Ру-
сия Николай Малинов да оти-
де до Москва, за да си полу-
чи наградата.

Абе, тези американци за
идиоти ли ни имат!? Толкова
ли не можем да прозрем за
какво става дума! Връзката
с натрупаните напоследък
"активи" в българо-руските
отношения е очевидна. Прос-
то това е поредната брънка
във веригата, с която аме-
риканците искат да оковат
отношенията ни с Русия.

Апропо, за датата 21 ок-
томври. На 18 октомври 2019
г. американската посланич-
ка Херо Мустафа е връчила
акредитивните си писма и
всъщност веднага е задейс-
твала борбата със "зловред-
ното" - по нейното опреде-
ление (също в интервю за
Светослав Иванов) влияние
на Русия.

Но дали ще им се получи
на американците да ни раз-
делят с Русия след като поч-
ти 80% от българите изпит-
ват добри чувства към "бра-
тушките"? Всичко зависи от
нас. Действията или бездей-
ствията на българските влас-
ти ще е мерилото, доколко
България е независима стра-
на и умее да отстоява собс-
твените си интереси.

/"Русия днес"/

България ще бъде с две газови магистрали, българската икономика ще има възможност да си купи най-
евтиния газ. Това заяви премиерът Бойко Борисов при откриването на разширението на газопреносната
мрежа по трасето на "Балкански поток". "Това е и една политическа магистрала. Там, където има големи
икономически интереси, където има газопроводи, няма война и затова още по-усилено строим", добави
Борисов, цитиран от българските медии
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Воювалият в Донбас на страната на Въоръ-
жените сили на Украйна немец от семейството
на съветски емигранти Зигфрид разкритикува
украинската армия и разказа за случващото се
в нея.

В своя публикация във Фейсбук немецът, кой-
то е имал позивна "Океан", обвини Русия в нах-
луване и увери, че ако не са били доброволци-
те, Украйна не би могла на "отрази удара".

Той обаче се оплака от тежкия живот в Ук-
райна, от факта, че не е получил обещаните
средства. "Наложи се на живо да се запозная с
много от даденостите и особеностите на укра-
инското общество. Цивилизованият проект на
украинската държава се оказа провален", на-
писа Зигфрид.

Според него идеята за национална украинска
държава още от раждането си е била химера,
повторение на остарели шаблони, което е дове-
ло до дълбок разкол в обществото. Той обвиня-
ва Киев в нежелание да развива армията си,
че Въоръжените сили на Украйна представля-
ват "потънала в страх, лицемерен патос и лъжи
организация". Зигфрид уверява, че армията на

Президентът на Русия Вла-
димир Путин разчита, че но-
вите посланици, които са
пристигнали за работа в Мос-
ква, ще могат да се запозна-
ят отблизо с Русия и да съ-
действат за развитието на
многоплановите отношения
между нея и своите страни.

На церемонията по връч-
ване на акредитивните пис-
ма новите ръководители на
чуждестранните дипломати-
чески мисии в Руската феде-
рация руският лидер отбеля-
за, че посланиците ги очаква
"напрегната, но крайно инте-
ресна работа". "Разчитам, че
ще успеете по-отблизо да се
запознаете с Русия, да по-

Ïîìïåî: "Êðèì å çàãóáåí è âñè÷êè
ñâåòîâíè èãðà÷è çíàÿò òîâà"Поредното изостряне на

отношенията между руски-
те и американските войски
стана в Северна Сирия, в
провинция Хасака. В сряда
сутринта американски воен-
нослужещи се опитаха да
блокират пътя на колона на
руската военна полиция, ка-
то разположиха на нейния
път блокпост от свои маши-
ни. Този път обаче те не ус-
пяха да спрат руснаците.

Според сведения на оче-
видци първоначално руски-

Ïóòèí ïðèçîâà íîâèòå ïîñëàíèöè äà ïî÷óâñòâàò
ïóëñà íà Ðóñèÿ

Церемонията по връчване на акредитивните писма

Руският държавен глава отбеляза,
че ги очаква напрегната,
но крайно интересна работа

чувствате нейния пулс, да
станете свидетели на това
как в нашата страна се ре-
шават важните мащабни за-
дачи за политическото, ико-
номическото и социалното
развитие", каза Путин.

Той поздрави посланици-
те с официалното начало на
дипломатическата им дей-
ност в Русия и им пожела
успехи. "На вас е възложе-
на важна и отговорна ми-
сия - да съдействате за раз-
витието на многопланови от-
ношения между представя-
ните от вас държави и на-
шата страна. Изхождаме от
факта, че във вашето полез-
рение ще бъдат въпросите

за разширяването на поли-
тическия диалог, търговско-
икономическите връзки, за-
дълбочаването на културно-
хуманитарните обмени, кон-
тактите между хората", ка-
за Путин, като подчерта, че
властите в Руската федера-
ция за заинтересувани от
успешната работа на чуж-
дестранните посолства в

Москва по тези направле-
ния.

Руският президент увери,
че ръководителите на дип-
ломатическите мисии вина-
ги могат да разчитат на по-
мощ от страна на руските
органи на властта, на об-
ществените и деловите кръ-
гове. "Всички ваши полезни
начинания ще получат бе-

зусловна подкрепа", каза
руският държавен глава.

В церемонията по връч-
ване на акредитивните пис-
ма участваха 23 новоприс-
тигнали посланици на чуж-
ди държави, сред които на
САЩ, Великобритания,
Франция, Китай, Иран,
Ирак, Австралия, Германия,
Гърция и Швеция.

Майк Помпео се ръкува сърдечно с Емине Джапарова, но я посъветва
да забрави Крим

Ðóñêè ÁÒÐ ïðåìàçà àìåðèêàíñêè áëîêïîñò â Ñèðèÿ
те военнослужещи са се опи-
тали да урегулират конфлик-
та мирно, но когато амери-
канците отказали да ги про-
пуснат, просто са направи-
ли таран на американския
блокпост с бронетранспор-
тьора БТР-80. В резултат на
това блокиращата пътя ма-
шина MATV се оказва извън
пътя. След това руската ко-
лона продължи пътя си.

Съобщава се, че инциден-
тът е станал по пътя към
Румиранското нефтено нахо-

дище, от което американци-
те без разрешението на Да-
маск или на ООН вече ня-
колко години източват нефт.

Според коментари на оче-
видците тази история едва
не е довела до човешки жер-
тви, тъй като и двете стра-
ни са били настроени много
агресивно.

Държавният секретар
Майк Помпео побърза да
нарече действията на рус-
ките военнослужещи "прово-
кация".

Руски БТР проправя пътя на
колоната на военната полиция
през американския блокпост

Íåìñêè íàåìíèê â Äîíáàñ å ðàçî÷àðîâàí îò Óêðàéíà

Немският наемник от съветски произход Зигфрид

Украйна е способна да даде последен бой и да
загине, но в нея обаче няма желание за актив-
ни действия.

"Фетишизирането на стремежа Украйна да ста-
не част от НАТО и да въведе стандартите на
този военен блок предизвикват само гнусливо
недоумение. Никой не им е пречел да осъщест-
вяват реформи, които са способни да подобрят
ефективността на армията. И сега се надяват
да се присъединят към редицата армии, от кои-
то всяка е достигнала високо и най-високо рав-
нище на боеспособност", отбелязва бившият на-
емник.

Той добавя, че вече няма отношения с укра-
инските Въоръжени сили и не може да се гор-
дее с украинската армия. Затова е взел реше-
нието да напусне Украйна.

През 2014 г. Киев започна военна операция
срещу жителите на Донбас, които отказаха да
признаят резултатите от държавния преврат.
Новите украински власти обвиниха за създаде-
ната ситуация Руската федерация. Москва не-
еднократно отбелязваше, че не е страна във
вътрешноукраинския конфликт и призова Киев

да прекрати военните действия.
През януари стана ясно, че през миналия ме-

сец в Украйна е убит воювал за "Азов" руснак.

Ръководителят на Държавния департамент на САЩ Майк
Помпео, който беше на официално посещение в Киев на
31 януари, на закрита среща е заявил, че Украйна е
загубила Крим завинаги.

Украинското издание nv.ua e успяло да изясни, че тези
думи държавният секретар на САЩ е произнесъл в разговор
с кримската активистка Емине Джапарова, която е помолила
американското правителство да държи въпроса за Крим в
своето полезрение, както и да окаже помощ при провеждане
на конференция по кримския въпрос във Вашингтон.

В отговор Майк Помпео е заявил, че въпросът за Крим
е закрит. "Крим е загубен. Всички световни лидери раз-
бират това. Украйна е дала Крим, а Русия не е от тези, от
които можеш нещо да вземеш", привежда изданието отго-
вора на Помпео, предаден от неназован участник в сре-
щата с шефа на Държавния департамент.
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Страницата подготви
Светлана Михова

Джон Локленд

В Библията има сюжет, в
който дяволът напуска едно
тяло и се преселва в друго.
Когато сравнявам Съветския
съюз с Евросъюза, се ула-
вям на мисълта, че след раз-
пада на "червената империя"
нейният дух се е прехвърлил
в Европа. Наистина не са
малко паралелите между тях.

Думата "съюз" в двете наз-
вания говори достатъчно. На-
лице е и почти едно и също
бюрократично устройство. В
Европа ролята на ЦК играе
Еврокомисията, на Върховен
съвет - Европарламентът. Да
припомним и многобройните
комисари, както е било в го-
дините на създаването на съ-
ветската държава.

Но въпросът не е само в
стила. Аз съм убеден, че в
Европа фактически действа
еднопартийна система. Да,
формално има различни пар-
тии - от ляво до дясно, но
всички те са параван, зад
който се крие една и съща
политическа класа. Да взе-
мем за пример Германия.
Двете най-големи партии -
ХДС и СДПГ, уж се конкури-
рат, но нищо не им пречи да
формират "голяма коалиция"
и ловко да си разпределят
важните държавни постове.

Най-поразителната прили-
ка обаче е в това, че "двата
съюза" имат еднаква идео-
логия - марксизма. Лидери-
те на ЕС не призовават за
държавна собственост вър-
ху средствата за производс-
тво и за международна кла-
сова борба, но дори при от-
съствието на важни елемен-
ти на марксизма, налице е
неговото философско ядро -
диалектическият материали-
зъм и идеята за непрекъс-
нати промени. На тази идей-
на основа се води политика
към изкореняване на хрис-
тиянската религия, на тради-
ционното семейство, класи-
ческата култура, здравия пат-
риотизъм и националната
държава.

Преди време написах ста-
тията "От Ленин до Ленън", в
която показах коренните
сходства между "вожда на
световния пролетариат" и из-
вестния музикант. Владимир
Ленин пише, че държавата
поробва човека и целта на
световната революция е да
избави човека от държавна-
та опека. А Джон Ленън в пе-
сента си Imagine пее за иде-
алния свят, в който няма
държава, няма религии, ня-
ма небе, нито ад и хората са
щастливи. Не е ли това мар-
ксистка догма?

Днес тази идеология е за-
разила целия Запад. Европей-
ците и американците искре-
но вярват, че от всякакъв
смисъл трябва да бъдат ли-
шени държавата, нацията и
религията и тогава в света
ще се възцари мир. В името
на тази "велика идея" се раз-
палват войни, подготвят се
революции, държавни прев-
рати, нарушава се междуна-
родното право. До реализи-
рането на Марксовия идеал
днешният либерален Запад се
е приближил много повече,
отколкото бе социалистичес-
кият лагер начело със СССР.

През 60-те години някогаш-
ният югославски партизанин
и близък приятел на Тито Ми-
лован Джилас написа инте- Милиони французи преди години протестираха срещу еднополовите бракове, но нямаше кой да ги чуе

Äÿâîëúò ñå ïðåñåëè â Åâðîïà
От Ленин
до Ленън и от
Съветския съюз
до Евросъюза -
идеологията
се повтаря

Çàïàäíèÿò
äèñèäåíò

Често наричат британс-
кия историк и политолог
ДЖОН ЛОКЛЕНД "запад-
ния дисидент". Той е при-
върженик на традиционни-
те ценности, води го вяра-
та в духовното възражда-
не на Европа. Британски-
ят учен подлага на после-
дователна и аргументира-
на критика външната по-
литика на ЕС, САЩ и НАТО, настоява за разширено
сътрудничество между Европа и Русия на базата на
общата християнска култура. Като директор на изсле-
дователски програми в Парижкия институт за демокра-
ция и сътрудничество Локленд редовно публикува ана-
лизи във водещи западни издания. Неведнъж е посеща-
вал СССР и съвременна Русия, участвал е в Петербур-
гския международен икономически форум.

Консервативните европейци уважават Путин за защитата на тради-
ционните ценности

ресна книга "Новата класа".
В нея той показва, че СССР
и комунизмът са препятствие
по пътя към унищожаването
на националния суверенитет
и построяването на единна
световна държава. Но това,
което комунистите не успяха
да направят, днес либерали-
те реализират.

При всички прилики меж-
ду СССР и ЕС, либералната
идеология проникна много по-
дълбоко в съзнанието на ев-
ропейците, отколкото навре-
мето комунистическата в
умовете на съветските хора.
Затова европейците за раз-
лика от руснаците позволиха
на либерализма да ги обсе-
би и затова ЕС стана много
по-идеологизирано образува-
ние, в каквото СССР не се
превърна.

Същността на съвремен-
ния идеологически модел е
проста. В частния живот ви
се предоставя пълна свобо-
да. Можете да се татуирате,
да си смените пола или да
живеете в брак с човек от
същия пол. Днес можете да
сте хипи, утре металист, а
на следващия ден успешен
мениджър в мощна корпо-
рация. С други думи, на За-
пад максимално се поощря-
ва материалният мироглед и
хедонизмът.

Свободата в личния живот
обаче прикрива тъжния
факт, че страните от ЕС и
САЩ вече не са демократич-
ни. Там механизмът на са-
моуправление е унищожен,
изборите са сведени до без-
смислена формалност и ве-
че нищо не решават. Вече

над 20 години в западните
медии няма истински деба-
ти и сблъсък на мнения по
важни обществени въпроси
и особено по външнополити-
чески теми. Ако сравните
статиите за Украйна или Ру-
сия в Guardian и в The Daily
Telegraph, с учудване ще от-
криете в тях едни и същи
пропагандистки клишета.

Друга особеност на съвре-
менната западна идеология е
несъкрушимата вяра в мо-
ралното и културното превъз-
ходство на Европа и Амери-
ка и мнозина, облечени във
власт, вярват, че ЕС и САЩ
са върхът на човешката ци-
вилизация и вървят в аван-
гарда на прогреса. Тъкмо об-
ратно: съвременният либера-
лизъм е във висша степен
натрапчива доктринерска
идеология. Европа отритна
християнския морал и се вър-
на към дохристиянския, кое-

то е чиста проба фарисейст-
во. Уви, фарисейското съз-
нание тържествува във вът-
решния живот и във външ-
ната политика.

Колкото и силно да вярват
европейците в своето нравс-
твено превъзходство, то не
отговаря на реалността.
Днешна Европа залязва от
гледна точка на геополитика-
та, на икономиката (кризата
в еврозоната е факт), на де-
мокрацията (раждаемостта
стремглаво пада) и на култу-
рата. За да се поддържа вя-
рата в собствената изклю-
чителност, е нужен външен
враг. За тази роля е опреде-
лена Русия.

Враждебното отношение
на западните политици и ли-
берални интелектуалци към
Русия има дълбока екзис-
тенциална природа. Иначе не
може да бъде. За разлика

от ЕС Русия остава "алтер-
нативна Европа", опазваща
вярност към изконните цен-
ности на европейската ци-
вилизация - християнството,
семейството, държавния су-
веренитет и нацията. Истин-
ско чудо е, че след 70 годи-
ни комунизъм и атеизъм Ру-
сия се отказа да тръгне по
пътя на постмодернизма.

Не бива да се мисли, че
днес всички европейци нена-
виждат Русия. Европейските
консерватори все по-често
обръщат поглед към Русия с
надеждата да видят в нея ал-
тернатива на постмодернис-
ткия Запад. Особено много
русофили има във Франция,
която въпреки многото рево-
люции остава консервативна
страна. За това свидетелст-
ваха многохилядните протес-
ти срещу еднополовите бра-
кове, които преди няколко
години заляха градовете на

Франция. Стремежът на рус-
наците да защитят традици-
онните ценности и християн-
ството допада на френските
консерватори. Те приветстват
политиката, която забранява
пропагандата на нетрадици-
онните ценности и еднополо-
вите бракове, харесва им
Владимир Путин като компе-
тентен и умен политик, отс-
тояващ националните интере-
си на своята страна. На фо-
на на установилата се в Ев-
ропа "диктатура на посредс-
твеността" с невзрачни лиде-
ри руският президент прави
впечатление.

Новите тенденции в меж-
дународните отношения сви-
детелстват за нова студена
война. Този път обаче Русия
и Западът си смениха роли-
те. Сега условно "левият"
фланг е зает от европейци и
американци, докато руснаци-
те отстояват "десни" консер-
вативни ценности. За Русия
има една опасност от повта-
ряне грешките на Съветския
съюз, който твърде много се
увлече във външната поли-
тика и в крайна сметка из-
черпа силите си. Първосте-
пенна задача на всяка дър-
жава е да решава вътреш-
ните проблеми, да развива
собствената промишленост,
икономика, култура и самото
общество.

Споровете около Украйна
отразяват по-дълбоки проти-
воречия между Русия и За-
пада. Веднага възниква въп-
росът за какво му е на за-
падния елит страна, която е
част от руската цивилизация.
При това ЕС и САЩ водят
една и съща политика, ма-
кар целите им да се разли-
чават. Основната задача на
Америка е да посее хаос в
непосредствена близост до
Русия. Навремето известни-
ят руски социолог и идеолог
на панславизма Николай Да-
нилевски писа, че Западът е
готов да превземе Констан-
тинопол, само и само за да
нанесе поражение на Русия.
Днес същото може да се ка-
же по адрес на американс-
ката политика към Украйна.

Колкото до Евросъюза, там
се опитват да докажат сами
на себе си, че това е най-
привлекателното образува-
ние, присъединяването към
което е заветна мечта на
всички страни и народи. Ев-
ропейците изпитват непрео-
долима нужда да се убедят в
собствената си прогресив-
ност, в моралното и култур-
ното си превъзходство. За
тях е важно да могат да си
кажат: "Виждате ли как всич-
ки искат да дойдат при нас?".
Поведението на Евросъюза
към Украйна свидетелства,
че той изцяло се е поставил
в услуга на американската
стратегия. Ако елитът в стра-
ните на ЕС се грижеше за
независимостта на Европа,
на първо място той трябва-
ше да постави изграждането
на добри отношения с Русия.
Защото всяка успешна вън-
шна политика до голяма сте-
пен зависи и от географията.

(evropazavtra.ru)
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"Международный день рус-
ского романса" был отмечен
в первый день февраля в Бо-
льшом зале Кремлевского
Дворца грандиозным концер-
том. Этот удивительный му-
зыкальный жанр, отличаю-
щий русскую культуру от
прочих мировых культур, жив
и развивается. География его
распространения ширится с
каждым годом. В этот раз
на кремлевскую сцену вышли
исполнители из 20 стран -
от Албании до Монголии, Ки-
тая и Чили. В концерте при-
нимали участие руководите-
ли региональных конкурсов
русского романса из России,
Белоруссии, Киргизии, Узбе-
кистана, Германии, Италии и
Сан-Марино, Северной Ма-
кедонии и др. Причем все
без исключения артисты пе-
ли на русском языке, по об-
щему признанию столь бо-
гатом на эмоции, на пере-
дачу оттенков чувств и

Татьяна Йовчева

Члены русского клуба "Един-
ство-2019" г. Петрича почти-
ли память блокадников Ле-
нинграда. Возложили цветы к
памятнику Неизвестного Сол-
дата в центре города.

Затем всреча продолжи-
лась в офисе клуба, где
вспомнили самую трагичес-
кую и страшную страницу ис-
тории Великой Отечествен-
ной войны 1941г.-1945г. Та-
тьяна Йовчева рассказала о
блокаде Ленинграда: "900
дней стали жестоким испы-
танием жителей города. В
этот период сообщение ве-
лось только по воде, а зи-
мой по льду. От голода и хо-
лода погибли тысячи людей.

В Генеральном консульстве в Варне 27 января 2020 г.
отметили 76-летие со дня  освобождения Ленинграда от
фашистской блокады, а так же день памяти жертв Хо-
локоста, сообщает Кира Герасимова.

Присутствовали ветераны-блокадницы и узница концла-
геря. Генконсул Климанов В. А. поздравил всех присутст-
вующих, в том числе и болгарских гостей - учащихся школы
им. А.С. Пушкина, БАС, БСП, ОНД и КНСБ, а так же рос-
сийских граждан. О блокаде Ленинграда подробно расс-
казала Кира Герасимова, председатель общества "Жи-
тель блокадного Ленинграда". Школьники читали стихи на
русском языке. Ветераны получили грамоты и цветы от
"Болгарский антифашистский союз", Союз ветеранов в Бол-
гарии. Праздничную программу подготовили председатель
и зам. председателя русского клуба в Варне "Россияне
21-го века" Марина Начева и Людмила Иванова.

У легендарного лингвиста
и автора известного во всем
мире учебника РКИ "Русский
язык для всех" Виталия Гри-
горьевича Костомарова про-
должаются юбилейные тор-
жества. 90 лет - одним днем
не обойдешься. Поздравле-
ния пришли из 34 стран ми-
ра: там живут русисты, окон-
чившие основанный им Инс-
титут Пушкина.

Впрочем, более 200 чело-
век приехали, чтобы позд-
равить учителя лично. И дей-

Íàøè ëþäè íà ñöåíå Êðåìëåâñêîãî Äâîðöà

Болгарию на главной концертной площадке России представила ис-
полнительница русских романсов Калина Диханова. В ее исполне-
нии прозвучал романс "Приходи поскорей", написанный Борисом
Фоминым в 1942 г.

мыслей. Это свидетельству-
ет о том, что интерес к на-
шей отечественной культуре
в мире велик, несмотря ни
на какие санкции и русофо-

бию. Люди в разных точках
планеты по-прежнему ценят
и любят слушать музыкаль-
но звучащую неподражаемую
русскую поэзию, заставля-

ющую работать душу.
Каждый раз, когда иност-

ранцы-музыканты сталкива-
ются с русскими текстами,
переложенными на восхити-
тельную, полную пережива-
ний и душевных страданий
музыку русских композито-
ров, они впоследствии идут
на курсы изучения русского
языка.

Ежегодный праздник
"Международный день русс-
кого романса" стал резуль-
татом многолетней работы
Международного конкурса
"Романсиада" и форума "Ро-
мансиада без границ". С ок-
тября 2017 года конкурс "Ро-
мансиада" и созданный на
его основе проект "Между-
народный день русского ро-
манса" проводятся под эги-
дой ЮНЕСКО. В 2020 году
цикл мероприятий, популяри-
зирующих русский романс,
проводится при поддержке
фонда "Русский мир".

В преддверии официаль-
ного Дня русского романса
в ИД "Комсомольская прав-
да" состоялась пресс-конфе-
ренция с участием органи-
заторов ежегодного между-
народного праздника, пос-
вященного этому уникально-
му музыкальному жанру. На
пресс-конференции на воп-
росы журналистов отвеча-
ли: исполнительный дирек-
тор фонда "Русский мир"
Владимир Кочин,  засл. ар-
тистка и засл. деятель ис-
кусств России, художест-
венный руководитель Мос-
ковского международного
конкурса молодых исполни-
телей русского романса "Ро-
мансиада" Галина Преобра-
женская, в том числе пред-
седатель Балканской ассо-
циации российских сооте-
чественников, организатор
конкурса "Балканская Ро-
мансиада" в Софии Юлия
Диханова.

"Íèêòî íå çàáûò! Íè÷òî íå çàáûòî!"
Ледовая трасса по Ладоге
для ленинградцев стала До-
рогой Жизни, ведь только
тогда смогли доставлять про-
дукты. Часть жителей под
бомбёжками фашистов ,
около 500 тыс. человек,
были эвакуированы. А ско-
лько их осталось на дне Ла-
дожского озера, тех, для ко-
го Дорога Жизни оказалась
дорогой смерти, никто не
знает. За время осады на го-
род фашистами сброшено
150 тыс. снарядов и 100 тыс.
бомб. Но Ленинград оборо-
нялся, люди работали  из
последних сил, получая хлеб
по карточкам. Ослабев от
голода, многие умирали пря-
мо на улицах. Весной 1943
г., когда начал таять снег, на

улицах города было найдено
13 тыс.трупов. Во время бло-
кады умерло более 850 тыс.
человек. 24 января силами
Ленинградского и Волховс-
кого фронтов был совершен
прорыв Ленинграда. А 27 ян-
варя отмечается День пол-
ного Освобождения Ленинг-
рада от нацистской бло-
кады."

Светлана Кирова дополни-
ла о страшной странице ис-
тории блокады: гибели де-
тей , записках Тани Савиче-
вой. Владимир  Попов учил-
ся в Волгограде, пообщав-
шись с ветеранами войны,
поделился впечатлениями о
Сталинградской битве, о Ма-
маевом кургане, где прохо-

дили жестокие бои, там  по-
легло немало героев за Сво-
боду. А 2 февраля будет от-
мечаться День разгрома фа-
шистов под Сталинградом.
Иван Петров рассказал  об
участии его родителей в Ве-
ликой Отечественной войне.

 Война вошла в каждый
дом нашей Родины, изпепе-
лила города и села. И поэ-
тому мы, живущие сегодня,
никогда не забудем ужас ,
который  пришлось пережить
нашему народу. В Петриче
мы ежегодно проводим ак-
ции памяти под лозунгами:
"Никто не забыт! Ничто не
забыто!","Георгиевская лен-
точка","Свеча памяти" и др.

Наша благодарность без-

гранична ветеранам и геро-
ям, отдавшим свои жизни за
Свободу нашей Родины и
всей Европы от фашиз-
ма.Подвиг их будут помнить
грядущие поколения. Никто
не в праве переписывать ис-
торию. В Год Памяти и
Славы, объявленный в Рос-
сии Президентом Владими-
ром Путиным, на всей тер-
ритории нашей Родины про-
водятся мероприятия для
сохранения правдивой исто-
рии. И мы, соотечественни-
ки, проживающие за ее ру-
бежом, будем нести Вахту
Памяти. Мы обязаны пере-
давать правдивую историю,
чтобы эта страшная и жес-
токая война не повторилась.

Èç 34 ñòðàí ìèðà ïîçäðàâèëè ó÷èòåëÿ ðóññêîãî ÿçûêà

"Российская газета" уже в двадцатый раз объявляет
Международный пушкинский конкурс для педагогов-ру-
систов, который был рожден в 2000 году по итогам ре-
дакционного "круглого стола" "Моя родина - русский язык"
и поддержан правительством Москвы и МИД РФ.

В этом году мы отмечаем 75-летие Победы в Великой
Отечественной и во Второй мировой войне. Вместе с
союзниками ее одержал над фашизмом СССР и все его
народы - тема ХХ Международного конкурса будет: "Ав-
тограф Победы. О войне и мире на уроках русского".

ствие происходило в Доме
ученых РАН в атмосфере
-изысканного юмора, отлич-
ного русского языка и муз-
ыки (начали с "Маленькой
ночной серенады" Моцарта в
исполнении Симфонического
оркестра имени Бородина).
Солировал Владимир Аннуш-
кин, профессор Института
Пушкина и телезвезда. Сна-
чала как ведущий церемонии
чествования юбиляра, потом
- как исполнитель несколь-
ких песен, в частности, на

стихи хорошо знакомого Кос-
томарову Корнея Чуковско-
го "Радость". Ее поют, зая-
вил Аннушкин, на всех меж-
дународных встречах русис-
тов. Зал подпевал и на этот
раз: "Рады, рады, рады свет-
лые березы. И на них от ра-
дости вырастают розы.
Рады, рады, рады темные
осины, и на них от радости
растут апельсины".

Президент Российской
академии образования Юрий
Зинченко, прежде чем прис-

тупить к поздравительной ре-
чи, опасливо вглядывался в
забитый русистами зал:
"Вдруг ударение не там пос-

тавлю, ошибку сделаю". Но
приободрившись, наградил
Костомарова медалью Ки-
рилла и Мефодия РАО.

Конкурс
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Начало в №5

Как МВД взаимодейству-
ет с Роспотребнадзором из-
за вспышки коронавируса в
Китае, какие изменения в за-
конодательстве ждут миг-
рантов и когда у нас в стра-
не появится новый документ
для лиц без гражданства?
На эти и другие вопросы
"Известий" ответила руко-
водитель главного управле-
ния по вопросам миграции
МВД России, генерал-майор
полиции Валентина Казако-
ва.

- Год назад замглавы
МВД Александр Горовой в
интервью "Известиям" рас-
сказал, что для людей, не
имеющих вообще никаких
документов, будет введен
новый документ, который
будет называться "удосто-
верение личности". Когда
он появится? Как будет
выглядеть?

- За прошедший год мы
разработали законопроект,
в настоящее время он на-
ходится в правительстве
РФ. Он коснется людей, ко-
торые находятся на терри-
тории Российской Федера-
ции и не могут в соответст-
вии с действующим законо-
дательством получить пас-
порт гражданина. Это лица
без гражданства.

Данный документ станет
результатом процедуры ус-
тановления личности, кото-
рая прописана в законе "О
правовом положении иност-
ранных граждан в Российс-
кой Федерации". Мы уста-
навливаем личность, подни-
маем различные документы,
запрашиваем государство,
откуда этот человек прибыл.
Выясняем, что гражданская
принадлежность отсутствует
либо нет государства, кото-
рое может принять это ли-
цо на свою территорию. Но
он живой человек - ему нуж-
но здесь жить, работать, по-

лучать медицинскую помощь,
образование. Этот документ
поможет такой категории
лиц получить удостоверение
личности, а затем в рамках
действующего законодатель-
ства решить, как ему дейс-
твовать дальше.

Если он подпадает под
действие главы "Урегулиро-
вание правового статуса от-
дельных категорий лиц" за-
кона "О гражданстве", он
сможет обратиться с заяв-
лением о приобретении
гражданства. Если же нет,
первоначально сможет по-
лучить разрешение на вре-
менное проживание либо
вид на жительство. Если
присутствуют какие-либо ог-
раничения в урегулировании
правового статуса по двум
данным федеральным зако-
нам, например, наличие су-
димости, это сразу являет-
ся основанием для отклоне-
ния заявлений и о получе-
нии РВП, и о приобретении
гражданства. Тогда этот че-
ловек будет проживать с та-
ким документом до погаше-
ния или снятия судимости в
установленном законом по-
рядке. Во всяком случае, у
него уже будет документ.

- Будет ли что-то глоба-
льно меняться в госпро-
грамме для соотечествен-

ников?
- В 2007 году, когда гос-

программа только начинала
разрабатываться, было 12
пилотных субъектов, сегод-
ня в ней участвуют 76 су-
бъектов РФ. Мы надеемся,
что в этом году их будет 80.

Что мы хотим поменять?
Упростить процедуру приоб-
ретения гражданства для
всех категорий лиц, кото-
рые являются нашими соо-
течественниками. Госпрог-
рамма должна иметь экск-
люзивный характер. Мы по-
лагаем, что большие усилия
будут направлены на Даль-
ний Восток - территории, ко-
торые являются приоритет-
ными. Уже сегодня соцпод-
держка, которую мы оказ-
ываем соотечественникам,
гораздо выше, если сравни-
вать с другими территория-
ми вселения по государст-
венной программе, и состав-
ляет 240 тыс. рублей на од-
ного человека.

Мы предполагаем, что из-
меним данную помощь, и она
будет зависеть от МРОТ и
индексироваться с учетом
индексации МРОТ. Она бу-
дет кратна в зависимости от
субъекта. В дальнейшем мы
предполагаем, что введем
отдельные льготы, которые
связаны с получением или
приобретением жилья. Этот
вопрос мы тоже прораба-
тываем с заинтересованны-
ми федеральными органами.

Цифровые паспорта
и визы

- Документы - животре-
пещущая тема для каж-
дого человека. В первой
половине этого года дол-
жна стартовать програм-
ма по замене паспортов
на новые - электронного
образца. Как это будет
происходить, сколько вре-
мени потребует?

- В рамках программы
"Цифровая экономика" наши
коллеги из Минкомсвязи
предложили ввести на тер-
ритории Российской Феде-
рации документ, удостоверя-
ющий личность, с элек-
тронным носителем - чипом.
Идея не новая, она реали-
зована в соседних государ-
ствах.

Документ, как предпола-
гается, будет представлять
собой карточку по типу бан-
ковской, к которой мы уже
все привыкли. Она будет со-
держать чип с электронным
носителем по аналогии с чи-
пом, который сегодня име-
ется в заграничном паспор-
те.

Предполагается, что на
этой карточке будет фотог-
рафия, фамилия, имя, отчес-
тво, дата рождения, место
рождения. В самом чипе эта
информация будет дублиро-
ваться. Предполагается, что
в чип будут зашиваться от-
печатки пальцев, фотоизоб-
ражение и различные све-
дения: регистрация по мес-
ту жительства, СНИЛС, мо-
жет быть, водительские пра-
ва и так далее.

Пока эта программа еще
разрабатывается, сроки от-
каза от паспорта, который
сегодня есть у нас с вами
на руках, еще не опреде-
лены, но предполагается,
что будет мягкий переход,
постепенная замена по же-
ланию граждан России.
Паспорт с электронным но-
сителем будет удобен для
использования в информа-
ционных ресурсах, для по-
лучения государственных ус-
луг, получения электронной
подписи, но это всё в про-
ектах.

- С 1 октября граждане
53 стран могут въехать в
Петербург по электронной
визе. Иностранцы активно
пользуются этой возмож-

ностью?
- Мы начинали введение

электронной визы с Даль-
него Востока в 2017 году.
Тогда могли въезжать граж-
дане не 53 стран - цифры
были гораздо скромнее. С
прошлого года мы расшири-
ли географию - подключил-
ся Калининград, а с осени
прошлого года и Санкт-Пе-
тербург может принимать у
себя иностранных граждан,
которые въезжают по элек-
тронной визе. В основном
это граждане стран Евро-
союза, а также стран, ко-
торые наиболее активно ис-
пользуют Российскую Феде-
рацию для туристических
целей. Китай входит в их
число и очень активно по-
льзуется, особенно для въ-
езда на Дальний Восток.

Электронная виза хороша
тем, что оформляется в те-
чение двух суток. Её офор-
мляет Министерство иност-
ранных дел, мы уже полу-
чаем результат.

Предполагается, что с 1
января 2021 года будет воз-
можность использовать
электронную визу на всей
территории Российской Фе-
дерации, время пребывания
на территории России уве-
личится с восьми до 16 дней,
а выезжать и перемещаться
иностранный гражданин уже
сможет по всей территории
России.

2 февраля считается днем
Победы под Сталинградом и
объявлен Днем воинской
славы России. Накануне, 1
февраля 2020 года в Рос-
сийском культурно-инфор-
мационном центре состоял-
ся организованный "Русским
клубом" г.Софии и молодеж-
ной организацией клуба
"МОДИКО" семинар на те-
му "1943 год. Сталинград" из
цикла "Сохранение истори-
ческой памяти - Вехи Вели-
кой Победы". Семинар
вызвал большой интерес,
зал был переполнен. Во
встрече приняли участие ве-
тераны Великой Отечествен-
ной войны блокадница Алла
Николаевна Илиева и мало-
летняя  узница фашистско-
го концлагеря в Германии
Алина Михайловна Тошева.

Основной доклад сделал
председатель "Русского клу-
ба" г.Софии доц. Михаил Ан-
ков, его дополнили историк,
ст.н.с. БАН Васил Василев,
контр-адмирал Петр Стран-
чевски, историк Ирина Яки-
мова, Георги Граменов,
А.Н.Илиева, Жорж Йорда-
нов.

К этому времени советс-
кая армия научилась вое-
вать, ставила главной зада-
чей уничтожение противни-
ка. В предыдущих сраже-

были многочисленные по-
жары. Уцелели только
крепкие промышленные
здания, что лишило немец-
кую артиллерию ориенти-
ров для огня. Отборная пе-
хотная армия Паулюса не
была готова воевать в го-
родских условиях, Немец-
кие танки наполовину не
были укомплектованы, тог-
да как наши Т-60 и Т-70 из
автомобильных частей были
маневренны и годились для
ведения боев в городских
условиях. Бои шли за каж-
дую улицу, за каждый дом.
И мы победили.

За Победу под Сталингра-

саблю. Сталин стал марша-
лом.

После беседы член Моло-
дежной организации "МО'-
ДИКО" "Русского клуба"
г.Софии Стефан Стефанов,
коллекционирующий пред-
меты военной атрибутики,
продемонстрировал исполь-
зуемые во время ВОВ
предметы вооружения, за-
щиты, обмундирования со-
ветской и немецкой армий
- шлемы, очки, высотомеры
для самолетов, коробки для
патронов с лентами на 250
патронов, кожаную сумку,
масленку, карбидную лам-
пу, полевой телефон М33,
подробно рассказал о них
и даже позвонил на другой
полевой телефон. По окон-
чании встречи председа-
тель Молодежной организа-
ции "МО'ДИКО" поздравил
почетного председателя
"Русского клуба" Нонну Ди-
кову с днем рождения и вру-
чил ей букет от молодежи
клуба.

Затем все спустились на
первый этаж, где размеще-
на выставка, посвященная
Сталинграду. На открытии
выставки выступил предсе-
датель "Русского клуба" г.Со-
фии доц. Михаил Анков.

Информационный центр
"Русского клуба" г.Софии

ниях были большие потери,
но советская армия серьез-
но измотала противника.

Сходу город не был взят,
немецкая авиация почти
полностью разрушила его,

дом Черчиль вручил Стали-
ну изготовленную по пору-
чению короля Жоржа VI
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Страницу подготовил Влади Владков

Госсекретарь США завер-
шил трехдневный тур по Ук-
раине, Белоруссии, Казахс-
тану и Узбекистану. Насы-
щенный график переговоров
и встреч нисколько не уто-
мил Майка Помпео. По ито-
гам поездки он не скрывал
радости от того, что донес
до собеседников главную
мысль: Вашингтон не позво-
лит Москве единолично вли-
ять на постсоветские стра-
ны.

ПОЛИТИЧЕСКИЙ
ПУТЕШЕСТВЕННИК
В Незалежную глава аме-

риканской дипломатии
прибыл на один день. В прог-
рамме визита - переговоры
с Владимиром Зеленским,
встречи с руководителем ук-
раинского МИДа Вадимом
Пристайко и министром
обороны Андреем Загород-
нюком. Особым пунктом
значилась встреча с главой
новой церкви Украины Епи-
фанием Думенко.

Перед началом перегово-
ров Зеленский попытался
расставить точки над i в
американо-украинских от-
ношениях. Он заявил, что
импичмент президента США
не только не испортил "теп-
лые отношения двух стран",
но и "улучшил" их. Чтобы за-
верения в дружбе не каза-
лись голословными, Зелен-
ский призвал американский
бизнес инвестировать в ук-
раинскую инфраструктуру и
заняться разработкой чер-
номорского шельфа.

Помпео слушал президен-
та Украины с улыбкой и в
знак одобрения время от
времени кивал. Слова
выбирали тщательно. Нака-
нуне в США разгорелся
скандал. Выяснилось, что
два года назад Трамп тре-
бовал уволить американс-
кого посла в Киеве Мари
Йованович. В итоге Йова-
нович ушла с должности ра-
ньше срока. Но на слуша-
ниях по импичменту под-
твердила, что Трамп дейст-
вительно в обмен на воен-
ную помощь требовал от Зе-
ленского расследовать ма-
хинации на Украине Ханте-
ра Байдена - сына своего
оппонента на предстоящих
выборах Джо Байдена.

Впрочем, и сам Помпео
отличился на украинском
направлении. За пару дней
до визита в Киев госсекре-
тарь в эфире одной из ра-
диостанций отвечал на во-
просы слушателей. Основ-
ной темой была американ-
ская политика в Иране, но
журналистка задала вопрос
и по Украине. Глава внеш-
неполитического ведомства
накричал на нее, сказал,
что граждан США не волну-
ет Украина, и усомнился в
том, что его собеседница
хотя бы найдет Киев на кар-
те мира. Потом пришлось
извиняться.

В украинской столице на
вопрос, почему до сих пор
не состоялся визит Зеленс-
кого в США, госсекретарь
пытался отвечать убедите-
льно.

"Нам нужно найти время
и возможности для этой
встречи. Президента Зелен-
ского мы всегда рады при-
ветствовать в Вашингтоне",
- сказал Помпео.

Украинский лидер, в свою
очередь, заявил, что отпра-
вится в США, если стороны

×òî ïðåäëîæèë Ïîìïåî Êèåâó è Ìèíñêó
смогут договориться "о чем-
то выгодном".

"Политическим путешест-
венником, как мои пред-
шественники, я быть не хо-
чу", - пояснил Зеленский.

Главной интригой встре-
чи была реакция Вашинг-
тона на предложение пре-
зидента Украины вовлечь
США в урегулирование си-
туации на юго-востоке
страны. Иначе, по его мне-
нию, "деоккупация" Крыма
и Донбасса невозможна.
Помпео заверил Зеленско-
го, что американцы и так
внимательно следят за пе-
реговорами по Донбассу и
не намерены отказываться
от антироссийских санкций.
"США никогда не признают
Крым территорией Рос-
сии", - заверил госсекре-
тарь.

Говоря о результатах ви-
зита Помпео в Киев, укра-
инский политолог Констан-

тин Скоркин отметил, что
главная его цель - демонст-
рация позитивной двусто-
ронней повестки - достигну-
та. "Госсекретарь показал,
что, независимо от импич-
мента, Белый дом дорожит
отношениями с Украиной и
от помощи Киеву не отка-
зывается. Для Зеленского
главной задачей на перего-
ворах было выпутаться без
потерь из истории с отно-
шением к импичменту и сох-
ранить поддержку амери-
канцев", - пояснил РИА Но-
вости эксперт.

Политолог напоминает,
что в 2016 году тогдашний
президент Украины Петр
Порошенко взял сторону
демократов на президент-
ских выборах в США. "Зе-
ленский сейчас расхлебы-
вает это наследие и стре-
мится вообще не коммен-
тировать набирающую обо-
роты предвыборную кампа-
нию. Но если победу в этом
году одержит демократ, то
украинскому лидеру при-
помнят его обещания помочь
в расследовании дела сына
Байдена", - убежден Скор-
кин.

ПОСМОТРЕТЬ НА
"БЕЛОРУССКУЮ
ДИКТАТУРУ"
Едва прибыв в Белорус-

сию, Помпео сделал гром-
кое политическое заявле-
ние.

"Мы не просим Минск
выбирать между нами или
Москвой. Вашингтон с по-
ниманием относится к рос-
сийско-белорусскому сот-

рудничеству. Мы ведем речь
о восстановлении диплома-
тических отношений", - уве-
рял глава Госдепа. В под-
тверждение своих слов гость
сообщил, что скоро в Минск
вернется американский по-
сол. Дипмиссия США в Бе-
лоруссии пустует с 2008 го-
да. Тогда из-за введения за-
падных санкций Александр
Лукашенко отозвал посла из
Вашингтона. Американцы от-
ветили зеркально.

Лукашенко не скрывал
радости. Беседу с Помпео
он начал со слов благодар-
ности.

"Хорошо, что вы рискнули
приехать в Минск и посмот-
реть, что здесь за народ,
что за люди, что за дикта-
тура, какая тут демократия",
- начал президент. И тут же
пояснил, чем белорусская
"диктатура" отличается от
других. "У нас все отдыхают
в субботу-воскресенье, а

президент работает", - по-
шутил Лукашенко.

Но потеплевшее отноше-
ние США к Белоруссии не
ограничится восстановлени-
ем работы посольств. Пом-
пео дал понять, что не иск-
лючает снятия санкций про-
тив страны. Но увязал это
с улучшением ситуации в об-
ласти прав человека. Зат-
ронул госсекретарь и эко-
номическое сотрудничество
- снова с оговорками: рас-
суждать об инвестициях аме-
риканского бизнеса можно
лишь после вступления Бе-
лоруссии в ВТО.

Не обошел вниманием ру-
ководитель Госдепартамен-
та и проблему с поставка-
ми энергоресурсов. Он ска-
зал, что Белый дом следит
за переговорами Минска с
российскими поставщиками
о цене газа. "США хотят по-
мочь Белоруссии быть суве-
ренным государством. Наши
производители энергоре-
сурсов готовы обеспечить
вас на сто процентов по кон-
курентным ценам. Вы не
должны поддаваться какой-
то силе, определяйте сами
собственные приоритеты", -
сказал Помпео.

Лукашенко заверил аме-
риканского чиновника в не-
зыблемости суверенитета
Белоруссии. После перего-
воров он заявил, что "нашел
понимание" с американцами
по ряду направлений.

В итогах визита Помпео
белорусский политолог Де-
нис Мельянцов видит знак
того, что отношения Минс-

ка и Вашингтона выходят на
новый уровень.

"Нормализация двусто-
ронних отношений началась
в 2015 году, когда Минск
выступил посредником уре-
гулирования конфликта в
Донбассе. На нынешнем
этапе уже необходимы ви-
зиты и встречи на более
высоком уровне", - пояснил
РИА Новости Мельянцов.

Эксперт полагает, что в
условиях непростых отноше-
ний с Москвой Лукашенко
пытается найти баланс в
контактах с Западом. Но о
переориентации Белоруссии
речи не идет. "Визит Пом-
пео - демонстрация того, что
Россия не полностью конт-
ролирует постсоветские
страны. У американцев все
еще остаются в этом реги-
оне свои интересы, и они
могут влиять на внутренние
процессы", - отмечает Ме-
льянцов.

Собеседник РИА Новости
не считает наивными попы-
тки президента Лукашенко
диверсифицировать постав-
ки энергоресурсов, хотя и
признает, что российская
нефть все равно дешевле.

"В диалоге с альтернатив-
ными поставщиками энерго-
ресурсов важна не только
цена вопроса, но и полити-
ческий контекст. Лукашен-
ко показывает Москве, что
не останется один в случае,
если переговоры по нефти
окончательно провалятся", -
пояснил белорусский поли-
толог. А поставки энергоре-
сурсов из США он считает
вполне реальными.

США ПЛЮС-МИНУС
ЦЕНТРАЛЬНАЯ АЗИЯ
Узбекистан и Казахстан

госсекретарь США в пос-
ледний раз посещал в 2015
году. Тогда этот пост зани-
мал демократ Джон Керри.
По итогам визита была соз-
дана переговорная площад-
ка "Центральная Азия плюс
США" (С5+1). Но смена ад-
министраций в Белом доме
привела к тому, что инте-
рес к региону пропал.

Прошлым летом, когда
Трамп заявил, что находит-
ся в полушаге от подписа-
ния соглашения с талибами
и властями Афганистана об
урегулировании конфликта,
интерес к формату С5+1
внезапно проснулся. В ре-
гион прибыл помощник гос-
секретаря Дэвид Хейл. Де-
ло в том, что Узбекистан и
Казахстан не раз выступа-
ли посредниками в межаф-
ганском урегулировании.
Вдобавок ко всему в силу
географической близости
именно Центральная Азия
ощутит на себе негативные
последствия, если консен-
сус по Афганистану так и не
будет достигнут.

Но не только афганский
фактор вернул интерес аме-
риканцев к Центральной
Азии. За пять лет с момен-
та последнего визита главы
Госдепартамента в двух клю-
чевых странах региона - Уз-
бекистане и Казахстане, ко-
торые как раз и посетил
Помпео - сменилась власть.
Поэтому поездка в эти
страны - еще и знакомство
с новыми политическими
элитами.

Дополнительный повод для
встречи: в ближайшее вре-

мя США обнародуют новую
стратегию по Центральной
Азии. Она описывает нап-
равления сотрудничества с
регионом во всех сферах, и
прежде всего - в вопросах
безопасности.

В Казахстане, встретив-
шись с президентом Касым-
Жомартом Токаевым, Пом-
пео призвал местный биз-
нес расширять дружбу с
американцами. "Партнерст-
во с компаниями США обес-
печит самый лучший резу-
льтат для любого государс-
тва", - уверял он. Вашинг-
тонский гость встретился
также с главой Совбеза и
"лидером нации" Нурсулта-
ном Назарбаевым. Тема пе-
реговоров та же - взаимо-
действие по всему спектру
двусторонних отношений,
включая вопросы безопас-
ности.

"Визит Помпео и встреча
с Токаевым и Назарбаевым
политически подкрепила
произошедший в Казахста-
не транзит власти и окон-
чательно легитимировала но-
вого президента страны", -
подвел итоги казахстанский
эксперт Данияр Косназа-
ров.

НЕ ПЕРВАЯ СКРИПКА
Шавкат Мирзиёев находит-

ся у власти почти столько
же, сколько и Дональд
Трамп. За это время пре-
зидент Узбекистана удосто-
ился всевозможных похвал
от России, Китая, Европы за
начатые в стране реформы.
Американцы тоже не раз го-
ворили, что поддерживают
преобразования в респуб-
лике. Но хвалили Мирзиёева
в основном помощники
Трампа. Поэтому приезд гос-
секретаря США в Ташкенте
ожидали с особым трепе-
том.

Впрочем, волноваться не
стоило. Помпео был друже-
любен и красноречив. Он
поддержал все реформы в
Узбекистане и выступил за
расширение связей с США.

Не обошел Помпео и те-
му, которая несколько ме-
сяцев будоражит узбекскую
общественность: Ташкент
может стать наблюдателем
в Евразийском экономичес-
ком сообществе (ЕАЭС).
Помпео посоветовал преж-
де подумать о членстве в
ВТО.

Афганскую проблематику
Помпео поднял на перего-
ворах в формате С5+1,
прошедших в Ташкенте. На
них присутствовали главы
МИД Таджикистана, Туркме-
нистана и Кыргызстана.

Консультант Московского
центра Карнеги Темур Ума-
ров полагает, что США по-
нимают: для Центральной
Азии приоритетным оста-
нется сотрудничество с Рос-
сией и Китаем. Однако пол-
ностью уступать этим стра-
нам влияние в регионе аме-
риканцы не намерены. "Уз-
бекистан и Казахстан рас-
сматривают США скорее
как альтернативного парт-
нера. Играть первую скрип-
ку в регионе американцы не
могут просто в силу геог-
рафической отдаленности.
Но визит Помпео показал,
что и имеющиеся позиции
не сдадут", - считает собе-
седник РИА Новости.

Лукашенко не скрывал радости от встречи с Помпео
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В 2019 г. продажи смартфонов в Рос-
сии увеличились почти на 2% по срав-
нению с 2018-м и составили 30,14 млн
штук, подсчитала компания GfK. В день-

гах прирост оборота составил 7%, дос-
тигнув в абсолютном выражении 495 млрд
рублей, что является рекордным показа-
телем. Рост продаж смартфонов в РФ про-
должается за счет замены простых кно-
почных телефонов на умные, отмечает ве-
дущий аналитик Mobile Research Group
Эльдар Муртазин. Также среди причин -
обмен морально устаревших аппаратов на
новые. Впрочем, темпы роста реализации
невелики - за год всего 2%. А в 2020-м
они и вовсе могут выйти в ноль, преду-
преждают аналитики. Однако в деньгах
оборот увеличится примерно на 10% за
счет повышения средней цены.

Премьер-министр Михаил Мишустин
подписал распоряжение об увеличении
резервного фонда правительства в 2020
г. на 169,4 млрд рублей. "Минфину Рос-
сии внести в установленном порядке в
показатели сводной бюджетной росписи
федерального бюджета на 2020 г. изме-
нения, предусматривающие увеличение
объема резервного фонда. Предполага-
ется, что эти средства будут выделены
за счет не использованных в 2019 г.
остатков федерального бюджета по сос-
тоянию на 1 января.

Домодедово первым из российских
аэропортов запустил собственную пло-
щадку онлайн-заказов из магазина бес-
пошлинной торговли (duty free). Эксперты

отметили, что сервис предзаказа това-
ров уже существует во многих зарубежных
воздушных гаванях, но в России сохраня-
ется культура "спонтанных" покупок в duty
free. В рамках первого этапа проекта за-
пущена электронная платформа -
market.dme.ru. "Это позволит пассажирам
сэкономить время, выбрав товары до то-
го, как отправиться в путешествие. В тер-
минале аэропорта нужно будет оплатить
и забрать их", - пояснил представитель
воздушной гавани. Подобную услугу для
пассажиров могут внедрить также в Ше-
реметьево и Пулково. На данный момент
они оценивают возможности реализации
проекта. В Пулково сервис может зара-
ботать до начала летнего сезона.

Основную выгоду от возможности по-
лучать зарплату с помощью системы
быстрых платежей (СБП) получат не ра-
ботники, а Банк России. Ранее 29 янва-
ря директор департамента национальной
платежной системы ЦБ Алла Бакина зая-
вила, что у работников появится возмож-
ность не зависеть от выбранного работо-
дателем зарплатного банка и получать зар-
плату на любые счета, к которым привя-
заны номера их телефонов, пишет "Рос-
сийская газета". Если работник решит по-
лучать зарплату через СБП, тогда в зар-
платном реестре идентификатором для пе-
ревода денег выступит не банковский счет,
а номер телефона работника. Новый сер-
вис заработает в конце этого года или
начале следующего.

Еще в статусе кандида-
та в премьер-министры
Михаил Мишустин расска-
зал депутатам об идее то-
тального отслеживания
доходов граждан. Мол,
бюджет на льготы и соц-
выплаты тратит трилли-
оны, но деньги эти тонким
слоем размазываются и
по тем, кому и без них не-
плохо живется, и по дейс-
твительно нуждающимся.

Что государство
знает о своих
гражданах?
Уйму всего. От пас-

портных данных до исто-
рии болезни. Проблема в
том, что данные эти раз-
ные регионы и ведомства
хранят каждый на свой
лад, поэтому собрать ин-
формацию об одном кон-
кретном человеке доволь-
но сложно. Но скоро это
изменится. Уже принят в
первом чтении законопро-
ект о создании единой
базы данных о населении
РФ. К 2025 году в одном
месте будут храниться все
данные, которые есть у
разных органов власти на
человека: фамилия, имя,
отчество, возраст, Стра-
ховой номер индивидуаль-
ного лицевого счета,
Идентификационный но-
мер налогоплательщика,
полис Обязательного ме-
дицинского страхования,
сведения о воинском уче-
те, информация об обра-
щении в службу занятос-
ти и многое другое. Это
должно сделать госуслуги
удобнее: отпадет необхо-
димость собирать кипу до-
кументов, бумаги будут
двигаться между ведомс-
твами быстрее. Заодно в
прошлое уйдут ошибки с
полными тезками: у каж-
дого человека будет свой
индивидуальный номер,
который не зависит ни от
переезда в другой реги-
он, ни от смены имени.

Как будут контроли-
ровать доходы?
Для этого к нему нужно

добавить данные, которые
есть у налоговой: сколько
граждане зарабатывают,
какое у них имущество. "За
последние 10 лет Федера-
льная налоговая служба
(ФНС) все эти данные
уточнила. Обычные граж-
дане ведь не подают дек-
ларации, не считают себе
налоги сами, как, напри-
мер, в США, - все это де-
лает ФНС", - сказал эко-
номист Валерий Сенков,
доцент кафедры экономи-
ческой безопасности РГУ
им. Косыгина.

Для чего все это
делается?
Как объяснял премьер-

министр, большие данные
помогут наладить адресную
помощь населению. То есть
деньги будут давать тем,
кто в них реально нужда-
ется, с учетом потребнос-
тей конкретной семьи. Но
есть у электронной карто-
теки Большого брата и "по-
бочный эффект". Государ-
ство знает, сколько граж-
дане зарабатывают, и име-

Áîëüøîé áðàò õî÷åò çíàòü âñå
В России собирают в единую базу
данных всю информацию о гражданах

Даниил Егоров - новый руково-
дитель Федеральной налоговой
службы

ет представление о том,
сколько тратят. Купили
квартиру - она в реестре
недвижимости, приобрели
машину - она в базе данных
ГИБДД. Нетрудно будет со-
поставить доходы с расхо-
дами и увидеть, кто живет
не по средствам.

"По официальным данным,
каждый пятый работающий
россиянин делает это не-
легально - получает часть
или всю зарплату в конвер-
те. Сравнивать доходы и
расходы каждого граждани-
на власти вряд ли возьмут-
ся. Такого тотального конт-
роля нет нигде в мире, -
полагает Сенков. - А вот ло-
вить за руку директоров,
которые не делают отчис-
ления за своих работников,
или коррумпированных чи-
новников явно будут". Госу-

даревы мужи сейчас актив-
но пользуются тем, что их
родственникам не нужно
объяснять, откуда у них
дворцы и яхты. Поэтому
просто переписывают на
них нажитое непосильным
трудом. С новой схемой это
будет невозможно.

Нельзя тратить
больше, чем
зарабатываешь?
За простых людей если

и возьмутся, то не скоро.
"Пока идет жесткое обеле-
ние юридических лиц, а по
гражданам ответствен-
ность нигде не прописана.
Если власти захотят ввес-
ти какую-то ответствен-
ность за несоответствие
расходов доходам, мы все
об этом узнаем. Потому что
такие меры потребуют се-
рьезных поправок в за-
коны. Пока их нет", - успо-
каивает Сенков.

Судя по тому, что Миха-
ил Мишустин говорил на
различных форумах, буду-
чи главной ФНС, государ-
ство будет не палкой выго-
нять всех из тени, а выма-
нивать пряником. То есть
предлагать удобные усло-
вия - как сделано для са-
мозанятых. Им не нужно
регистрироваться в нало-
говой и становиться Инди-
видуальным предпринима-
телем, не нужно сдавать от-
четность - все делается че-

рез приложение в смарт-
фоне. Похожую площадку
сейчас готовят для тех, кто
сдает жилье в аренду.

Почему считают
доходы
домохозяйств?
Большинство пособий

рассчитываются исходя из
среднего дохода на члена
семьи. Например, отец ра-
ботает, мама сидит дома с
двумя детьми. Зарплату от-
ца поделят на 4, и если на
одного человека придется
меньше установленной за-
коном суммы (для разных
пособий она разная), се-
мье назначат выплаты.

"Следующий шаг - учиты-
вать теневые доходы домо-
хозяйства, а также его иму-
щественное положение. Во-
зьмем две семьи с одина-
ковыми составом и дохо-
дом, но у одной есть квар-
тира в собственности, а у
другой нет. Соответственно
вторая вынуждена жилье
арендовать. На первый
взгляд оба домохозяйства
вполне благополучные, а ес-
ли учесть квартирный воп-
рос, может оказаться, что
второму нужна помощь го-
сударства", - говорит за-
меститель директора Инс-
титута социального анали-
за и прогнозирования РАН-
ХиГС Юрий Горлин.

Непонятно пока, как
власти собираются опреде-
лять, кто входит в конкрет-
ное домохозяйство. Нужно
ли учитывать бабушек и де-
душек, которые живут от-
дельно? А детей-студентов,
которые уехали учиться? "На
Западе это зачастую дела-
ется заявительным поряд-
ком с возможностью выбо-
рочных проверок: люди са-
ми сообщают государству,
что они единое домохозяй-
ство, даже штамп в паспор-
те иногда иметь необязате-
льно", - рассказал Юрий
Горлин.

У нас, скорее всего, бу-
дет более формальный
подход с учетом семейно-
го положения и прописки.
Но тогда никуда не денут-
ся истории, когда пара не
расписывается официаль-
но, чтобы получать посо-
бие на детей.
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Союз русскоязычных писателей Болгарии
объявляет

ЛИТЕРАТУРНЫЙ КОНКУРС

"Хотят ли русские войны?",
посвященный 75-летию Великой Победы

УСЛОВИЯ ДЛЯ УЧАСТИЯ В КОНКУРСЕ:
1. Принимаются произведения - написанные на русс-

ком или болгарском языке.
2. ПРОЗА (рассказ, литературный анализ, эссе и т.д.)

и ПОЭЗИЯ - максимум до 2 печатных страниц (1800
знаков/стр.) шрифтом Times New Roman.

3. Прилагается краткая биографическая справка об
авторе, с указанием контактных данных: телефон, элек-
тронная почта, страна и город проживания.

4. Работы присылаются в электронном виде, от-
дельным файлом, с обязательным указанием ТЕМЫ пи-
сьма: КОНКУРС СРПБ - на адрес nataliaer@abv.bg
� Работы принимаются до 15 МАРТА 2020 года
� Результаты конкурсов будут объявлены 3 АПРЕЛЯ

2020 года, в пятницу, в ФЕЙСБУК на странице Союза
русскоязычнх писателей Болгарии и в газете "Русия днес
- Россия сегодня"
� НАГРАЖДЕНИЕ победителей будет проходить на тор-

жественной церемонии - дата и место будут объявлены
также 3 апреля.

В ЖЮРИ Конкурса - известные российские и болгар-
ские писатели.
� Работы не возвращаются и не комментируются. Не

отвечающие вышеуказанным требованиям работы к
участию в конкурсах допущены не будут.
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лицист, переводчик. Председатель Союза рус-
скоязычных писателей Болгарии, член Сою-
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и СЛАА. Участник Форумов русскоязычных
писателей зарубежья в Москве. Награждена
Премиями Центра Европейской культуры им.
Альдо Моро, Италия, и "Русской газеты",
Болгария. Работала переводчиком и редак-
тором в Агентстве "София Прес", издательстве "Свят". Автор
более десяти книг поэзии и прозы: "Леди Есен", "Лирика", "Отра-
жения", "Калейдоскоп", "Наташки" и др.  Пишет на русском,
болгарском, английском языках. Ее стихи входят в двухтомник
"История Союза болгарских писателей", в Антологию болгарской
поэзии на болгарском, испанском, французском, португальском
языках,  в сборник "Русскоязычные писатели зарубежья" /изд.
МСПС, г.Москва/. Печатается в литературных журналах России,
Беларусии, Украины, Республики Крым.
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Наталия Ерменкова
рассказ

"Нет, нет, нет! Этого не мо-
жет быть! Это не может быть
правдой", - повторяла Лили
Мирон, по жизни Лидия Ми-
ронова, - ныне известная ак-
триса, одна из немногих, ко-
му посчастливилось благода-
ря своему таланту и серьез-
ному труду, а, скорее, во-
преки зависти и лицемерию
своих так называемых "соо-
течественников", пробиться
сквозь серость и необосно-
ванную амбициозность кол-
лег по подмосткам, к славе
и, главное, к любви зрите-
лей в чужой стране. И какие
бы сплетни не вырастали, как
дикий колючий шиповник на
склоне холма, который и был
тем "прекрасным видом из
окон дома", как сообщалось
в рекламной брошюре, ког-
да они с мужем покупали этот
дом, - все эти пересуды о
том, что ЛМ заслужила свои
роли благодаря позиции му-
жа в парламенте, не только
не отвечали истине, но и не
оседали в сознании самой
Лиды даже соринкой пыли.
В лучшем случае она могла,
вздохнув, пожалеть людей,
распылявших их: "Неужели им
не интересна собственная
жизнь? Ведь это - увлекате-
льнейшее путешествие..." Вот
так она и плыла по этому жи-
тейскому морю, наслаждаясь
восходом, стоя на капитанс-
ком мостике рядом с лю-
бимым мужем, и закатом, за-
вернувшись в клетчатый плед
и погрузившись в глубокое
плетеное кресло на верхней
палубе, где бриз освежал
мысли и радовал обещанием
"завтра"...

Так бы и плыла она, Лили
Мирон, наша Лидочка, если
бы в один прекрасный день -
боже, как банально и непод-
ходяще это звучит! - ее не
пригласили бы на опознание
"органы" - "За что же данная
часть организма общества
заслужила такое название и
какие точно его "органы" име-
ются ввиду?" - между тем
промелькнуло в голове у
Лиды. И еще это словечко -
"опознание"... Проверим,  что
это такое: "Выделение сви-
детелем объекта из ряда пре-
дъявленных различных объ-
ектов и их сравнения с
мысленным образом лица
или предмета, воспринимав-
шегося ранее, в ходе чего он
приходит к выводу об их тож-
дестве, сходстве или разли-
чии"... "Вау!" - как сейчас по-
русски говорит молодежь -
вырвалось у Лидии.

Опознание соседки.
Та жила в соседнем доме -

ну, не таком представитель-
ном, как у ЛМ, а похожем на
вспомогательные постройки
во дворе ЛМ, но все-таки по
соседсву, за забором, или че-
рез забор - как правильно?

Не вникая в ужасающие
подробности того самого
"опознания", скажем прямо,
что, конечно же Лидия уз-
нала девушку, хотя "девуш-
ка"  была уже не первой, а
второй молодости, а сейчас
еще и - свежести...Но не за-
мужем, значит, "мисс", а не
"миссис". Хотя у нее уже был
сын лет десяти... Но все это
не суть важно, просто инфор-
мация прокручивалась в го-
лове у нашей героини - с чего
это вдруг пришло в голову

назвать ее так? Героизмом
Лида никогда не отличалась,
она просто по-хорошему,
чисто по-человечески, ста-
ралась относиться к людям
вокруг: помочь по возмож-
ности - ну хоть словом, если
уж не делом. Но все эти рас-
суждения опять идут потоком
лишь с одной целью - от-
влечь Лиду от  того кошма-
ра (муж всегда подчеркива-
ет, что "кошмар" - чисто жен-
ское слово, а мужчины го-
ворят - "ужас"), который ей
довелось пережить, когда
она "опознала"  жертву...

А как ее было не узнать:
мало того, что это была со-
седка, как уже упоминалось
ранее, так этой самой "де-
вушке" Лидия помогла устро-
иться на работу буквально
месяца три назад! Как было
не помочь - ведь об этом так
просила мать девицы, с ко-
торой по утрам Лида встре-
чалась, прогуливая собаку. А
собачник собачника в беде
не бросит! Вот и устроила не-
радивую дочку пожилой со-
седки добрая лидина душа в
крошечный ресторанчик, ко-
торый они с мужем держали
так, для друзей, чтобы было
где собраться в праздники и
не готовить дома - удобно
всем. К тому же, как оказа-
лось из недолгих разговоров
с этой самой мамашей, "кор-
ни у них были русские". Еще
грамадный аргумент в поль-
зу доброго дела!

ЛМ была слишком заня-
той женщиной: то репети-
ции, то спектакли, то гаст-
роли. Она практически с
тех пор и не видела эту мо-
лодую особу  - дай бог па-
мяти, как же ее звали? Оля,
Таня, Катя - что-то совсем
обычное, непреметное,
впрочем, как и она сама. Хо-
тя Лида не любила делить
людей на "таланты" и "се-
рость", но жизнь не раз до-
казывала ей, что такое де-
ление было бы разумным,
что оно существует в жиз-
ни, и что понимая это, мож-
но избежать многих разоча-
рований уже в самом нача-
ле. Но ЛМ - человек благо-
родный. Судит в большинс-
тве случаев по себе: если
она на это не способна, счи-
тая это непочтенным, то и
другие так не поступят. "Един
наивник на средна възраст"
* - ну не зря она так люби-
ла книги Богомила Райнова...

Итак. К фактам, как ска-
зала ей сурового вида жен-
щина-полицейский с устав-
шим или слишком разочаро-
ванным от жизни взглядом
(надо попробовать воспроиз-
вести его - ведь после зав-
трашней премьеры у Лиды
намечается следующая роль
- в криминальной драме).
Девушка - назовем ее для
удобства повествования
Олей - была задушена. Ско-
рее всего - руками. Бррррр!
Голыми руками! А, может, не

голыми - в перчатках? Теперь
все "работают" в перчатках.
Это знала даже Лида.

Убили девицу возле ее до-
ма. Нет, точнее - возле съ-
емной квартиры. Забегая
вперед - которую снимал для
нее муж Лили Мирон. Вот та-
кие "пироги" - сказал. Прав-
да говорят, что ничего слу-
чайного в жизни нет: почему
именно сейчас в театре го-
товится "Ярмарка тщесла-
вия"? Анализируя образ
главных героинь, Лида заду-
малась об очевидном: столь-
ко "наших" покинули родину
по тем или иным причинам.
Все ехали за "надеждой". Но
у всех были разные "отправ-
ные" точки и разные цели.
Ведь как бывает в жизни:
есть девушки, которые чуть
ли не с юности мечтают выйти
замуж, будто замужество -
это   гарантия счастья. Мо-
жет, в какой-то степени  бла-
гополучия - да! Но ни кра-
сивый дом, ни деньги на кар-
точке не сделают человека
счастливым. И еще: приро-
да, будто улавливая такой у-
льтра-деловой настрой, бук-
вально гонит женихов от де-
виц "в поиске".  Несмотря на
то, что Лида, по мнению всех,
кто ее знал, попала "в десят-
ку", точно к этому она никог-
да не стремилась. Может, по-
тому и попала. И опять-таки:
что значит - "попала"?  Ей ин-
тересна ее собственная
жизнь. Ей с огромным тру-
дом, о котором мало кто зна-
ет, удалось достичь успеха в
семье и карьере. Поговорка
"Надо выйти замуж за сол-
дата, чтобы стать женой ге-
нерала" в полной мере отно-
сится к ней. Чему же тогда
завидовать, господа-товари-
щи?! Ан нет: некоторые ду-
мают, что все это само прип-
лыло к лидиному берегу...
Мол, за что такое особенное
она все это получила?!

Нет. Пора перестать ду-
мать и в этом направлении.

Кто убил девушку? - Вот
вопрос!

Потому что какие бы мы
ни были, жизнь, и только
жизнь, имеет значение. Лю-
бого человека. Любого су-
щества. И никто не волен
отнять ее - даже ни ради
никакой благой цели!

А убийцы? А насильники?
Педофилы? Их тоже остав-
лять жить?

Наверное - да. Они отку-
да-то появились в нашем об-
ществе и дожили до опре-
деленного возраста. Где же
было это самое общество
все это время, все эти годы,
когда кто-то издевался над
ними и таким образом рас-
тил будущих выродков? - Ва-
рилось в собственном соку.
Каждый человек. В своем.
И проходя мимо уже полно-
ценного урода, посылающе-
го девочку продаваться за
деньги или мальчика воро-
вать, каждый из нас стано-

вится соучастником. Со-
участником.

"Господи, при чем тут
Эмилия?" - вдруг вернулась
Лида на землю. К роли.

"Всегда все причем, - от-
ветила она сама себе. - Мне
кажется, я знаю, кто убил.
Кто убил соседку. Кто заду-
шил девушку. Кто вынес ей
свой приговор, несмотря на
то, что она - молодая мать.
Человек - о, нет, он не мо-
жет так называться, ведь
слово "человек" на латинском
звучит "human" - отсюда и "гу-
манизм"... Как связать все это
в одно?! Человека - гуманно-
го и человека - убийцу? Или
это - не человек?

Нелюдь.
Тот, кто не способен дос-

тичь чего-то в жизни Доб-
ром. Как бы тяжело тебе
не было - добром! Не сво-
им судом, на который нет
права ни у кого, не силой -
физической или силой дан-
ной тебе власти, не злобой
и завистью к  тем, кто ус-
пешнее. А что ты сам сде-
лал для своего успеха: не
ел, не спал, не останавли-
вался на полпути, когда
было особенно трудно?

Рядом со мной появился
Нелюдь.

Я поняла это слишком поз-
дно: девушки уже нет в
живых, мне ее не спасти. Ка-
кая бы она ни была - давай-
те без оценок! - она не зас-
луживала смерти. Даже это
глупо говорить: что значит
"заслуживала - не заслужи-
вала" ?... Не нам решать. Не
мы дали жизнь, не нам заби-
рать. Даже те, кто ее дал, не
имеет права отнимать, ведь
с момента рождения это -
другая жизнь, она принадле-
жит другому человеку. И Гос-
поду. Как бы это для неко-
торых высокопарно ни зву-
чало. Принадлежит  Творцу.

Шофер.
Я почти уверена, что не-

людь - это он, наш новый
шофер. Он работает у нас
не более полугода. Но за
последнее время он очень
изменился: теперь, после
случившегося, когда мы
встречаемся взглядами в
зеркале заднего вида, его
глаза жадно ищут мои, ждут
одобрения, все чаще горят
огнем: "Я сделал это!"

А кто сказал, что герои
Достоевского ушли в прош-
лое??

Возможно, меня подводит

моя актерская интуиция: у
меня ведь нет ни одного до-
казательства! То, что шофер
стал невольным свидетелем
всей истории появления и
"ухода" девушки, моего уни-
жения и потерь на всех
фронтах семейной жизни -
как жены, как женщины - и
его сначала молчаливая, а
потом более явная поддер-
жка меня, свозящая в ис-
пепеляюще-влюбленных
взглядах при моем появле-
нии, - все это не дает мне
реальных оснований считать
его убийцей.

Ведь не считаю же я убий-
цей или просто человеком,
способным на такое кош-
марное преступление, наше-
го накаченного соседа по ле-
вую сторону забора? А ведь
именно он при каждом удоб-
ном и неудобном случае де-
лает мне "боцманские" ком-
плименты, постоянно наме-
кая, что мой муж чересчур
уж занят при такой жене -
"все дела, дела, дела"...! - и
мне бы не мешало заняться
приятным уплотнением сво-
его свободного времени... на
его широком пространстве...
А ведь он еще и охотник! Че-
ловек, не только в принци-
пе способный на убийство,
но и реально убивающий
Живое...

Становится страшно: зна-
чит, я готова подозревать
почти любого в своем окру-
жении? Ведь у всех найдут-
ся черты, наводящие на раз-
мышления "а ля Раскольни-
ков": о преступлении време-
ни. Когда человек приходит
к выводу, что он - "необык-
новенный", что он - Верши-
тель Справедливости. Он
может и должен. Он - ге-
рой, "не тварь дрожащая"...

Нет! Не буду я судьей: не
судите да не судимы буде-
те!

"Органы" разберутся.
Мне же надо подготовить-

ся к роли, поняв ее сущ-
ность: мы живем вместе, в
одном мире, в одно время.
Зачем же нам устраивать из
нашей жизни ярмарку тщес-
лавия? Особенно, когда мы
- "соотечественники".  Да и
и если вдуматься по-насто-
ящему - все мы - "свои", жи-
вя в одной Жизни..."

Лида, ЛМ, Лили - все эти
составляющие Прекрасной
женщины пришли к миру
между собой. Как надо бы и
всем нам - друг с другом...
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В рамках цикла городских
уличных мероприятий "Мос-
ковские сезоны" в столице
ежегодно проводится мно-
жество ярких праздников и
фестивалей, в 2020 г. за-
планировано 17 масштабных
событий, среди которых
День Государственного фла-
га, День Москвы и День на-
родного единства, фести-
валь для любителей чтения
"Букинист", гастрономичес-
кие праздники "Московская
Масленица" и "Золотая
осень". Об этом сообщает
оргкомитет цикла городских
уличных мероприятий "Мос-
ковские сезоны".

"В 2020 г. запланировано
17 масштабных событий. На
городских площадках отме-
тим День России, День Госу-
дарственного флага, День го-
рода Москвы и День народ-
ного единства. Кроме того,
гостей ждут: фестиваль для
любителей чтения - "Буки-
нист", гастрономические

Это село признано насе-
ленным пунктом России с
самым веселым названием в
конце 2019 года. Сервис пу-
тешествий "Туту.ру" проводил
соответствующее голосова-
ние в течение нескольких ме-
сяцев 2019 года. Всего в оп-
росе приняли участие около
300 тысяч человек, а на по-
беду претендовали 100 насе-
ленных пунктов. Мутный Ма-
терик в городском округе
Усинск Республики Коми наб-
рал 28 тысяч голосов и за-
нял первое место, обойдя се-
ло Хохотуй, поселок Морозил-
ка и другие. Команда серви-
са передала местным жите-
лям кубок победителя и ус-
тановила в Мутном Матери-
ке памятный знак.

В некотором смысле
Мутный Материк, по сути,
материк и есть - только ок-
руженный лесом. До ближай-
шего города, Усинска, отсю-
да километров 100, но это
по прямой. Немногим боль-
ше - до соседнего с Коми
Ненецкого автономного окру-

Ïëàâó÷àÿ íåäâèæèìîñòü
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праздники "Московская
Масленица" и "Золотая
осень", театральный проект
"Золотая Маска в городе",
благотворительный "Пас-
хальный дар", арт-фестиваль
"Николин день", праздник,
посвященный истории и ку-
льтуре Крыма - "Крымская

весна", фестиваль истори-
ческой реконструкции "Вре-
мена и Эпохи", международ-
ные конкурсы-фестивали
"Московская весна A Cap-
pella" и "Цветочный джем",
фестиваль для всех цените-
лей танца "Мировые балетн-
ые каникулы", фестиваль сов-

ременной уличной культуры
"Ритм моего города", и, ко-
нечно же, самый популярный
зимний фестиваль "Путешес-
твие в Рождество", - говорит-
ся в сообщении.

Уточняется, что уже 1
февраля на ул. Новый Ар-
бат возобновил свою рабо-
ту фестиваль для любителей
книг и чтения "Букинист", в
2020 г. он продлится почти
целый год - до 6 декабря.

"Уже через три недели
после окончания "Путешес-
твия в Рождество" стартует
"Московская Масленица". На
общегородском уровне этот
яркий и вкусный праздник
проходит вот уже четвертый
год подряд. В нынешнем се-
зоне он продлится 10 дней:
с 21 февраля по 1 марта.
На площадках по всему го-
роду гости смогут узнать,
как провожают зиму в Рос-
сии и других странах, пос-
мотреть театрализованные
представления, поучаство-

вать в кулинарных и ремес-
ленных мастер-классах, и,
конечно же, попробовать
блины со всевозможными
начинками. Весной москви-
чей и туристов ждут фести-
вали, посвященные твор-
честву, благотворительнос-
ти и истории: "Золотая Мас-
ка в городе", "Крымская
весна", "Пасхальный дар",
"Николин день" и "Московс-
кая весна A Cappella", - от-
метили в оргкомитете.

Там добавили, что осен-
нюю программу откроет
один из самых масштабных
и ожидаемых праздников -
День города. В начале ок-
тября горожан и гостей сто-
лицы ждет гастрономичес-
кий фестиваль "Золотая
осень", в рамках которого в
этом году пройдет специ-
альный проект "Рыбная не-
деля". В начале ноября на
столичных фестивальных
площадках пройдет День на-
родного единства.

Êîëîðèòíûé Ìóòíûé Ìàòåðèê óâåêîâå÷èëè
га, самого малонаселенного
в России, протянувшегося
вдоль Белого и Баренцева
морей. Стойбища оленеводов
можно найти уже в несколь-
ких десятках километров от
Мутного Материка.

Попасть туда не так-то
просто! Добраться в Мутный
Материк можно по реке Пе-
чоре, если лето, зимой по
зимнику, вне навигации ле-
тает вертолет из Усинска.
Но те, кто бывал там, гово-

рят, что у него не только не-
обычное название, но и ко-
лоритные пейзажи!

"Мы плыли на теплоходе.
По иронии судьбы теплоход
назывался "Светлый" и плыл
к Мутному! Когда высади-
лись на берег, моему взору
открылась великолепная
картина. Село расположи-
лось на берегу реки. Пора-
зила пестрота и яркость се-
льских домов: они были раз-
ноцветные: желтые, голу-

бые, зеленые, фиолетовые!
Также разными цветами ра-
дуги переливались крыши
построек. Больше всего мне
понравилось то, с какой лю-
бовью и фантазией сельча-
не украшали свои дома и
участки. Тут были и флюгеры
на крышах, и ромашки, и ва-
сильки, и грибочки, и белоч-

ки, мишки, лошадки в пали-
садниках, клумбы с цвета-
ми перед домами. Терем-те-
ремок, одним словом! Нас
встретили радостные лица
сельчан и особенно детей.
"Ничего себе, Мутный", - по-
думала я, делятся впечатле-
ниями побывавшие в селе
любители путешествий.

Мутный Материк - к тому же село с
собственным аэропортом (правда, его
территория ограничивается необита-
емым на вид деревянным домиком)

Памятную
табличку
установили
на въезде

В селе Новоегорьевском
Алтайского края выставили
на продажу плавучую уса-
дьбу за 13,9 миллиона руб-
лей. Посреди участка рас-
положен пруд, на котором
находится часть строений.
Об этом сообщается на Ал-
тайском портале недвижи-
мости.

Собственник предлагает
использовать объект как да-
чу или небольшую базу от-
дыха. Усадьба находится ря-
дом с Горьким озером. Там,
по мнению местных жите-
лей, вода близка по соста-
ву к "Ессентукам №17", а
грязи являются
лечебными. На
дне якобы оби-
тает редкий вид
рачков Artemia
salina - их ис-
пользуют в кос-
м е т и ч е с к о й
промышленнос-
ти.

П о с р е д и
участка в 75
соток располо-
жен большой
пруд с мости-

ком и искусственным водо-
падом. Рыбачить можно
прямо с крыльца не выходя
из дома, поскольку большин-
ство зданий стоит на воде.

В главном двухэтажном
коттедже площадью 250
квадратных метров имеют-
ся три комнаты, три сануз-
ла и кухня с бойлерной. На
территории усадьбы также
есть баня, недостроенный
бассейн со SPA-зоной, бе-
седка с тандыром, прос-
торный вольер для собак,
погреб, теплица и гараж с
летней гостевой пристрой-
кой.

Другой россиянин постро-
ил в Черном море в районе
реки Агура остров из метал-
лической конструкции. Об
этом сообщается на сайте
межрайонной природоох-
ранной прокуратуры города
Сочи. Конструкция состоит
из плоской структурной
плиты, колонн и фундамен-
та. Сооружение должно
было использоваться как
мобильный остров.

Однако выяснилось, что
работы по установке конст-
рукции на дно моря прово-
дились без соответствующих

документов, экологической
экспертизы и разрешения
Росрыболовства. В резуль-
тате суд удовлетворил тре-
бование прокуратуры о де-
монтаже металлического ос-
трова. Исполнение постанов-
ления взято на контроль.

Ранее во Франции заложи-
ли первый камень жилого
комплекса нового поколения.
Окруженное со всех сторон
водой здание назвали "Почти
островом". Дом состоит из
нескольких блоков с разной
этажностью, а крыша каждо-
го из них обильно озеленена.

Øóìíûõ ñîñåäåé
íàêàæóò øòðàôîì

В России предлагается на
федеральном уровне ввести
штрафы для шумных соседей,
а собственников квартир
обязать нести ответствен-
ность за арендаторов. Груп-
па депутатов Госдумы уже
разработала соответствую-
щий пакет поправок в КоАП
и Жилищный кодекс, расс-
казала "Известиям" один из
авторов Ольга Павлова. Сог-
ласно документу, в жилых до-
мах по всей стране запретят
шуметь с 23:00 до 7:00. Де-
нежное наказание будет дос-
тигать 150 тыс. рублей. Се-
годня федерального "закона
о тишине" не существует,
поэтому в каждом регионе
действуют свои правила. Ад-
министративный штраф выпи-
шут собственникам квартир
за систематическое наруше-
ние тишины - более двух раз
в месяц. Если же жить сосе-
дям мешает кафе или другое
заведение в жилом доме, ко-
торое постоянно не соблю-
дает правила, деятельность
предприятия может быть при-
остановлена на 90 дней.
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Двести лет назад, 28 ян-
варя 1820 г., русские моря-
ки совершили последнее в
истории великое географи-
ческое открытие. Им уда-
лось доказать существова-
ние загадочного материка в
районе Южного полюса. Это
был настоящий прорыв,
сравнимый со свершениями
Колумба, Да Гамы и Магел-
лана. Сегодня вспоминаем о
плавании Беллинсгаузена и
Лазарева.

О такой экспедиции меч-
тали многие. Знаменитый
британский мореплаватель
Джеймс Кук в 1770-е приб-
лизился к Антарктиде. Он пе-
решел через 71-й градус юж-
ной широты, но, встретив
сплошную ледовую преграду,
повернул обратно. Кук утвер-
ждал, что плавание к южно-
му полюсу невозможно, и от-
вергал возможность сущест-
вования материка на высо-
ких широтах. Впрочем, впос-
ледствии он заявлял, что та-
кой материк, возможно, и су-
ществует, но достичь его не-
возможно. На географичес-
ких картах в районе южного
полюса часто изображали
контуры таинственного мате-
рика. При этом многие учен-
ые в те годы вообще отрица-
ли существование земли на
Южном полюсе.

Блестящую догадку о су-
ществовании южного поляр-
ного континента за полвека
до путешествия Беллинсга-
узена высказал Михаил Ло-
моносов. В трактате "Мысли
о происхождении ледяных
гор в северных морях" ве-
ликий ученый утверждал,
что наличие "падунов" (то
есть айсбергов) свидетель-
ствует о расположенных поб-
лизости берегах, от которых
отрываются эти ледяные
глыбы.

Идею плавания к южному
полюсу отстаивал Иван Кру-
зенштерн - герой первого
русского кругосветного пу-
тешествия. Участником той
экспедиции был и молодой
Фаддей Беллинсгаузен. Кру-
зенштерн красноречиво до-
казывал необходимость
"броска на юг": "Сия экспе-
диция, кроме главной ее це-
ли - изведать страны Юж-
ного полюса, должна осо-
бенно иметь в предмете по-
верить все неверное в юж-
ной половине Великого оке-
ана и пополнить все нахо-
дящиеся в оной недостатки,
дабы она могла признана
быть, так сказать, заключи-
тельным путешествием в сем
море".

Идея неожиданно заинте-
ресовала самодержца. Во-
обще-то император Алек-
сандр I не считался покро-
вителем флота. Это время,
осененное гением молодого
Пушкина, называют Зо-
лотым веком русской лите-
ратуры. Схожий подъем
ощущали и путешественни-
ки, стремившиеся прибли-
зить к России все конти-
ненты. Самые дерзкие
мечты путешественников
были связаны с поиском не-
известной земли на "край-
нем юге". И Александру этот
прожект сразу приглянулся.
После победы над Бонапар-
том, после учреждения Свя-
щенного союза, он задумал-

Страницу подготвила
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Õîëîäíûé ïðèåì çàãàäî÷íîãî ìàòåðèêà
Двести лет назад русские
мореплаватели открыли Антарктиду

ся и о географических от-
крытиях.

Получив высочайшее
одобрение, Крузенштерн не-
замедлительно приступил к
подготовке экспедиции. Он
действительно торопился,
потому что знал, что через
полвека после путешествий
Кука Европа снова готови-
лась к исследованию южно-
полярных морей - и нужно
было спешить, чтобы заво-
евать приоритет. Крузенш-
терн писал: "Славу таково-
го предприятия не должны
мы допускать отнять другим
у нас, она в продолжение

краткого времени достанет-
ся непременно в удел анг-
личанам или французам. Бо-
лее дерзкого замысла ис-
тория русских морских пу-
тешествий не знала. Это
была первая крупная кора-
бельная экспедиция, снаря-
женная за государственный
счет.

Возглавил экспедицию
Беллинсгаузен, вставший на
капитанский мостик шлюпа
"Восток". Вторым кораблем
экспедиции стал "Мирный" -
под командованием Михаи-
ла Лазарева. Команду наб-
рали из числа добровольцев
- или, как говорили в те вре-
мена, "охотников". Лазарев
писал: "Кук задал нам та-
кую задачу, что мы принуж-

дены были подвергаться ве-
личайшим опасностям,
чтобы, как говорится, не
ударить в грязь лицом". В
июле 1819 г. "Восток" и
"Мирный" подняли якоря и
вышли из кронштадтской га-
вани. Мореплавателям пред-
писывалось вести изыскания
до самой отдаленной ши-
роты, которую можно дос-
тигнуть. 22 декабря моряки
впервые увидели огромную
льдину, которая кишела пин-
гвинами. 3 января 1820 г.
экспедиция оказалась поб-
лизости от острова Южный
Туле. Это был самый близ-
кий к полюсу островок, ко-
торого в свое время достиг-
ла экспедиция Кука. К се-
редине января впервые в

готов рукоплескать русским
первооткрывателям ледяно-
го материка. И все-таки в
научных журналах появля-
лись публикации, посвящен-
ные героической экспеди-
ции. Среди участников пу-
тешествия выделялся Иван
Михайлович Симонов - бу-
дущий ректор Казанского
университета. Первый в ис-
тории крупный ученый, ока-
завшийся в южнополярных
широтах. В путешествии он
вел географические, метео-
рологические, этнографи-
ческие, зоологические наб-
людения, собирал всевоз-
можные коллекции для му-
зеев, которые служат нау-
ке и в наше время. И симо-
новское "Слово об успехах
плавания шлюпов "Восток" и
"Мирный" около света и осо-
бенно в Южном Ледовитом
море в 1819, 1820 и 1821
годах", опубликованное на
русском, немецком и фран-
цузском, стало мировой сен-
сацией.

В 1824 г. и Беллинсагузен
закончил работу над трак-
татом "Двукратные изыска-
ния в Южном Ледовитом
океане и плавание вокруг
света шлюпов "Восток" и
"Мирный". После долгих про-
волочек, в 1831 г., книга,
карты для которой подгото-
вил сам путешественник,
вышла в свет. И все-таки в
мире до сих пор подвиг рус-
ских мореплавателей если
не отрицают, то замалчива-
ют. Редко вспоминают о пер-
вой Антарктической экспе-
диции, еще реже переизда-
ют документы, связанные с
открытиями Беллинсгаузена
и Лазарева. Русские офи-
церы хотели прославить мес-
та героических побед над
Великой армией Наполеона.
Но в наше время остров Бо-
родино называется Смит, ос-
тров Березина переимено-
ван в Гринвич, Лейпциг наз-
ван в честь Нельсона. Это
печально и несправедливо.

К концу XIX века мир ос-
новательно забыл об экспе-
диции Беллинсгаузена и Ла-
зарева. За приоритет в от-
крытии Антарктиды боро-
лись американцы и англича-
не. И даже в нашей стране
память о первопроходцах ан-
тарктических морей долгое
время оставалась уделом
узкого круга специалистов
по истории флота. Истори-
ческая правда восторжест-
вовала только в 1940-е годы.
Именно тогда стали появля-
ться научные статьи и док-
лады, посвященные истории
легендарного плавания. Важ-
ную роль в восстановлении
справедливости сыграл
выдающийся советский ге-
ограф Евгений Шведе.

После Второй мировой
войны уже советские исс-
ледователи продолжили на-
чатое некогда русскими мо-
реплавателями. И первая
отечественная южнополяр-
ная станция получила наз-
вание "Мирный" - в честь ле-
гендарного шлюпа. С тех пор
наши ученые, полярники,
летчики, моряки не покида-
ют Антарктиду. Меняются
вахты, экспедиции, но флаг
нашей страны неизменно
представлен на белом ма-
терике.

Михаил Лазарев и Фаддей Беллинсгаузен

Шлюпы "Мирный" и "Восток"

Императорские пингвины - хозяева Ледяного материка

Памятная медаль с образом Александра I в честь
открытия Антарктиды

истории русского флота
шлюпы "Восток" и "Мир-ный"
пересекли Южный по-
лярный круг. Наконец, 28 ян-
варя 1820 г. шлюпы достиг-
ли 69°25’ южной широты.
Этот день и считается точ-
кой отсчета в истории ос-
воения Антарктиды - без-
людного ледяного материка.
До них никто не видел эту
картину: белая бесконеч-
ность!

Лазарев прекрасно пони-
мал, что перед ним - горы
материкового происхожде-
ния. Над шлюпами кружили
птицы - аборигены Антарк-
тиды. Русские моряки пер-
выми в мире подошли к ан-
тарктическим шельфовым
ледникам. Обнаруженную
землю они назвали Льдин-
ным материком.

Путешествие принесло не-
мало самых разных откры-
тий. Моряки научились по-
лучать пресную воду из льдов
айсбергов. Еще одной наход-
кой экспедиции стали импе-
раторские пингвины - на
удивление крупные, с чинной
осанкой. Участвовал в пла-
вании и талантливый худож-
ник - Павел Михайлов.
Первым из живописцев он
запечатлел Антарктиду. В на-
ше время его рисунки вос-
принимаются как доказате-
льство приоритета российс-
ких исследователей в откр-
ытии белого материка. В об-
ратный путь первопроходцы
отправились с чувством ис-
полненного долга. Лишь од-
но вызывало грусть: им так
и не удалось высадиться на
"Льдяном материке".

Путешествие продолжа-
лось 751 день. За это вре-
мя парусники прошли око-
ло 100 тыс. км и открыли
29 новых островов. И за все
плавание Беллинсгаузен и
Лазарев ни разу не потеря-
ли из виду корабли друг дру-
га. Для того времени это
было уникальным достиже-
нием. Благодаря высокому
уровню организации, без на-
дежды на "русский авось",
плавание обошлось без неп-
риятных неожиданностей.
Даже печки, водруженные
на палубе, исправно несли
свою службу и спасали ге-
роев от обморожения. Не
случайно оба командира
позже дослужились до ад-
миральских регалий. Они
умело провели корабли
между льдами и в долгой
экспедиции избежали бо-
лезненных ошибок.

Мало совершить открытие
- нужно еще, чтобы мир уз-
нал о нем и поверил в него.
Но мало кто на Западе был

("Известия")
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Семьдесят пять лет назад
бойцы Красной армии, с по-
терями преодолев сопротив-
ление гитлеровцев, освободи-
ли одно из самых страшных
мест - концлагерь Освенцим
(Аушвиц). К моменту осво-
бождения лагеря смерти в
нём оказалось 7,5 тыс. зак-
лючённых - в основном дети
и нетрудоспособные. Ос-
тальных гитлеровцы либо
уничтожили, либо угнали в
Германию. Не все зак-
лючённые сразу поверили в
это чудо - своё спасение. Те
же, кто осознал, что мучени-
ям настал конец, бросились
к красноармейцам.

На следующий день на тер-
риторию концлагеря вошли
фронтовые операторы, про-
шедшие по военным дорогам
тысячи километров. Это они
и их товарищи, снимая под
обстрелами, отразили в до-
кументальной хронике траги-
ческие и героические собы-
тия Великой Отечественной
войны, бесчеловечную жес-
токость немецких захватчи-
ков.

Даже эти бесстрашные и
многое повидавшие люди
были потрясены тем ужасом,
который предстал перед их
глазами в Освенциме. "Ког-
да я увидел детей, на которых
фашисты ставили свои опыты,
когда увидел горы обуви и
волос, думал, сердце остано-
вится. Снимал и плакал…" -
вспоминал оператор капитан
Кенан Кутуб-заде. Его това-
рищ капитан Николай Быков
был настолько шокирован
увиденным, что не нашёл в
себе сил снимать. Кутуб-за-
де зафиксировал для исто-
рии истощённых узников кон-
цлагеря, рвы, полные трупов,
склады с тюками человечес-
ких волос, одежды, обуви, оч-
ков и т. д. 9 февраля 1946
года этот страшный кинодо-
кумент увидели участники
Международного военного
трибунала в Нюрнберге.

СОТВОРЕНИЕ
ЗЕМНОГО АДА
Решение создать концент-

рационный лагерь в трёх ки-
лометрах от польского Ос-
венцима (немецкое название
- Аушвиц) рейхсфюрер СС
Генрих Гиммлер принял в ап-
реле 1940 года. Местность в
60 км западнее Кракова глав-
ному гитлеровскому палачу
приглянулась наличием же-
лезной дороги и тем, что
здесь было легко установить
заграждения. Комендантом
Освенцима в мае был назна-
чен ветеран лагерной охраны
штурмбаннфюрер СС Ру-
дольф Хёсс. 14 июня 1940 го-
да в концлагерь прибыла пер-
вая партия заключённых - 728
политически неблагонадёж-
ных поляков, прежде содер-
жавшихся в тюрьме города
Тарнув близ Кракова. Их сра-
зу жестоко избили эсэсовцы.
В экзекуции участвовало
около 30 немецких капо (при-
вилегированных зак-
лючённых, сотрудничавших с

Îñâîáîæäåíèå Îñâåíöèìà
администрацией лагеря), ко-
торых тремя неделями ранее
доставили в Освенцим из
концлагеря Заксенхаузен.

Под руководством Хёсса
концлагерь постепенно рас-
ширился, превратившись в
целый комплекс. Основными
были три находящихся близ-
ко друг от друга лагеря. Ос-
венцим (Аушвиц) I, постро-
енный рядом с впадавшей в
Вислу рекой Солой, являлся
административным центром.
В нём располагались главная
канцелярия, лагерное геста-
по, крематорий № 1 и вилла
коменданта. Летом 1940-го
из окрестных сёл и деревень
немецкие власти стали пере-
селять местных жителей.
Вскоре в двух километрах от
главного лагеря на месте по-
льского села Бжезинка (не-
мецкое название - Биркенау)

начали строить новый лагерь.
Сегодня Освенцим (Аушвиц)
II более известен как Аушвиц-
Биркенау.

Впоследствии в его строи-
тельстве использовался при-
нудительный труд пленных
красноармейцев. Андрей По-
гожев, получивший в Освен-
циме № 1418, навсегда за-
помнил утро 7 октября 1941
года: "Прибыл наш эшелон,
двери вагона отворились
рывком. Из вагона молча
вывалились люди. Отходили,
шатаясь, падая, уползали.
Когда рассвело, мы увидели
первые живые существа в по-
лосатой одежде. Нас ввели
за колючую проволоку, раз-
дели догола, заставили оку-
нуться в дезинфекционную
жидкость. В неё нужно было
погрузиться несколько раз и
обязательно с головой. Если
кто-нибудь не выполнял при-
каза, его заталкивали прик-
ладом, палкой, а из бака
вынимали полуживого или
уже мёртвого. Постепенно
вода в баке стала красной
от крови. Узники назвали эту
"дезинфекцию" "кровавым
крещением"". А потом, как
вспоминал другой узник ла-
геря, красноармеец Николай

Васильев, он и его товарищи
"несколько дней просидели
без одежды, в чём мать ро-
дила".

"ЗРЕЛИЩЕ БЫЛО ВОИС-
ТИНУ УЖАСАЮЩЕЕ"

На советских военно-
пленных эсэсовцы обкатали
метод так называемой селек-
ции, впоследствии получив-
шей широкое распростране-
ние. В ходе селекции годных
к труду заключённых отделя-
ли от неспособных работать.
Последних немцы незамедли-
тельно уничтожали. На крас-
ноармейцах они испытывали
и способы массового унич-
тожения. Именно в Освенци-
ме впервые было соверше-
но массовое убийство зак-
лючённых с использованием
газа "Циклон Б". В начале
сентября 1941 года сюда
прибыл эшелон пленных со-

ветских солдат. Их сразу от-
правили в 11-й блок -
эсэсовский центр пыток и
убийств. Заключённые назы-
вали его "блоком смерти". Он
был выбран эсэсовским на-
чальством лагеря для экспе-
римента по уничтожению га-
зом. Около 600 красноармей-
цев загнали в подвал, где
уже находились 250 достав-
ленных из лазарета больных
заключённых. Плотно закрыв
дверь, палачи бросили в на-
битый людьми подвал гра-
нулы "Циклона Б". "При кон-
такте с тёплым воздухом и
телами пленных начала выде-
ляться высокотоксичная си-
нильная кислота. Раздались
отчаянные крики, которые
были слышны в соседних ба-
раках. Газ быстро разрушал
слизистую оболочку и, про-
никая в кровь, удушал изнут-
ри. Некоторые умирающие
заталкивали в рот полы
одежды, пытаясь перекрыть
доступ газу. Однако не выжил
никто", - пишет немецкий ис-
торик Николаус Вахсман. По-
том помещение пришлось
долго проветривать. А когда
в подвал вошли заключённые
концлагеря, чтобы убрать на-
чавшие разлагаться тела, то

перед ними предстал земной
ад. Польский заключённый
Адам Захарски свидетельст-
вовал: "Зрелище было воис-
тину ужасающее, потому что
было ясно, что перед смер-
тью люди в порыве безумия
царапали и кусали друг дру-
га, обмундирование на мно-
гих было изорвано в клочья…
Хотя в лагере я уже на вся-
кое насмотрелся, но при ви-
де этих убитых я чуть в об-
морок не свалился и меня
вырвало".

Хёсс был доволен резуль-
татом, хотя долгая уборка
трупов его не устроила. В це-
лях ускорения процесса сле-
дующим местом массового
убийства людей был выбран
морг крематория, где в се-
редине сентября эсэсовцы
уничтожили газом около 900
красноармейцев. Опыт был
признан успешным, и вскоре
в Бжезинке начали возводить
ещё четыре крематория.

ЛАГЕРЬ ХОЛОКОСТА
Наиболее крепким красно-

армейцам немедленную
смерть немцы заменяли
"уничтожением трудом". Под
дулами автоматов пленные
рыли канавы, осушали боло-
та, валили деревья и разби-
рали старые постройки, до-
бывая кирпич для зданий Ос-
венцима II. Труд был очень
тяжёлым. Заключённые пада-
ли, их беспощадно избивали.
Число больных и нетрудоспо-
собных узников росло. Лечить
их не стали. 15 марта 1942
года вернувшиеся с работы
военнопленные с ужасом уз-
нали, что все их больные то-
варищи убиты ядом, введён-
ным в руку.

Перед тем как сжечь
трупы ограбленных при жиз-
ни людей, их ещё раз внима-
тельно осматривали зак-
лючённые из зондеркоманды.
Они же стригли волосы на
головах трупов. Были и так
называемые стоматологи, ко-
торые разжимали челюсти и
вырывали изо рта золотые
коронки. Рачительные эсэ-
совские начальники даже
трупы загубленных ими лю-
дей использовали с выгодой,
пуская пепел и молотые кос-
ти погибших на удобрения для
сельского хозяйства. Такая
же участь была уготована и
зондеркомандам. Нацисты
предпочитали не оставлять в
живых свидетелей своих
преступлений.

"МЫ ЗНАЕМ,
ЧТО СПАСЕНИЯ НЕТ"
Прошедший селекцию зак-

лючённый получал полосатую
робу и номер. Человека обез-
личивали. Татуировку делали
при помощи металлических
пластин с короткими иглами,
которые вставлялись в спе-
циальный штамп. После на-
бора нужного номера штамп
прижимали к руке или телу
заключённого. В появившие-
ся дырочки втирали чёрную
краску. Обеззараживание
немцы считали непозволите-
льной роскошью… Эсэсовцы
были неистощимы на изоб-
ретение всё новых и новых
издевательств и пыток.

ДОКТОРА СМЕРТИ
Одна из самых страшных

страниц истории Освенцима
связана с медицинскими
экспериментами над людьми.
В первую очередь обычно
вспоминают о гауптштурмфю-
рере СС докторе Йозефе
Менгеле, которого зак-

лючённые называли и Анге-
лом Смерти, и Доктором
Смерть. Главный врач Освен-
цима штурмбаннфюрер СС
Эдуард Виртс высоко оценил
его стремление "внести
ценный вклад в антропологи-
ческую науку". Олицетворяв-
ший её Менгеле в ходе се-
лекций отбирал людей для
проведения над ними меди-
цинских опытов. Особый ин-
терес у него вызывали близ-
нецы, на которых заполняли
форму из 96 пунктов. Менге-
ле делал опыты по измене-
нию цвета глаз, проводил
кастрацию маленьких маль-
чиков и стерилизацию дево-
чек, делал смертельные инъ-
екции. Органы одного из
близнецов пересаживали дру-
гому. Двух мальчиков по его
приказу сшили, превратив в
подобие сиамских близнецов.
Промучившись, дети сконча-
лись.

Но Менгеле был не одинок.
Свой вклад в "антропологи-
ческую науку" внесли многие
доктора Третьего рейха, в том
числе известные профессо-
ра. Один из них, гинеколог
Карл Клауберг, вводил узни-
цам в шейку матки вещест-
во, вызывавшее закупорку
фаллопиевых труб. Женщины
испытывали мучительные бо-
ли, многие умерли от ослож-
нений. В показаниях Нюрн-
бергскому трибуналу Штерн
констатировал: "Хорошо
знаю, что многим заключён-
ным впрыскивали керосин
под кожу в голень… Второй
метод экспериментов: хими-
ческое раздражение кожи.
Для этой цели применялся
80%-ный раствор уксуснокис-
лого алюминия (алюминь-аце-
тикум). После этого снимали
весь слой кожи и отправля-
ли на исследование. У тех же,
у которых было глубокое раз-
дражение кожи, вырезали ку-
сок мяса с кожей и также
отправляли на исследова-
ние…"

ПАМЯТЬ О КАТАСТРОФЕ
После войны многие из

выживших узников Освенци-
ма считали 27 января днём
своего второго рождения. Они
не ставили под сомнение ос-
вободительную миссию Крас-
ной армии и её решающую
роль в разгроме Германии и
её сателлитов.

Но время идёт, и людей,
помнящих победный 1945-й,
становится всё меньше. В на-
ши дни среди потомков тех
европейцев, которых красно-
армейцы спасли от газовых
камер, есть и те, кто сносит
памятники воинам-освободи-
телям, нагло и цинично фа-
льсифицирует историю Вто-
рой мировой войны. На на-
ших глазах предпринимают-
ся настойчивые попытки пе-
реписать историю немецких
концлагерей, точнее, историю
их освобождения. Так, в
экспозиции музея концлаге-
ря Майданек, созданного на-
цистами под Люблином, бо-
льше не рассказывается о
том, что он был освобождён
Красной армией. Оказывает-
ся, 22 июля 1944 года конц-
лагерь просто "прекратил су-
ществование".

Схожая тенденция наблю-
дается и в отношении конц-
лагеря Освенцим. О том, что
его освободили наши деды и
прадеды, в Европе вспоми-
нают всё реже и с большой
неохотой. Это не очень хоро-
шая тенденция, причём не то-
лько для потомков освободи-
телей, но и для потомков ос-
вобождённых.

историк.рф

Узники Освенцима
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"Большинство российских
граждан верят в Бога. Я го-
ворю не только о правос-
лавных - я говорю также о
мусульманах и о многих дру-
гих", - заявил Святейший
Патриарх Московский и
всея Руси Кирилл 1 февра-
ля 2020 года на торжествен-
ном приеме по случаю один-
надцатой годовщины интро-
низации Его Святейшества.

По словам Предстоятеля
Русской Православной Цер-
кви, если в гимне России,
который является одним из
государственных символов
страны, есть слова "Храни-
мая Богом родная страна",
то "почему об этом не мо-
жет быть сказано в нашей
Конституции".

"Давайте молиться, труди-
ться, чтобы и в нашем Ос-
новном законе упоминался
Бог", - призвал Святейший
Владыка.

Òàéíà Òèõîíà Êàëóæñêîãî

Â Ìîñêâå è Ñîôèè îòìåòèëè îäèííàäöàòóþ
ãîäîâùèíó èíòðîíèçàöèè Ïðåäñòîÿòåëÿ ÐÏÖ

Ïðîñòûå âîïðîñû
ñâÿùåííèêó:

Ìîæíî ëè
íàïðàâëÿòü
ñâîþ ñóäüáó?

Отвечает иерей Георгий
Христич:

"В нашей жизни есть по-
нятие Божественного Про-
мысла. Бог провидит и учас-
твует в жизни людей, но
часто не вмешивается в на-
шу жизнь видимым образом,
чтобы наша свободная во-
ля могла осуществлять доб-
ровольный выбор. Промысл
Божий означает, что на каж-
дом этапе нашей жизни Гос-
подь поставляет нас в та-
кие условия, при которых
мы могли бы сделать сво-
бодный выбор в пользу доб-
ра, правды, справедливос-
ти и через это восходить к
Небесному Отцу. Впрочем,
глубины Промысла Божия
непостижимы для ограни-
ченного человеческого рас-
судка, так что, зная о Пром-
ысле Божием, мы не спо-
собны постичь его в полной
мере. Храни Вас Господь!"

Ïàòðèàðõ Êèðèëë ïðåäëîæèë äîáàâèòü
â Êîíñòèòóöèþ ÐÔ óïîìèíàíèå î Áîãå

"Пока еще этого нет, но я
думаю, что общими усилия-
ми и молитвами мы будем
содействовать тому, чтобы
такая возвышенная идея, ка-
ковой является вера в Бога,
которая формирует нравст-
венность и личную, и общес-
твенную, и политическую,
чтобы она присутствовала в
том числе и в нашей Конс-
титуции", - отметил Святей-
ший Патриарх Кирилл.

По мнению Его Святей-
шества, уже сегодня можно
было бы начать обсуждение
этого вопроса.

Президент России В.В. Пу-
тин внес в Государственную

Думу ФС РФ проект о по-
правках в Конституцию РФ.
Нижняя палата российского
парламента единогласно при-
няла в первом чтении вне-
сенный главой государства
законопроект. Поправки на-
правлены на развитие поло-
жений, закрепляющих основы
конституционного строя, пра-
ва и свободы человека и
гражданина. Создана рабо-
чая группа по подготовке из-
менений в Основной закон,
которая в настоящее время
изучает предложения по вне-
сению поправок.
Пресс-служба Патриарха
Московского и всея Руси

1 февраля, в одиннадца-
тую годовщину интронизации
Святейшего Патриарха Мос-
ковского и всея Руси Кирил-
ла, в кафедральном собор-
ном Храме Христа Спасите-
ля в Москве, представитель
Патриарха Московского и
всея Руси при Патриархе
Болгарском архимандрит
Вассиан (Змеев) принял
участие в Божественной ли-
тургии. Богослужение воз-
главил Предстоятель Русс-
кой Православной Церкви.

Его Святейшеству сослу-
жили: Блаженнейший митро-
полит Киевский и всея Ук-
раины Онуфрий; митрополит
Крутицкий и Коломенский
Ювеналий, Патриарший на-
местник Московской епар-
хии; митрополит Кишиневс-
кий и всея Молдовы Влади-
мир; митрополит Астанайс-
кий и Казахстанский Алек-
сандр, глава Митрополичье-
го округа в Республике Ка-
захстан; митрополит Ташкен-
тский и Узбекистанский Ви-
кентий, глава Среднеазиат-
ского митрополичьего окру-

га; митрополит Санкт-Петер-
бургский и Ладожский Вар-
сонофий; митрополит Минс-
кий и Заславский Павел,
Патриарший экзарх всея
Беларуси; митрополит Воло-
коламский Иларион, предсе-
датель Отдела внешних цер-
ковных связей Московско-
го Патриархата; митрополит
Воскресенский Дионисий,
управляющий делами Мос-
ковской Патриархии, первый
викарий Патриарха Москов-
ского и всея Руси по г. Мос-
кве; митрополит Днепропет-
ровский и Павлоградский
Ириней и другие высокопос-
тавленные духовные лица в
том числе представители
Поместных Православных
Церквей.

Торжественное богослу-
жение посетили: полно-
мочный представитель Пре-
зидента РФ в Центральном
федеральном округе И.О.
Щеголев, председатель Ко-
митета Государственной
Думы ФС РФ по междуна-
родным делам Л.Э. Слуцкий,
председатель Комитета Го-

сударственной Думы ФС РФ
по развитию гражданского
общества, вопросам общес-
твенных и религиозных объ-
единений С.А. Гаврилов, гу-
бернатор Санкт-Петербурга
А.Д. Беглов, временно ис-
полняющий обязанности
главы Чувашской Республи-
ки О.А. Николаев, почетный
член Российской академии
художеств народный артист
Российской Федерации И.Р.
Резник, представители госу-
дарственных и общест-
венных организаций.

На сугубой ектении были
вознесены прошения о един-
стве Православной Церкви
и сохранении Церкви от раз-
делений и расколов. В сугу-
бую ектению были вклю-
чены особые прошения о
ныне чествуемом Святей-
шем Патриархе Кирилле и
Церкви Русской, им ведо-
мой. После сугубой ектении
митрополит Крутицкий и Ко-
ломенский Ювеналий вознес
молитву о Предстоятеле Рус-
ской Православной Церкви
- Святейшем Патриархе

Московском и всея Руси Ки-
рилле. Предстоятель Русс-
кой Церкви совершил мо-
литву о мире на Украине. По
окончании Литургии Блажен-
нейший митрополит Онуф-
рий огласил поздрави-
тельный адрес Святейшему
Патриарху Кириллу от име-
ни членов Священного Си-
нода Русской Православной
Церкви.

Святейшего Владыку так-
же поздравил полномочный
представитель Президента
РФ в Центральном федера-
льном округе И.О. Щеголев.

В тот же день литургию

на Патриаршем Подворье
совершил секретарь Подво-
рья протоиерей Евгений Па-
вельчук. По окончании бо-
гослужения протоиерей Ев-
гений произнес проповедь в
которой призвал прихожан
Подворья в это не простое
для мирового Православия
время к молитвенному и ду-
ховному единству с Предс-
тоятелем Русской Церкви
Святейшим Патриархом Ки-
риллом. После чего отец Ев-
гений возгласил многолетие
Святейшему Патриарху Мос-
ковскому и всея Руси Ки-
риллу.

Александр Балтин

Нам не представить лю-
дей пятнадцатого века: их
мирочувствование, образ их
восприятия жизни…

Мы можем довольствова-
ться легендами: чья сила -
от горнего света, ибо стрем-
ление вчувствоваться в ле-
генду есть стремление стать
лучше.

О жизни Тихона Калужс-
кого известно мало: из
пёстрых крох едва ли сос-
тавить полноценный образ:
считается, что он родом из
Киева, рано постригся в мо-
нахи, жил в Чудовом монас-
тыре, потом вектор пути
уводит его в лесную гущь и
глушь между Калугой и Ме-
дынью.

Великая сила леса!
Уединившись там, не

встретишь помех на пути ду-
ховного развития: сознание
очищается постепенно, как
чистотой воды и самой
простой еды чистятся клет-
ки физического, плотского
состава; и молитвы, возно-
симые среди лесных дебрей,
скорее достигают пределов

небесных.
…правда ли онемела рука

князя, замахнувшегося пле-
тью на будущего святого, по-
мешавшего его охоте?

Вероятно, это не так важ-
но: важно, что духовное де-
лание было сильней земных
страстей.

Однако, впоследствии
именно благодаря покрови-
тельству исцелённого по мо-
литве святого князя был
построен монастырь; неда-
леко от стен которого про-
исходили события стояния
на Угре, положившие конец
адскому игу.

Многое смешивает исто-
рия: выдумки и быль, прав-
ду и проповедь, надежду и
трагедию; многое смешива-
ет, для того, чтобы могли
отобрать лучшее люди, и
это отобранное поместить в
копилки общечеловеческой
памяти. И жизнь Тихона Ка-
лужского - очевидно из зо-
лота духовного: того, что не
меркнет.

Преподобный Тихон, Ка-
лужский чудотворец (ок.1400
- 1492) - монах, основатель
монастыря Тихонова пус-

тынь, преподобный, святой
Русской православной цер-
кви, память которого праз-
днуется 29 июня (16 июня
по ст. ст.).

Житие святого рассказы-
вает, что однажды князь
Ярослав, сын Владимира Ан-
дреевича Храброго (по дру-
гой версии, внук Владими-
ра Храброго Василий Ярос-
лавич), охотясь в местных
лесах, обнаружил преподоб-
ного Тихона и приказал ему
удалиться из своих владе-
ний. В гневе князь даже за-
махнулся на него плетью.
Однако в этот момент про-
изошло чудо: рука князя

онемела, и он стал молить
святого о прощении. По мо-
литве отшельника князь ис-
целился и с этого времени
стал его усердным покрови-
телем; при его содействии
на берегу р. Вепрейки была
построена церковь Успения
Божией Матери и основан
монастырь, получивший наз-
вание Успенского. Тихон
Медынский стал первым
игуменом монастыря и уп-
равлял братией с кротостью
и смирением.

При жизни Тихона, в 1480
г., в окрестностях монасты-
ря произошли события Сто-
яния на Угре, положившие
конец татаро-монгольскому
игу над Русью. В несколь-
ких верстах от обители, в
с. Дворцы на берегу Угры,
располагалась ставка кня-
зей Ивана Молодого и Ан-
дрея Меньшого, возглавляв-
ших русское войско. Скон-
чался преподобный Тихон в
глубокой старости в 1492 г.
и был похоронен на терри-
тории монастыря в Успенс-
кой церкви. Почитание его
установилось вскоре после
его смерти, и он был при-
числен к лику святых на Со-
боре 1551 г. (по другим
данным, на Соборе 1584 г.)
Преемником Тихона на пос-
ту игумена стал его ученик,
преподобный Никифор.
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8 февраля, суббота
Мульт-утро по субботам: сбор-

ник мультфильмов
Малый зал, 10:00
9 февраля, воскресенье
Детский концерт-лекция "Боль-

шая музыка для маленьких муз-
ыкантов" Мраморный зал, 12:00

11 февраля, вторник
Православный клуб "Луч"

представляет документальный
фильм о Св. блаженной Ксении
Петербургской "Ксения по име-
ни Андрей Федорович"

Малый зал, 18:30
12 февраля, среда
Пресс-конференция, посвя-

щенная началу регистрации
иностранных граждан и лиц без
гражданства, в том числе соо-
течественников, проживающих

за рубежом, для участия в от-
боре на бесплатное обучение
в России в 2020-2021 учеб-
ном году по квотам Правитель-
ства Российской Федерации.

Конференц-зал, 11:00
Ко Дню дипломатического ра-

ботника. Документальный фильм
"Тайна дипломата №1. Андрей
Громыко". Малый зал, 18:30

13 февраля, четверг
Детский образовательный

квест по мотивам анимацион-
ного фильма "Маша и медведь"

РКИЦ,  12.00, 14.00
Кинопанорама, посвященная

75-летию Победы. Докумен-
тальный фильм  "Генерал Кин-
жал. Звездные часы Констан-
тина Рокоссовского"

Малый зал, 18:30

Кроссворд

ОТВЕТЫ НА КРОССВОРД:

По горизонтали: 1. Копна. 6. Выпад. 9. Дракула. 10. Досье. 11.
Ленто. 12. Прибыль. 14. Тракт. 17. Сныть. 22. Кадр. 24. Рядно. 25.
Боск. 28. Желе. 29. Сноб. 30. Сайка. 31. Ласт. 33. Дуля. 35. Метр.
37. Исток. 38. Идиш. 40. Фасад. 43. Холст. 46. Алгебра. 49. Купец.
50. Мазда. 51. Абрикос. 52. Сегун. 53. Абрис.

По вертикали: 1. Кадет. 2. Паста. 3. Адепт. 4. Баки. 5. Буфы. 6.
Вальс. 7. Панты. 8. Дрожь. 13. Бездействие. 15. Ржа. 16. Каре. 18.
Нёбо. 19. Тис. 20. Престиж. 21. Посадка. 22. Килим. 23. Джолт. 26.
Обряд. 27. Кулеш. 32. Арча. 34. Лицо. 36. Ева. 39. Икс. 40. Фокус.
41. Сапог. 42. Дацан. 43. Хамса. 44. Лазер. 45. Транс. 47. Герб.
48. Бикс.

По горизонтали: 1. Небольшой округлый стог
сена. 6. Враждебное выступление, недоброжела-
тельная выходка. 9. Граф-упырь любитель крови.
10. Сведения на какое-либо лицо. 11. Музыкальный
темп. 12. Обобщающий показатель предпринима-
тельской деятельности. 14. В старину большая про-
езжая дорога. 17. Питательная кормовая трава из
семейства зонтичных, имя которой произошло от
древнерусского названия еды. 22. Изображение
на фотоплёнке. 24. Толстый домотканый холст. 25.
Сорт груши. 28. Десерт, дрожащий перед сладко-
ежкой. 29. Фанатично предан моде. 30. Род булки.

31. Моржовая пятерня. 33. Комбинация из трёх
пальцев. 35. Складная линейка плотника. 37. Вер-
ховья реки. 38. Еврейский язык, основанный на
немецком и иврите. 40. "Лицо" здания. 43. Ткань,
обычно кустарной выделки. 46. "Старшая сестра"
арифметики. 49. Богатый торговец. 50. Марка япон-
ского авто. 51. Сочный плод с крупной косточкой.
52. Титул правителей Японии. 53. Силуэт предмета.

По вертикали: 1. Воспитанник военной школы.
2. Название различных косметических, кулинарных
веществ в виде тестообразной массы. 3. Пос-
вящённый в тайны. 4. Волосы, растущие от вис-
ков по щекам. 5. Пышные складки на женских
рукавах, юбках. 6. Бальный танец в трёхдольном
размере. 7. Молодые рога марала, из которых
производят лекарства. 8. Состояние при испуге,
когда бегут мурашки по спине. 13. Отсутствие
любой деятельности. 15. Порча на железо. 16.
Квадратное построение пехоты. 18. Верхняя часть
челюсти. 19. Южное хвойное дерево. 20. Влия-
ние, уважение в обществе. 21. Приземление са-
молёта. 22. Шерстяной безворсовый двусторон-
ний ковёр ручной работы. 23. Удар в боксе. 26.
Что собой представляет крещение? 27. Густая кру-
пяная похлёбка. 32. Дерево, растущее в Средней
Азии. 34. Грамматическая категория глагола. 36.
Первая женщина, из-за которой пострадал муж-
чина. 39. Буква латинского алфавита. 40. Трюк
иллюзиониста. 41. Вид обуви. 42. Монастырь у
бурят-буддистов. 43. Мелкая промысловая рыба.
44. Оптический квантовый генератор. 45. Повы-
шенное нервное возбуждение с потерей самокон-
троля, вид сумеречного помрачения сознания. 47.
Отличительный знак государства. 48. Коробка для
перевязочного материала.

Говорят, что студенчес-
кие годы самые лучшие в
жизни, а ещё они самые ве-
селые. Ведь во время сдачи
экзаменов у студентов и
преподавателей возникают
настолько курьезные ситуа-
ций, что они стали поводом
для написания очень смеш-
ных анекдотов.

☺☺☺
Профессор, устав вытяги-

вать студента на тройку,
спрашивает: - Ну, ладно.
Скажи, о чем читались лек-
ции? Студент молчит. - Так...
Скажи хоть, кто читал лек-
ции. Студент молчит. Про-
фессор, устав вытягивать
студента на тройку, спраши-
вает: - Ну, ладно. Скажи, о
чем читались лекции? Сту-
дент молчит. - Так... Скажи
хоть, кто читал лекции. Сту-
дент молчит. - Наводящий
вопрос: ты или я?

☺☺☺
На экзамене профессор

спрашивает нерадивого сту-
дента: - Вы знаете, что та-
кое экзамен? - Экзамен -

Анекдоты

это беседа двух умных лю-
дей,- отвечает студент. - А
если один из них идиот? -
интересуется профессор.
Студент спокойно говорит: -
Тогда второй не получит сти-
пендии.

☺☺☺
Идет письменный экза-

мен. Поточная аудитория.
Преподаватель сидит за ка-
федрой и читает газету. Все,
как полагается, списывают.
1 КУРС Газета медленно
ползет вниз. Все шпаргал-
ки резко убираются. 2 КУРС
Газета медленно ползет
вниз. Все шпаргалки за-
крываются руками. 3 КУРС
Газета медленно ползет
вниз. Все книги убираются.
4 КУРС Газета медленно
ползет вниз. Все книги зак-
рываются. 5 КУРС Газета
медленно ползет вниз. С
верхних рядов доносится
"кхе-кхе". Газета мгновенно
поднимается наверх.

☺☺☺
- Сынок, как экзамены?
- Знаешь, папа, подорожа-

ли!

☺☺☺
Сдает абитуриент экза-

мен по истории. Ну естест-
венно ничего не знает.

Преподаватель:
- Ну хоть начало 2-й ми-

ровой расскажите.
Абитуриент:
- Кругом огонь, дым и тан-

ки, танки, танки!
☺☺☺

Идет экзамен. Преподава-
тель поясняет:

- Вопрос на пять. Чем из-
меряется напряжение?

Тишина...
- Вопрос на четыре. Чем

измеряется напряжение?
А-вольлтметром, Б-ампермет-
ром, В-омметром. Тишина...

- Вопрос на три. А не во-
льтметром ли измеряется
напряжение?

☺☺☺
На экзамене профессор

спрашивает студента: - Ска-
жите, почему я Вас не видел
ни на одной лекции? - Да я
все время за колонной сидел.
- Никогда бы не подумал, что
за одной колонной могут си-
деть столько человек!

Как правильно?

Раневскую превратили в
нержавеющий автомат по
выдаче шуток. Большую
часть из которых она не
произносила. И в ее тени со-
вершенно засохла Рина Зе-
леная, актриса с превос-
ходным чувством юмора.. Но
куда более изящным. Неко-
торые шутки Зеленой при-
писали Раневской. Они дру-
жили. Зеленая рекомендо-
вала Раневскую на роль в
"Подкидыше".

Рина Васильевна была
сценаристом (вместе с Бар-
то), именно она подарила
Фаине Георгиевне бессмер-
тную фразу про Мулю, ко-
торая стала раневским
проклятием. Зато спустя
очень много лет, когда две
старушки гуляли по Ботани-
ческому саду, Раневская
вдруг слово в слово повто-
рила весь монолог ненавис-
тной героини.

"Называйте меня теперь Руина Зеленая"
Зеленая сходу придумыва-

ла фразы и для своих геро-
инь. Чему режиссеры лишь
радовались. "Такие губы сей-
час не носят!" - это она. Бью-
тихак из кинофильма "Весна".

В юности Зеленая прия-
тельствовала с Маяковским
и как-то даже обыграла его
в бильярд. Маяковский та-
кого не ожидал от крохот-
ной девчонки, обалдел. С
кем она только не прияте-
льствовала, озорница. Од-
нажды на теннисном корте
к ней подошел долговязый
парень, попросил, чтобы Зе-
леная читала со сцены его
детские стихи. Стихи ей пон-
равились, согласилась. Дол-
говязый ходил на эти ее
концерты и потом Рина за-
одно его кормила, он был
вечно голодный и без денег.
Покупала ему по шесть от-
бивных. Долговязого звали
Сергей Михалков.

Она шутила легко, обаяте-
льно, быстро. Уже совсем
пожилой возвращалась с Ли-
вановым после съемок оче-
редного "Холмса", в микро-
автобусе. В них врезалась
машина. Маленькая Рина Ва-
сильна перелетела через
весь салон - прямо к Лива-
нову на колени. Отчеканила:
"Спокуха - я с вами!"

К себе относилась иро-
нично. На съемках послед-
него "Холмса", когда ей было
85, сказала режиссеру Иго-
рю Масленникову: "Назы-
вайте меня теперь Руина Зе-
леная".

…Ей никак не давали зва-
ние Народной СССР. Она шу-
тила: "Если и дадут - то за
сорок минут до смерти". 1
апреля 1991 года Горбачев
наконец подписал указ о
присвоении звания.

Именно в этот день Рина
Зеленая умерла.

Ни для кого не секрет, что
грамматика 100-летней дав-
ности и сейчас - это совер-
шенно разные вещи. Она
развивается и добавляет
все больше новых правил.
Поэтому сегодня нам пред-
стоит выяснить очередной
запутанный вопрос, касае-
мо слов: едь, езжай.

Чтоб узнать, как пишется
слово едь, езжай, поезжай
- надо обратиться к морфо-
логии русского языка.

Надо определить контекст,
часть речи и форму слова.
К примеру, повелительный
глагол может выражать про-
сьбу или приказ. Она обра-
зуется от настоящего вре-
мени и будущего времени ис-
пользованного глагола. "Ты,
а ну езжай отсюда!" - ПРА-
ВИЛЬНО построенная фра-
за в написание, но в разго-
ворной речи можно произ-
нести "Едь быстрее", но пи-
сать так нельзя.

Слова " ну едь, приедь,
уедь" - могут использоваться
только в разговорной речи.

Для написания стоит по-
льзоваться фразами: "езжай
прямо", "заезжай в гости",

"хочешь ехать - поезжай".
Они соответствуют морфо-
логии русского языка.

Так же, повелительное нак-
лонение в слове "ехать" мо-
жет описывать конкретное
действие. Например: "Надо
срочно заехать к врачу", "Сле-
дует ехать только прямо",
"Яму требуется объехать, ина-
че повредишь колесо"

Для легкого усвоения и по-
нимания, многие любят по-
льзоваться стишками. Так
информация воспринимает-
ся лучше и интереснее:
Слово едь или езжай,
Ты мой друг не забывай.
"Едь" - скорее в разговоре.
А "езжай" пиши на море.
Проехай или проедь,
Очень странное слово едь,
Проехай совсем забудь!
Проезжай неверный путь!

Самое главное помнить,
что мы живем в современ-
ном мире, и слова "прое-
хай", "ехай", "ездий" -уже
давно никто не использует.
Они не относятся к нормам
морфологии русского языка.
Пишите и говорите: ехать,
проезжать, выезжать, при-
ехать, въехать, заехать.

У берегов Индонезии
большая серая акула
проглотила девушку
целиком. Ей оказа-
лась Елена из Пите-
ра. Благодаря тому,
что у девушки с со-
бой был айфон, ее
смогли отследить.
Елена блогер и пока
её искали, она вела
активность в сети.
Провела онлайн се-
минар по продвиже-
нию личного бренда
в инстаграм. Из-за
включенного GPS на-
вигатора на айфоне,
акула сбилась с мар-
шрута и плавала по
кольцевой. Через 30
минут акула была об-
наружена спаса-
тельным вертолетом.
Во время спасатель-
ной операции Елена
успела сделать селфи когда акула открыла пасть, чтобы съесть спасателя,
спускавшегося с вертолета. Спасатель ухватил Елену за руку и выдернул
из пасти акулы. В данный момент с акулой работают психологи.
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Воскресенье, 9 февраля

05.00 Телеканал "Доброе утро. Суббота" 08.00 "Умницы и ум-
ники" (12+) 08.45 "Слово пастыря" (0+) 09.00 Новости (с суб-
титрами) 09.15 К дню рождения Ирины Муравьёвой. "Боль-
ше солнца, меньше грусти" (12+) 10.10 "Видели видео?" (6+)
11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 "Видели видео?" (6+) 13.00
"Теория заговора" (16+) 14.00 "Ирина Муравьёва. "Больше
солнца, меньше грусти" (12+) 15.00 Ирина Муравьёва в фи-
льме "Карнавал" (0+) 18.20 "Сегодня вечером" (16+) 20.00
"Время" 20.20 "Сегодня вечером" (16+) 22.00 "Большая игра"
(16+) 23.10 Павел Деревянко, Оксана Акиньшина, Роман Ма-
дянов, Владимир Толоконников в комедии "СуперБобровы"
(12+) 00.45 Светлана Ходченкова, Екатерина Вилкова, Ольга
Кузьмина, Валентина Мазунина в комедии "Одноклассницы"
(16+) 02.05 Лариса Лужина, Игорь Ледогоров, Владимир
Заманский, Наталья Бондарчук в фильме "Небо со мной"
(12+) 03.35 "Про любовь" (16+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.30 Теле-
канал "Доброе утро" 09.00 "Модный приговор" (6+) 09.55
"Жить здорово!" (16+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15
"Время покажет" (16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15
"Давай поженимся!" (16+) 15.00 "Мужское / Женское"
(16+) 17.00 Вечерние новости (с субтитрами) 17.30 "Че-
ловек и закон" с Алексеем Пимановым (16+) 18.40 "Поле
чудес" (16+) 20.00 "Время" 20.30 Премьера. Все на юби-
лее Леонида Агутина. Часть 2-я (12+) 22.20 "Вечерний
Ургант" (16+) 23.10 Олег Басилашвили, Инна Чурикова,
Александр Адабашьян, Александр Паль, Равшана Курко-
ва, Анна Чиповская в фильме "Без границ" (12+) 00.55
Анна Самохина, Михаил Боярский, Юрий Богатырёв в фи-
льме "Дон Сезар де Базан" (12+) 03.10 Вячеслав Тихонов
в фильме "Сердце бьётся вновь..." (12+)

05.00 Новости 05.15 Сквозной эфир. Live 06.00 Но-
вости 06.15 Сквозной эфир. Live 07.00 Новости
07.15 Сквозной эфир. Live 08.00 Новости 08.15
Сквозной эфир. Live 09.00 Новые итоги. Live 10.00
Т/с "Чкалов", 1 с 11.00 Т/с "Чкалов", 2 с 12.05 "Осо-
бое мнение" 13.40 Сквозной эфир 14.00 "Тайм-код"
с Владимиром Ленским 14.30 Сквозной эфир 15.50
Сквозной эфир. Гость 16.00 Сквозной эфир. Гость
16.20 Сквозной эфир 17.25 "Особое мнение" 20.05
Т/с "Громовы", 6 с 21.00 Новые итоги 22.15 Х/ф
"Репетитор" 00.00 Шоб я так ел 00.55 Х/ф "Веселое
сновидение, или Смех сквозь слезы", 1 с 02.10 Т/
с "Парфюмерша", 5 с 03.05 Т/с "Чкалов", 1 с 04.05
Т/с "Чкалов", 2 с

05.05 Сквозной эфир. Гость 05.30 Сквозной эфир.
Гость 08.25 "Тайм-код" с Владимиром Ленским 09.00
Израиль за неделю 10.00 Т/с "Чкалов", 3 с 11.00 Т/
с "Чкалов", 4 с 12.00 "Особое мнение" 13.40 Лиза
из Сохо 15.00 Т/с "Главные роли", 2 с 15.10 Т/с
"Главные роли", 1 с 15.50 Т/с "Главные роли", 3 с
16.40 Т/с "Главные роли", 4 с 17.30 Т/с "Главные
роли", 5 с 18.20 Т/с "Главные роли", 6 с 19.15
Мультфильмы 20.05 Т/с "Громовы", 7 с 21.00 Изра-
иль за неделю 22.30 Х/ф "Женский день" 00.00
Шоб я так ел 00.55 Х/ф "Веселое сновидение, или
Смех сквозь слезы", 2 с 02.10 Т/с "Парфюмерша",
6 с 03.05 Т/с "Чкалов", 3 с

05.05 Сквозной эфир. Гость 09.00 Намедни в ка-
раоке 09.30 Т/с "Чкалов", 5 с 10.30 Т/с "Чкалов",
6 с 11.30 Лиза из Сохо 12.00 "Особое мнение"
13.30 Т/с "Парфюмерша", 1 с 14.25 Т/с "Парфю-
мерша", 2 с 16.15 Т/с "Парфюмерша", 4 с 17.50
Т/с "Дом на Озерной", 5 с 18.55 Т/с "Дом на
Озерной", 6 с 20.05 Т/с "Громовы", 1 с 21.00
Новые итоги 22.05 "Тайм-код" с Владимиром Лен-
ским 22.40 Израиль за неделю 23.40 Сквозной
эфир. Гость 03.20 Х/ф "Киндер-Вилейское при-
видение"

RTVI

05.00 Новости 05.10 Алексей Нилов в комедии "Моя мама - не-
веста" (12+) 06.20 "Играй, гармонь любимая!" (12+) 07.00 "Часо-
вой" (12+) 07.30 "Здоровье" (16+) 08.25 "Непутёвые заметки" с Дм.
Крыловым (12+) 09.00 Новости (с субтитрами) 09.15 Жанна Бадое-
ва в проекте-путешествии "Жизнь других" (12+) 10.10 "Видели ви-
део?" (6+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 "Видели видео?"
(6+) 12.50 "Теория заговора" (16+) 13.50 "Игорь Матвиенко. Круто
ты попал..." (16+) 15.30 "Точь-в-точь" (16+) 18.20 Шоу Максима Гал-
кина "Лучше всех!". Новый сезон (0+) 20.00 "Время" 21.00 Премье-
ра. "Dance Революция" (6+) 22.40 Фёдор Бондарчук, Виктория
Исакова, Ингеборга Дапкунайте, Анна Михалкова, Максим Матвеев
в фильме "Про любовь. Только для взрослых" (18+) 00.30 Сергей
Газаров, Виктория Вера, Леонид Куравлёв, Наталья Фатеева, Сер-
гей Никоненко в фильме "Испанская актриса для русского минис-
тра" (16+) 02.10 Борис Андреев, Марк Бернес в фильме "Два бой-
ца" (12+) 03.25 "Про любовь" (16+) 04.10 "Наедине со всеми" (16+)

1 КАНАЛ

Суббота, 8 февраляСуббота, 8 февраля

Воскресенье, 9 февраля

05.00 Утро России 09.00 О самом главном
10.00 Вести 10.25 Вести. Местное время 10.45
Судьба человека с Борисом Корчевниковым
11.50 60 минут 13.00 Вести 13.25 Вести. Мес-
тное время 13.45 Правила жизни 14.15 Тайны
следствия-2 16.00 Вести. Местное время 16.25
60 минут 17.30 Андрей Малахов. Прямой эфир
19.00 Вести в 20:00 19.45 Вести. Местное
время 20.00 Юморина 22.05 Счастье наполо-
вину. Х/ф 23.45 Белая студия. Константин
Бронзит 00.30 Объяснение в любви. Х/ф
02.50 Допустимые жертвы. Х/ф

05.00 Утро России. Суббота
08.00 Вести. Местное время
08.15 Местное время. Суббота
08.35 Диалоги о животных. Мос-
ковский зоопарк 09.20 По сек-
рету всему свету 10.10 Пятеро
на одного 10.50 Сто к одному
11.35 Смеяться разрешается
13.40 Крылья Пегаса. Х/ф 17.05
Привет, Андрей! 19.00 Вести в
субботу 19.55 Замок на песке.
Х/ф 23.25 Романтика романса
00.30 Дамское танго. Х/ф 02.00
Мамочка моя. Х/ф

05.05 Замок на песке. Х/ф 08.20
Местное время. Воскресенье 08.55
Моя любовь - Россия! 09.20 Когда
все дома с Тимуром Кизяковым 10.10
Устами младенца 10.50 Сто к одно-
му 11.35 Всероссийский потреби-
тельский проект "Тест" 12.25 Отчий
дом. Х/ф 14.05 Никто кроме нас.
Х/ф 17.20 Тетя Маша. Х/ф 19.00
Вести недели 21.00 МОСКВА.
КРЕМЛЬ. ПУТИН 21.40 Воскресный
вечер с Владимиром Соловьевым
00.00 Золото Колчака 00.55 От
праздника к празднику. Х/ф 02.25
Отчий дом. Х/ф 04.10 Когда все до-
ма с Тимуром Кизяковым

Суббота, 8 февраля
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Понедельник, 10 февраля

Вторник, 11 февраля

Среда, 12 февраля

Четверг, 13 февраля

Понедельник, 10 февраля

Среда, 12 февраля

Четверг, 13 февраля

Понедельник, 10 февраля

Вторник, 11 февраля

Среда, 12 февраля

Четверг, 13 февраля

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.30 Те-
леканал "Доброе утро" 09.00 "Модный приговор" (6+)
09.55 "Жить здорово!" (16+) 11.00 Новости (с субтитра-
ми) 11.15 "Время покажет" (16+) 14.00 Новости (с суб-
титрами) 14.15 "Давай поженимся!" (16+) 15.00 "Мужс-
кое / Женское" (16+) 17.00 Вечерние новости (с суб-
титрами) 17.25 "На самом деле" (16+) 18.40 "Пусть гово-
рят" (16+) 20.00 "Время" 20.30 Премьера сезона. Мак-
сим Матвеев в многосерийном фильме "Триггер" (16+)
21.25 Премьера сезона. "Док-ток" (16+) 22.25 "Вечер-
ний Ургант" (16+) 23.00 "Познер" (16+) 23.55 "На самом
деле" (16+) 01.00 "Время покажет" (16+) 03.15 "Давай
поженимся!" (16+) 04.00 Новости 04.05 "Триггер". Много-
серийный фильм (16+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.30 Теле-
канал "Доброе утро" 09.00 "Модный приговор" (6+) 09.55
"Жить здорово!" (16+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15
"Время покажет" (16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15
"Давай поженимся!" (16+) 15.00 "Мужское / Женское"
(16+) 17.00 Вечерние новости (с субтитрами) 17.25 "На
самом деле" (16+) 18.40 "Пусть говорят" (16+) 20.00 "Вре-
мя" 20.30 Премьера сезона. Максим Матвеев в многосе-
рийном фильме "Триггер" (16+) 21.25 Премьера сезона.
"Док-ток" (16+) 22.25 "Вечерний Ургант" (16+) 23.00 "Право
на справедливость" (16+) 23.55 "На самом деле" (16+)
01.00 "Время покажет" (16+) 03.15 "Давай поженимся!"
(16+) 04.00 Новости 04.05 "Триггер". Многосерийный фильм
(16+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.30 Теле-
канал "Доброе утро" 09.00 "Модный приговор" (6+) 09.55
"Жить здорово!" (16+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15
"Время покажет" (16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15
"Давай поженимся!" (16+) 15.00 "Мужское / Женское"
(16+) 17.00 Вечерние новости (с субтитрами) 17.25 "На
самом деле" (16+) 18.40 "Пусть говорят" (16+) 20.00 "Вре-
мя" 20.30 Премьера сезона. Максим Матвеев в многосе-
рийном фильме "Триггер" (16+) 21.25 Премьера сезона.
"Док-ток" (16+) 22.25 "Вечерний Ургант" (16+) 23.00 "На
самом деле" (16+) 00.05 "Время покажет" (16+) 02.25
"Наедине со всеми" (16+) 03.05 "Давай поженимся!" (16+)
04.00 Новости 04.05 "Триггер". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.30 Теле-
канал "Доброе утро" 09.00 "Модный приговор" (6+) 09.55
"Жить здорово!" (16+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15
"Время покажет" (16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15
"Давай поженимся!" (16+) 15.00 "Мужское / Женское"
(16+) 17.00 Вечерние новости (с субтитрами) 17.25 "На
самом деле" (16+) 18.40 "Пусть говорят" (16+) 20.00 "Вре-
мя" 20.30 Премьера сезона. Максим Матвеев в многосе-
рийном фильме "Триггер" (16+) 21.25 Премьера сезона.
"Док-ток" (16+) 22.25 "Вечерний Ургант" (16+) 23.00 "На
самом деле" (16+) 00.05 "Время покажет" (16+) 02.25
"Наедине со всеми" (16+) 03.05 "Давай поженимся!" (16+)
04.00 Новости 04.05 "Триггер". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.15 Сквозной эфир. Live 06.00
Новости 06.15 Сквозной эфир. Live 07.00 Новос-
ти 07.15 Сквозной эфир. Live 08.00 Новости 08.15
Сквозной эфир. Live 09.00 Новости 10.00 Т/с "Ко-
товский", 1 с 11.00 Т/с "Котовский", 2 с 12.00
"Особое мнение" 13.40 Сквозной эфир 14.00 Но-
вости 14.30 Сквозной эфир 16.45 Сквозной эфир.
Гость 17.05 Сквозной эфир 17.30 "Особое мне-
ние" 20.05 Т/с "Громовы", 2 с 21.00 Новости 21.30
Сквозной эфир 23.35 Сквозной эфир. Гость 00.00
Сквозной эфир 02.10 Т/с "Парфюмерша", 1 с 03.10
Т/с "Котовский", 1 с 04.05 Т/с "Котовский", 2 с

05.00 Новости 05.15 Сквозной эфир. Live 06.00
Новости 06.15 Сквозной эфир. Live 07.00 Новос-
ти 07.15 Сквозной эфир. Live 08.00 Новости 09.00
Т/с "Котовский", 3 с 10.00 Т/с "Котовский", 4 с
10.55 "Особое мнение" 12.40 Сквозной эфир
13.00 Новости 13.30 Сквозной эфир 15.40 Сквоз-
ной эфир. Гость 19.05 Т/с "Громовы", 3 с 20.00
Новости 20.30 Сквозной эфир 22.35 Сквозной
эфир. Гость 23.00 Сквозной эфир 01.15 Т/с "Пар-
фюмерша", 2 с 02.15 Т/с "Котовский", 3 с 03.10
Т/с "Котовский", 4 с 04.00 Новости 04.15 Сквоз-
ной эфир. Live

05.00 Новости 05.15 Сквозной эфир. Live 06.00 Но-
вости 06.15 Сквозной эфир. Live 07.00 Новости
07.15 Сквозной эфир. Live 08.00 Новости 09.00 Т/с
"Котовский", 5 с 10.00 Т/с "Котовский", 6 с 11.00
"Особое мнение" 12.40 Сквозной эфир 13.00 Но-
вости 13.30 Сквозной эфир 15.40 Сквозной эфир.
Гость 16.00 Сквозной эфир 16.25 "Особое мнение"
19.05 Т/с "Громовы", 4 с 20.00 Новости 20.30 Сквоз-
ной эфир 22.35 Сквозной эфир. Гость 23.00 Сквоз-
ной эфир 01.10 Т/с "Парфюмерша", 3 с 02.10 Т/с
"Котовский", 5 с 03.05 Т/с "Котовский", 6 с 04.00
Новости 04.15 Сквозной эфир. Live

05.00 Новости 05.15 Сквозной эфир. Live 06.00 Но-
вости 06.15 Сквозной эфир. Live 07.00 Новости
07.15 Сквозной эфир. Live 08.00 Новости 09.00 Т/с
"Котовский", 7 с 10.00 Т/с "Котовский", 8 с 11.00
"Особое мнение" 12.40 Сквозной эфир 13.00 Но-
вости 13.30 Сквозной эфир 15.40 Сквозной эфир.
Гость 16.00 Сквозной эфир 16.25 "Особое мнение"
19.05 Т/с "Громовы", 5 с 20.00 Новости 20.30 Сквоз-
ной эфир 22.35 Сквозной эфир. Гость 23.00 Сквоз-
ной эфир 01.10 Т/с "Парфюмерша", 4 с 02.10 Т/с
"Котовский", 7 с 03.05 Т/с "Котовский", 8 с 04.00
Новости 04.15 Сквозной эфир. Live

05.00 Утро России 09.00 О самом главном
10.00 Вести 10.25 Вести. Местное время 10.45
Судьба человека с Борисом Корчевниковым
11.50 60 минут 13.00 Вести 13.25 Вести. Мес-
тное время 13.45 Правила жизни 14.15 Тайны
следствия-2 16.00 Вести. Местное время 16.25
60 минут 17.30 Андрей Малахов. Прямой эфир
19.00 Вести в 20:00 19:45 Вести. Местное вре-
мя 20.00 Большие надежды 22.00 Вечер с Вла-
димиром Соловьевым 00.35 Вести-Санкт-Пе-
тербург 00.50 Сати. Нескучная классика... с
Ларисой Долиной 01.25 Новости культуры 01.45
Сваты-5 03:30 Андрей Малахов. Прямой эфир

05.00 Утро России 09.00 О самом главном 10.00
Вести 10.25 Вести. Местное время 10.45 Су-
дьба человека с Борисом Корчевниковым 11.50
60 минут 13.00 Вести 13.25 Вести. Местное
время 13.45 Правила жизни 14.15 Тайны след-
ствия-2 16.00 Вести. Местное время 16.25 60
минут 17.30 Андрей Малахов. Прямой эфир
19.00 Вести в 20:00 19:45 Вести. Местное вре-
мя 20.00 Большие надежды 22.00 Вечер с Вла-
димиром Соловьевым 00.35 Вести-Санкт-Пе-
тербург 00.50 В погоне за прошлым. Рудольф
Фурманов 01.25 Новости культуры 01.45 Сваты-
5 03:30 Андрей Малахов. Прямой эфир

05.00 Утро России 09.00 О самом главном 10.00
Вести 10.25 Вести. Местное время 10.45 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 11.50 60
минут 13.00 Вести 13.25 Вести. Местное время
13.45 Правила жизни 14.15 Тайны следствия-2
16.00 Вести. Местное время 16.25 60 минут 17.30
Андрей Малахов. Прямой эфир 19.00 Вести в
20:00 19:45 Вести. Местное время 20.00 Большие
надежды 22.00 Вечер с Владимиром Соловьевым
00.35 Вести-Санкт-Петербург 00.50 Больше, чем
любовь 01.25 Новости культуры 01.45 Сваты-5
03:30 Андрей Малахов. Прямой эфир

Вторник, 11 февраля

05.00 Утро России 09.00 О самом главном 10.00
Вести 10.25 Вести. Местное время 10.45 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 11.50 60
минут 13.00 Вести 13.25 Вести. Местное время
13.45 Правила жизни 14.15 Тайны следствия-2
16.00 Вести. Местное время 16.25 60 минут 17.30
Андрей Малахов. Прямой эфир 19.00 Вести в
20:00 19:45 Вести. Местное время 20.00 Боль-
шие надежды 22.00 Вечер с Владимиром Соло-
вьевым 00.35 Вести-Санкт-Петербург 00.50 Ис-
кусственный отбор 01.25 Новости культуры 01.45
Сваты-5 03:30 Андрей Малахов. Прямой эфир

Пятница, 7 февраля (болгарское время)RTR
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Актриса, которая редко общается с журна-
листами, дала большое интервью порталу
WomanHit.ru. С сокращениями.

- Когда вы поняли, что хотите стать актри-
сой?

- Для меня самой это непонятно. Потому что
трудно найти семью более далекую от театра,
чем наша. Даже не помню, чтобы в детстве
меня водили на какие-то спектакли. В основ-
ном я смотрела кино. На "Карнавальную ночь" с
Гурченко ходила каждое воскресенье, лет де-
сять подряд, наверное. А потом в нашей квар-
тире у одной соседки появился телевизор. Я к
ней приходила, испытывая колоссальное чувст-
во неловкости. Униженно просила разрешения
посмотреть передачу и высиживала до упора,
пока телевизор не выключался. Я вообще рос-
ла невероятно закомплексованной девочкой.
Кстати, может, и желание стать актрисой отсю-
да. Как способ убежать от себя реальной. В
старших классах я записалась в разные студии.
Во мне жило сумасшедшее, истерическое же-
лание заниматься творчеством. На той же лес-
тнице, где мама выдавала мне по кусочку мас-
ла, я чиркнула бритвой себе по пальцу и собст-
венной кровью написала в своем дневнике: "Я
буду актрисой". Но написать можно что угодно.
А вот то, что я действительно стала тем, кем
стала, - это чудо.

- Вы много работаете, сегодня только в од-
ном театре "Миллениум" вы играете в четы-
рех спектаклях, как получается жить в таком
жестком графике?

Òàòüÿíà Âàñèëüåâà: "ß ïûòàëàñü
ñâîèì äåòÿì çàìåíèòü âñåõ"

- Я так не считаю. График нормальный. Так и
должно быть. Есть спектакли, их надо играть,
поэтому ты все время в пути, в дороге, на гас-
тролях.

- А чем вас привлекает жизнь на колесах?
- Она заключается в красивых местах, в ко-

торые сложно попасть по своей воле. Мы про-
езжаем всю нашу страну, заходим в церкви,
музеи, общаемся с интересными людьми. А это
дорогого стоит.

- Не думали полностью погрузиться в кино,
как это делают многие нынешние актеры?

- Значит, у них есть другие варианты, а у меня
их нет. Меня вполне устраивает такой мой ритм
жизни. Это адски тяжело, но я привыкла.

- У вас двое детей, внуки, что на ваш взгляд
главное в воспитании детей?

- Само слово "воспитание" для меня какое-то
неправильное, опасное. За ним я слышу опре-
деленное превосходство, даже насилие над ре-
бенком. Я много раз наблюдала за воспитанны-
ми детьми. В 10-12 лет они уже сложившиеся
личности. Прекрасно себя чувствуют во
взрослых компаниях, знают, что нельзя класть
локти на стол, перебивать, громко чавкать. Но
это не означает, что дети вырастут порядочны-
ми людьми и в какой-то момент не пошлют сво-
их родителей куда подальше. Воспитание - не
эквивалент благородства души. Наоборот, мне
кажется, что хорошие манеры - это укрытие,
за которое дети научились прятаться.

- Это правда, что вы всегда сильно опека-
ли своих детей?

- Очень может быть, что это вредно и непра-
вильно, если вы об этом. Но так было с самого
начала, с их рождения. У меня, видимо, слиш-
ком сильно чувство материнства, оно на каком-
то животном уровне. Я не подглядывала в за-
мочную скважину, но все время была начеку.

- У вас уже есть внуки, четверо, как они вас
называют?

- Как-то не готова я была к этому: бабуля,
бабуся, баба. Не мое. Меня все зовут Таня.
Как-то у внуков спросили, а где бабушка, они
ответили, что в другом городе. А там живет вто-
рая бабушка. Тогда у них уточнили, а где ба-
бушка Таня. На что они ответили, что Таня - не
бабушка, а Таня.

Тренер поп-короля раскрыл
секрет его хорошей формы.
В последнее время Филипп
Киркоров сильно постройнел.
Как оказалось, стоит за
этим не модная диета, а
усердная работа над собой
под руководством личного
тренера Вячеслава Дайчева,
который ранее помогал По-
лине Гагариной. С ним певец
познакомился на концерте и
занялся собой. Редакция
Wday.ru пообщалась с Вячес-
лавом и узнала, как и сколь-
ко удалось сбросить Филип-
пу. С сокращениями.

- Какую задачу перед
вами поставил Киркоров?

- Тренировочный процесс
моих подопечных - это всег-
да совместная работа, ко-
торая требует отдачи от нас
обоих. Одна из основных за-
дач была улучшить здоро-
вье Филиппа Бедросовича,
поработать над подвижнос-
тью суставов и мобильнос-
тью и улучшить самочувст-

Ñåðãåé Ëàçàðåâ ïðåäïðèíÿë
êðàéíèå ìåðû

Несколько дней назад Сергей
Лазарев удивил поклонников не-
ожиданным поступком. Он отпи-
сался от всех друзей и коллег в
социальных сетях. Накануне ис-
полнитель стал гостем прог-
раммы "Однажды…" на НТВ, где
объяснил, чем был спровоциро-
ван его диджитал-детокс.

По словам певца, его ужасно
раздражали злопыхатели, кото-
рые лезли в его жизнь или
высказывали критику. Лазарев
уверен, что не стоит кричать о
своем счастье. "Счастье любит
тишину. Я не хочу, чтобы кто-то
в это вникал, мешал этому.
Жизнь одна, ее надо жить честно, для себя и близких", -
заявил Сергей.  Лазарев отметил, что когда он сам ежед-
невно смотрит на снимки других людей, у него появляет-
ся чувство, будто он живет не своей жизнью. Причем
большинство информации, выкладываемой в соцсети, пе-
вец считает лживой.

На днях Ксения Собчак
посетила известную клини-
ку пластической хирургии.
По некоторым данным, там
теледива почти полчаса кон-
сультировалась с одним из
специалистов. Но по како-
му конкретно поводу она об-
ратилась к врачу, пока ос-
тается только гадать.

До этого журналистка то-
лько раз прибегала к услу-

Êàê ïîõóäåë Ôèëèïï Êèðêîðîâ?
вие в целом. Также было не-
обходимо сбросить лишний
вес и привести все мышцы
в тонус. Всего этого мы до-
бились благодаря система-
тическим занятиям спортом,
не перегружая организм.

- В сети есть информа-
ция, что певец похудел на
40 килограммов. Это дей-
ствительно так?

- По словам самого Фи-
липпа, за год он сбросил в
районе 24 килограммов, но
мы с ним занимаемся с ок-
тября, за это время он по-
худел примерно на 10 ки-
лограммов.

- Расписывали ли вы
Филиппу программу пита-
ния?

- Я придерживаюсь поли-
тики, что каждым аспектом
процесса похудения или на-
бора массы должен занима-
ться дипломированный спе-
циалист. Поэтому на моем
марафоне "Тренер в доме"
есть профессиональный ди-

етолог, который расписыва-
ет программу питания, я же
только даю советы, консу-
льтации и помогаю ее при-
держиваться. У Филиппа уже
есть сформировавшиеся
знания о правильном пита-
нии, которого он придержи-
вается.

- Сколько раз в неделю

проводите тренировки?
- Трудностей в нашем вза-

имодействии нет, Филипп -
человек слова и ни разу не
отменял встречи. Если он
говорит, что тренировка бу-
дет, то мы ее проведем. В
среднем мы занимаемся
2-3 раза в неделю. Конеч-
но, стараемся проводить

тренировки минимум три
раза в неделю, но тут все
зависит от гастролей и за-
нятости моего подопечного,
можем даже пропустить па-
ру недель. Но важно то, что,
когда Филипп Бедросович в
Москве, то мы обязатель-
но встречаемся. Програм-
ма у нас довольно обшир-
ная и необычная. Постоян-
но новые упражнения, но-
вые разминки и заминки,
чтобы держать все мышцы
в тонусе. Мы работаем не
в тренажерном зале, а в
домашних условиях с весом
собственного тела и небо-
льшим количеством инвен-
таря и оборудования - ста-
бильного и нестабильного.
Наши тренировки включа-
ют и TRX, и 3D-фитнес, и
функциональный тренинг.
Это комплекс кардио- и си-
ловых нагрузок, также не
забываем о растяжке. Ре-
зультат есть, но мы не ос-
танавливаемся и ставим се-
бе все новые цели. Ведь нет
предела совершенству.

Íèêîëàåâ çàãîâîðèë î ïåíñèè

Ñîá÷àê íå ñêðûâàåò óâëå÷åíèÿ êîñìåòîëîãèåé
гам пластических хирургов. В
одном из интервью знамени-
тость рассказала, что стра-
дала от проблем с дыхани-
ем, а, устраняя их, решила
избавиться и от небольшой
горбинки на носу. Вмешате-
льство было проведено в
Лос-Анджелесе почти десять
лет назад. 38-летняя ведущая
увлекается косметологией и
совсем этого не скрывает.

17 января текущего года
Игорю Николаеву исполни-
лось 60 лет. Недавно, 31 де-
кабря 2019 года, ему прис-
воили звание народного ар-
тиста России - соответству-
ющий указ подписал прези-
дент страны Владимир Пу-
тин. На пенсию музыкант
еще не вышел. "Вроде за
"народного" добавляют трид-
цатку. Если обычная пенсия
тысяч двадцать, то будет пя-

тьдесят", - рассуждает ком-
позитор, передает портал "7
дней". Во времена СССР,
вспоминает Николаев, мож-
но было спокойно и непри-
нужденно жить на авторс-
кие отчисления от одного хи-
та - прекрасно работало
Всесоюзное агентство по ав-
торским правам. Но эта сис-
тема рухнула почти однов-
ременно с развалом Сою-
за.
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На парада за 9 май на
Червения площад ще участ-
ват 24 единици бойна тех-
ника от най-нов образец, то-
ва съобщи във вторник  ми-
нистърът на отбраната на
РФ Сергей Шойгу на съве-
щание във военното ведом-
ство. Той поясни, че става
дума за най-новите зенитни
ракетни системи и комплек-
си от войсковата ПВО, бре-
гови ракетни комплекси, ав-
томобили за дистанционно
миниране, танкове и бойни
машини на пехотата.

В парада като цяло ще
участват 225 единици въо-
ръжения и военна техника,
150 единици въздушна тех-
ника и 15 хиляди военнос-

Изложба под това назва-
ние се откри в Лондон. Тя е
посветена на пожертвовани-
ята на британците за възс-
тановяването на града на
Волга. Експозицията е раз-
положена в помещение на
представителството на Рос-
сотрудничество в Лондон.

Стендове със снимки, до-
кументи, спомени на очевид-
ни разказват каква висока
цена са платили хората и
градът за победата, за кър-
вавите боеве за този много
важен промишлен и транс-
портен възел в СССР, но най-
вече за хуманитарната по-
мощ, изпращана от британ-
ците. Вдъхновител за пожер-
твованията на британците до
голяма степен е бил филмът
"Сталинград" на режисьора
Леонид Варламов. Той е бил

На 2 февруари, в Деня на разгрома на фашистките войски край Ста-
линград, жителите на града, сред които има и вече възрастни оче-
видци на събитията, положиха венци и цветя на паметника на воини-
те, загинали по време на Гражданската и Великата отечествена вой-
на. Тази година се отбелязва 77-ата годишнина от Сталинградската
битка. Отбраната на града продължава 200 дни, на 2 февруари 1943
войските на Донския фронт напълно ликвидират фашистките войски,
обкръжени в района на Сталинград. При отбраната на града са ране-
ни и загиват повече от един милион съветски войници и офицери

В Ханти-Мансийския авто-
номен окръг - Югра, ще нап-
равят възстановка на фут-
болния мач, състоял се на
14 юни 1945 г. между отбо-
рите ЦДКА (Центральный
дом Красной армии) и "Спар-
так". С тази първа по рода
си възстановка жителите на
Югра ще припомнят събития
отпреди 75 години, съобщи
за ТАСС организаторът на
мача, ръководител на Лига-
та на дворния футбол в сто-
лицата на региона Ханти-
Манссийск Никита Филипов.

Седмият шампионат на
СССР по футбол се е про-
вел от 13 май до 24 септем-
ври 1945 г. Това е първият
турнир след Великата оте-
чествена война. Мачът, про-
веден на 14 юни 1945 г., се
е състоял на стадион "Ди-
намо" в Москва с резултат

×åñòâàíåòî íà ïîáåäàòà ùå
ïðîäúëæè äî êðàÿ íà ãîäèíàòà

лужещи. Историческата
част на парада ще бъде
представена от 10 расчета,
облечени във военна уни-
форма от времето на Вели-
ката отечествена война.
След тях ще премине меха-
низирана колона от леген-
дарните танкове Т-34 и ар-
тилерийските самоходни
оръдия СУ-100.

По думите на Шойгу, вече
е в ход подготовката за па-
рада на личния състав. Съв-
местната тренировка ще
стартира на 15 март в Ала-
бинския гарнизон. Ще има
15 такива тренировки. От 29
април ще започнат репети-
циите на Червения площад.

Празнични мероприятия с

участието на войски ще има
в 475 руски градове и насе-
лени пунктове.

Мероприятията, посвете-
ни на 75-годишнината от по-
бедата ще продължат и след
9 май, каза министър Шой-
гу. Министерството на отб-
раната е разработило цял
комплекс мероприятия, ко-
ито ще се реализират през
цялата 2020 година. Ще бъ-
де оказана всестранна по-
мощ на ветераните, като за
целта ще бъдат привлечени
доброволци и членове на
"Юнармия". Ще продължи и
публикацията на уникални
архивни материали, разказ-
ващи истината за войната.

През април-май ще се

проведе патриотичната ак-
ция "Эшелоны Победы" - вла-
кове с експонати от Вели-
ката отечествена война ще
преминат по шест маршру-
та през цялата страна, вклю-
чително градовете-герои,
съобщи министър Шойгу.

Особено място в тържес-
твата е отредено на осве-

щаването на Главния храм
на Въоръжените сили, на от-
криването на музейния ком-
плекс "Дорога Памяти", за
попълването на който вече
са открити пунктове за съ-
биране на снимки и данни,
както и специален раздел
на сайта на Министерство-
то на отбраната.

"Ñòàëèíãðàä â áðèòàíñêàòà èñòîðèÿ"
подарен на британския пре-
миер Уинстън Чърчил, след
което е бил прожектиран по
кината в Лондон.

В крайна сметка Великоб-
ритания се оказала единст-
вената страна в света, къ-
дето по време на войната е
било организирано масово
всенародно движение по съ-
биране на пожертвования за
разрушения град на Волга.

"Във възстановяването на
Сталинград са участвали над
307 населени пунктове - съ-
общи за ТАСС президентът
на фонда "Сталинградска
битка" Дмитрий Белов. - Към
декември 1943 г. са събра-
ни повече от 200 хил. фунта
(сегашни 9 милиона фунта)
или около 750 милиона руб-
ли". Средствата са израз-
ходвани за изграждане на

болници в Сталинград, как-
то и в градове като Ростов,
Москва и Ленинград. "Мис-
ля, че изложбата ще е ин-
тересна за британците. За
тях това е емоционална
връзка на съвременното по-
коление с поколението на
предците им, живели по вре-
ме на Втората световна вой-
на. И тази връзка е много
силна", каза Белов.

Представителят на Россот-
рудничество Антон Чесноков
обърна внимание на факта,
че изложбата е напомняне
за съвместната борба на
двата народа срещу фашиз-
ма. На изложбата са предс-
тавени уникални материали
от руските и британските ар-
хиви, интересни както за
специалисти, така и широ-
ката публика. "Исторически-

те документи позволяват не
само да се осъзнае маща-
бът на трагедията и колко
ценна е помощта на британ-
ския народ за Сталинград,
но и да не се допусне фал-
шифициране на историята за
Втората световна война", ка-
за Чесноков.

По думите му изложбата
също така е продължение
на тържествените събития
в историята на побратимя-
ването на Сталинград (Вол-
гоград) и град Ковънтри.
"През 2019 година се про-
ведоха серия мероприятия,
посветени на 75-годишнина-

та от побратимското движе-
ние - каза Чесноков. - В Ко-
вънтри бе открит площад
"Волгоград" с участието на
британски и руски творчес-
ки колективи. Делегация от
английски град, който по
време на войната е бил поч-
ти напълно разрушен от фа-
шистката авиация през 1940
г., посети Волгоград, къде-
то участва в конференция-
та "Диалог на Волга".

След Лондон изложбата
ще се премести в Сейн Ол-
банс, недалеч от столица-
та, а след това - в Ковънт-
ри.

Â Þãðà ïðàâÿò âúçñòàíîâêà íà ïúðâèÿ ôóòáîëåí ìà÷ ñëåä ïîáåäàòà
5:1 в полза на ЦДКА, пред
около 70 хиляди зрители.

"Мачът ще се проведе на
13 юни 2020 г. на стадиона
в Ханти-Мансийск по офи-
циалните правила на онова
време, които нашите съдии
старателно изучават. На
специален банер ще бъдат
изписани всички имена на
играчите от 1945 г.", каза
Филипов.

Той поясни, че играчите, съ-
диите и организаторите ще
бъдат облечени в ретро еки-
пи. "Ще препоръчаме и на
зрителите по възможност да
са в ретро облекла. Плани-
раме, че като се започне от
директора и се завърши с
атрибутите на феновете,
всичко да бъде от онова вре-
ме. Всеки зрител ще се по-
чувства съпричастен към го-
лямото събитие. Спортът -

на, където през юни на го-
лям екран ще бъде показан
мачът от шампионата на Ев-
ропа Русия-Белгия. "Правим
аналогия - от 1945 г. се
прехвърляме в 2020 година,
75 години мир, 75 години го-
лям спорт без война!" - ка-
за събеседникът на ТАСС.

Той сподели, че мачът ще
се проведе в рамките на
фестивала на любителския
футбол "Наша Победа", кой-
то включва детски турнир
сред спортните школи в гра-
да, изложба на ретротехни-
ка и концерт на творчески
колективи. За реализация-
та на проекта организато-
рите ще получат грант от гу-
бернатора на Югра - около
800 хиляди рубли. Още око-
ло 300 хиляди рубли общес-
твениците ще добавят от
свои ресурси.

това е мир!", казва Филипов.
Очаква се в мача да учас-

тват фенове на двата отбо-
ра - сегашните ЦСКА и

"Спартак", които живеят в
Ханти-Мансийск. След това
за първи път на стадиона
ще бъде създадена фен зо-

Участници в първия следвоенен мач
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Цените на петрола през
тази година може осезател-
но да паднат, сочат прогно-
зите. Според най-негативни-
те сценарии падането на це-
ните може да бъде рекорд-
но, което не може да не се
отрази на руския износ. Ек-
спертите обаче смятат, че
това е малко вероятно. При
всички случаи газовите и
петролни компании ще бъ-
дат печеливши.

Предполага се цената на
руския петрол да падне с
6% и да достигне 60 дола-
ра за барел на фона на 64
долара през 2019 г., кога-
то се получи профицит на
нефт на световния пазар,
се отбелязва в обзор на
Висшата школа по иконо-
мика. Успоредно с това
стойността на газа на ев-
ропейския пазар може да
се срине до рекордния ми-
нимум от 100 долара за
1000 куб. м. Въпреки сни-
жението на цените "Газп-
ром" ще продължи да про-
дава синьото гориво в Ев-
ропа дори със загуба, за
да си запази пазарния дял,
смятат някои анализатори.

Прогнозите за рязък спад
на цените на петрола оба-
че може да не се сбъднат,
тъй като това е крайно нес-
табилна борсова категория,
зависеща от много факто-
ри. "Според нас през 2020
г. цените на нефта няма да
спаднат прекалено много и
ще се запазят предпостав-
ките за формирането им в
диапазона 65-70 долара за
барел", твърди Антон Пока-
тович, главен анализатор на
групата брокерски и кре-
диторски компании "Преми-
ер". А според водещия екс-
перт на Фонда за национал-
на енергийна сигурност Игор
Юшков този диапазон ще се
движи между 55 и 65 дола-
ра. Той обясни, че, от една
страна, американците про-
дължават да увеличават до-
бива на шистов петрол и по
този начин - на цялото све-
товно производство. Но от
друга страна - там не всич-
ко и така розово: темпове-
те на добива се забавят и
себестойността постепенно
се увеличава.

Освен това от пазара за-
почват да се оттеглят важ-
ни играчи - Венецуела, Иран
и Либия заради вътрешна-
та си нестабилност и санк-
ции, непрекъснато намаля-
ват производството си. На-
маляването на добива там
дава възможност на стра-
ните от ОПЕК+ да заемат
изчакваща позиция преди
да предприемат някакви
стъпки. Все пак, събития-
та, свързани с коронавиру-
са се развиват изключител-
но бързо и Китай многок-
ратно намали потребление-
то си. Това накара ОПЕК+
да свика спешна среща.

Има още един съществен
факт: световното потребле-
ние на петрол и газ не по-
казва тенденция към спад.
"Ако изключим сегашното
извънредно положение, по-
родено от коронавируса,
потреблението и тази годи-
на ще продължи да нараст-
ва. Сделката между САЩ и
Китай също влияе положи-
телно на цените на петро-
ла. А щом търговията вър-
ви, значи има потребление
и трябва да се произвеж-
да", казва Юшков.

Ãëîáàëíàòà êðèçà âå÷å å íåèçáåæíà
Колебанията в
цените на
горивата и
коронавирусът
предвещават
сътресения

В газовата сфера - и спе-
циално на европейския па-
зар, ситуацията е по-пред-
видима. Тя обаче не е осо-
бено радостна за "Газпром".
В преддверието на зимата
европейските газови храни-
лища бяха запълнени док-
рай от страх от евентуална
криза с транзита през Ук-
райна. Въпросът обаче бе
разрешен, а и зимата се
оказа необичайно топла. Те-
зи обстоятелства намалиха
потреблението и хранили-
щата останаха пълни.

По всичко личи, че 2020-а

ще бъде неспокойна и ин-
тересна от гледна точка на
енергетиката. Данните за
намалено потребление не
вещаят директно рязък спад
на търсенето на газ. Пони-
жението на неговата цена ще
тласне към договаряне на
по-големи покупки, като се
има предвид масовият отказ
от въглища в експлоатация-
та на ТЕЦ, тъй като газът е
по-чисто и по-евтино гори-
во. Той може да отнеме и
част от пазара на възобно-
вяемите енергийни източни-
ци, чиято цена остава твър-
де висока и както става яс-
но, те се оказаха не съв-
сем безопасни за околната
среда.

Има още един фактор,
благодарение на който "Газ-
пром" може да бъде споко-
ен. Поевтиняването на газа
в Европа ще направи дос-
тавките на втечнен приро-
ден газ (ВПГ) по-малко прив-

лекателни и конкурентите, с
които "Газпром" ще трябва
да се бори, ще отслабнат.
През 2019 г. Европа внесе
рекордни обеми ВПГ, вклю-
чително и американски.
Причината бе, че на азиат-
ските пазари цената бе мно-
го ниска и САЩ насочиха
продукцията си към евро-
пейските. Сега, ако цените
в Европа продължат да па-
дат, махалото ще се люшне
в обратна посока и амери-
канските компании ще пред-
почетат да изнасят отново
за Азия или за Латинска

Америка.
Миналата година се поя-

ви още един конкурент на
"Газпром" на европейския
пазар и то в лицето на дру-
га руска компания - Проек-
тът на "Новатек" за ВПГ от
Ямал. Отначало износът на
руски ВПГ бе разрешен за
"Новатек", тъй като на ком-
панията не й достигаше ин-
фраструктура за доставки-
те на азиатския пазар. Така
тя започна да го изнася на
запад и влезе в конкурен-
ция с доставките на "Газп-
ром" по тръбопроводи. Се-
га и двете компании чакат
с нетърпение разширяване-
то на инфраструктурата за
износ на изток, включител-
но и влизането в експлоа-
тация на Северния морски
път, за да се сложи край на
конкуренцията между тях.
"Новатек" вече подписа дъл-
госрочни договори за дос-
тавка на ВПГ с няколко ази-

атски стани, така че от та-
зи гледна точка предстоя-
щата година ще бъде по-ле-
ка за "Газпром".

С това обаче главоболия-
та за руския газов гигант не
свършват. Благодарение на
газопроводите TAP и TANAP
в Южна Европа вече се по-
яви азербайджански газ.
"Става дума за регионален
проблем, който до извест-
на степен променя геогра-
фията на доставките. Азер-
байджанският газ отива в
Турция, България, Гърция и
Италия. По-нататък достав-
ки няма. Освен това обе-
мите са съвсем ограниче-
ни", успокоява Юшков.

Споменатите страни може
да потребяват по-малко рус-
ки газ по различни съобра-
жения, които невинаги са
резултат от грижа за наци-
оналните интереси и енер-
гийната сигурност. Икономи-
ката на някои от тях са в
състояние, което не пред-
полага силно потребление.
Напълно различно е поло-
жението в Северозападна
Европа. Там вече се наблю-
дава повишено търсене.
Всъщност тенденцията се
очерта още в началото на
миналата година. Нидерлан-
дия от износител се превър-
на във вносител на газ.
Всички, които получаваха
газ от находищата в Север-
но море, са принудени да
купуват руски газ. Добивът

в Норвегия също пада и тя
едва смогва да поддържа до-
сегашните обеми.

Наистина "Газпром" тази
година е изправен пред раз-
лични рискове, но различ-
ни фактори и обстоятелст-
ва показват, че продажби-
те на компанията за Евро-
па няма да паднат под дос-
тигнатите 200 млрд. куб. м.
Цената на газа може да пад-
не до 100 долара за 1000
куб. м на стоковия пазар,
но не и средната годишна
цена", твърди Юшков. Сред-
ната цена на руския газ за
2019 г. бе над 140-150 до-
лара за 1000 куб. м. Въп-
реки негативната динамика
малко вероятно е "Газпром"
да понесе значителни загу-
би. Защото колкото по-бър-
зо цената започне да се
стреми към 100 долара за
1000 куб. м, толкова по-сил-
но това ще удари по ВПГ,
който ще се пренасочи из-

вън европейските пазари. А
това ще повдигне цената на
тръбния газ в Европа.

Независимо от трудности-
те, предизвикани от конюн-
ктурата на петролния и га-
зовия пазар, опасност за
икономическата стабилност
на Русия няма. "Ако през
2020 година цената на пет-
рола падне до равнището от
60 долара за барел, чувст-
вителни промени в икономи-
ческия курс на страната не
могат да се очакват. Това
няма да се отрази и на из-
пълнението на национални-
те проекти", уверен е Антон
Покатович.

От гледна точка на мак-
роикономиката разликата
между 64 и 60 долара за ба-
рел не е критична - още по-
вече за бюджет, съставян
на консервативни позиции.
В бюджета на Русия фикси-
раната цена на петрола е
41,6 долара. Затова руски-
те резерви продължават да
се попълват от свръхдохо-
дите от нефта и газа, дори
когато цената е под 60 до-
лара. Подобен бюджетен
механизъм "отсича" в полза
на резервите средствата,
които постъпват при цена на
петрола над 41,6 долара.

Ето защо на доходите от
износа на въглеводороди па-
дането на цените на петро-
ла няма да окажат същест-
вено влияние. По-опасно е
намаляването на потребле-
нието, вследствие на кри-
зи. Благодарение на бю-
джетните правила руската
валута реагира инертно на
промените в цените на пет-
рола. "Ако тази година те
паднат до 60 долара за ба-
рел, курсът на рублата ще
се задържи в диапазона
между 63-65 рубли за до-
лар. Руската валута може да
отслабне до 66-69 рубли за
долар, само ако цената на
нефта отбележи спад до и
под 50 долара за барел и
се задържи дълго на това
ниско равнище", отбелязва
Покатович.

За съжаление напоследък
- особено сега след поява-
та в Китай на епидемията
от новия вид вирус, който
вече нанесе удар на паза-
рите на горивата, зачести-
ха прогнозите за неизбеж-
ността от глобална иконо-
мическа криза. "Тя е неиз-
бежна, въпросът е не дали,
а кога ще се разрази". Тази
присъда звучи като мото
във все повече анализи.
"Предпоставки за нова гло-
бална криза има предоста-
тъчно. Сегашният икономи-
чески цикъл продължава от
2010 година. С други думи,
настъпва 11-ата година от
последната криза. Дори са-
мо този факт прави вероят-
ността, че кризата е неиз-
бежна все по-висока", каз-
ва експертът от Центъра за
политически науки Никита
Маслеников.

(По публикации на
експерти в електронно-

то издание "Взгляд")
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Ансамбълът за песни и
танци на Северния флот на
Руската федерация получи
отказ за влизане в Норве-
гия за участие във фести-
вала на културата Barents
Spektakel в град Киркенес.
Причината за отказа от
страна на норвежките влас-
ти бе, че участниците на
руския колектив не могат да
предоставят отпечатъците
си, което пък е условие за
издаване на визи.

Следва да припомним, че
миналата година ансамбъ-
лът участва в празненства-
та по случай 75-годишнина-
та от освобождението на
град Финмарк от нацизма.

По случай 160-ата годиш-
нина от рождението на ве-
ликия руски драматург и пи-
сател Антон Павлович Чехов
в Руския културно-информа-
ционен център в София бе
изнесен спектакълът "Кра-
ят на градината" по негови
произведения. Също така бе
прожектиран филмът "Дама-
та с кученцето".

Уникалният спектакъл
"Краят на градината" е съз-
даден от екип млади бъл-
гарски творци от Арт теа-
тър - Открита сцена на
"Шипка" с ръководител Ми-
лена Червенкова. В поста-
новката на режисьора Геор-
ги Михалков играят двама
талантливи млади актьори -

На 3 февруари в Детска-
та зала на Библиотеката за
чуждестранна литература в
Москва се откри самостоя-
телната изложба на илюст-
раторката Капка Кънева,
лауреат на редица между-
народни награди, сред кои-
то "Образ на книгата-2019".
Това съобщи сайтът на Бъл-
гарския културен институт в
Москва, който е инициатор
на изложбата.

Капка Кънева е родена в
София през 1978 година. За-
вършва Художествената
гимназия и Националната ху-
дожествена академия (2003).

Áóòìàí äàäå óðîê ïî äæàç
äèïëîìàöèÿ âúâ Âàøèíãòîí

Московският джазов оркестър и квинтетът на
Игор Бутман в рамките на турнето си в САЩ, дадо-
ха концерт и в руското посолство във Вашингтон.
Многобройна публика се събра в огромната зала
на руското посолство, за да се запознае с изкуст-
вото на "джаз дипломацията" на руския музикант,
който гастролира в Съединените щати два пъти го-
дишно. По-късно след концерта съветник-послани-
кът в посолството Артур Люкманов, отбеляза, че
джазът обединява всички и националността е без
значение. А по думите на самия Бутман, народите
на двете страни трябва да общуват един с друг.

"Трябва да разбием негативните стереотипи и да
можем да се разбираме, да се доверяваме един
на друг", каза руският музикант и добави, че спо-
рове винаги може да има, но да се доказва нещо е
по-добре в областта на спорта или музиката.

Руските джазмени изпълниха различни произве-
дения в оригиналните аранжименти на композитора
и пианиста Николай Левиновски, както и оригинал-
ни музикални композиции на Игор Бутман. В мело-
диите музикантите добавиха руски народни мотиви.

В организационния процес на концерта участва
активно и председателката на съвета на директо-
рите на вашингтонската Американско-руска фон-
дация за културно сътрудничество, притежателка-
та на Орден "Дружба" Сюзън Кармел.

Íîðâåãèÿ îòêàçà âèçè íà àíñàìáúëà
íà Ñåâåðíèÿ ôëîò íà Ðóñèÿ

Решението руските музи-
канти да не бъдат допусна-
ти до фестивала е на Ми-
нистерството на външните
работи и на Министерство-
то на отбраната на Норве-
гия, съобщи телевизия NRK,
цитирана от ТАСС. Предста-
вителят на Департамента по
комуникации на норвежко-
то външно министерство Ве-
ра Хелстрьом съобщи, че та-
зи година пристигането на
ансамбъла "на практика е
невъзможно", защото члено-
вете му трябвало да пре-
доставят пръстови отпеча-
тъци, за да получат шенген-
ска виза, "но руските влас-
ти не позволяват на хора,

със статут на военнослуже-
щи, да правят това".

Съобщението също така
гласи, че Норвегия може да
прави изключения само при
много специални случаи ка-
то, например, важни срещи
между представители на Ру-
сия с норвежките власти.
По думите на Хелстрьом, ми-
налогодишното събитие във
Финмарк е било точно та-
къв специален случай и
участието на ансамбъла е
имало важно значение за
двустранните отношения, а
и в национален план за са-
мата Норвегия.

"Възможностите за изк-
лючения от правилото (от-

носно пръстовите отпечатъ-
ци) са много ограничени. То-
зи въпрос се разглежда във
всеки отделен случай. Учас-
тие на военнослужещи в
обикновено културно съби-

тие, за съжаление, не отго-
варя на критериите за при-
лагане на това изключение",
се казва още в съобщение-
то на норвежката предста-
вителка.

Â ÐÊÈÖ îòáåëÿçàõà 160-àòà ãîäèøíèíà îò ðîæäåíèåòî íà ×åõîâ
Десислава Чутуркова и Ми-
лен Николов, а специфична-
та хореография е дело на
Ива Караманчева.

За създаването на поста-
новката са използвани око-
ло 50 произведения на Ан-
тон Чехов - пиеси, разкази,
неизвестни записки и лич-
ни писма. В резултат се е
получила интересна любов-
на история, каквато никога
не е имало, но която хипо-
тетично би могла да се слу-
чи в реалността. Българс-
ките критици наричат пос-
тановката смела, защото в
нея се използва минимум де-
кор, необичайни костюми,
оригинална хореография и
всичко това намира отклик

в душата на зрителя.
- Чехов е актуален и сега,

- смята изпълнителката на
главната роля, актрисата Де-
сислава Чутуркова. - Бих ка-
зала, че той е вечен, той не
зависи от епохата, в която
го четат, дали на хартиен но-
сител, на електронен или ня-
какъв виртуален. Всъщност
затова той е класик - прео-
долява времето с лекота, по-
казвайки ни как е устроена
човешката душа. Той умее да
разказва майсторски за ней-
ната структура.

Вече няколко поредни го-
дини спектакълът "Краят на
градината" се играе в РКИЦ
с голям успех.

Що се отнася до филма

"Дамата с кученцето", зас-
нет през 1960 година - той
представлява една вечна
класика. Актьорската игра
на знаменитите Ия Савина
и Алексей Баталов в глав-
ните роли е незабравима.
Филмът е заснет от режи-
сьора Йосиф Хейфиц по слу-
чай 100-годишнината от рож-
дението на великия руски
писател. В същата година на
Международния фестивал в
Кан филмът получава награ-
да за високия си хуманизъм
и превъзходните художест-
вени качества, а Британс-
кият киноинститут включва
лентата "Дамата с кученце-
то" в най-добрите филми на
годината.

Ñåäåìãîäèøåí õóäîæíèê ñ
ïðåñòèæíà ìåæäóíàðîäíà íàãðàäà

Êàïêà Êúíåâà ïðåäñòàâè ñâîèòå õàðòèåíè ñêóëïòóðè â Ìîñêâà
През 2006 година печели
конкурс за престой и рабо-
та в Cite Internationale des
Arts, Париж, а през 2008 го-
дина защитава докторската
си дисертация. Твори в об-
ластта на хартиената плас-
тика, илюстрацията и книж-
ния дизайн. Изследва въз-
можностите на детската
пространствена книга да по-
ражда интерес и отношение
към четенето. От 2014 го-
дина преподава в катедра
"Книга, илюстрация, печат-
на графика" в Национална-
та художествена академия,
чийто възпитаник е. Работи

с редица известни издател-
ства, включително чужди.

Автор е на "Играта като кни-
га" ("Панорама", 2014).

Наред с многобройните
участия в общи инициативи
Капка Кънева е реализира-
ла серия самостоятелни из-
ложби. Между 2010 и 2014,
в рамките на проекта In
Libris представя книжното
си творчество в София, Мос-
ква, Будапеща, Братислава
и др. През 2017 г. eta Verlag
показва произведенията й в
Берлин, в Елцин център в
Екатеринбург.

Носител и на наградата за
най-добри илюстрации за
деца и подрастващи от меж-
дународния конкурс "Образ
книги - 2019", Москва. Из-
ложбата в Москва ще про-
дължи до 21 февруари.

Седемгодишното момче
от Плевен Алекс Ангелов
получи най-високото от-
личие "Златният приз" в
конкурс за рисунки в
Москва. Журито на меж-
дународния конкурс "Сол-
нечный театр" ("Слънчев
театър") удостои малкия
художник с високата наг-
рада за неговата чудес-
на рисунка "Кукла пират".

Алекс е възпитаник на
арт школа по приложни
изкуства "Колорит" в
Плевен, където децата
рисувайки, моделирайки,
апликирайки развиват
своите умения и всички
заедно се докосват до
магията на изкуството.
Неговата рисунка "Кукла
пират" е оценена в ин-
тернет пространството
най-високо от хиляди
зрители. Така малкият

художник получи заслу-
жено златния приз.

Конкурсът се органи-
зира от Департамента за
култура на град Москва,
от галерия "Изопарк" и
обединение "Изложбени
зали" в руската столица.
Посветен е на годината
на театъра.

Ръководителят на пле-
венската арт школа "Ко-
лорит" Мая Ананиева е
избрала децата да рису-
ват персонажи от кукле-
ния театър. Алекс се е
представил в конкурса с
живописна творба "Кук-
ла пират".

Това е поредното злат-
но отличие за малките
художници и потвържда-
ва лидерските позиции
на плевенската школа на
международната арт сце-
на.
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Почина известният руски
археолог Валентин Янин. За
него се говореше, че той е
отворил нови страници в ис-
торията на древна Русия,
защото без неговите произ-
ведения знанието за тази
част от историята на Русия
би било не само непълно,
но и погрешно. Валентин
Янин е изключителен учен
и основен изследовател на
Новгородска Рус и на древ-
норуски ръкописи върху
брезова кора. Археологът
почина на 2 февруари в Мос-
ква четири дни преди да на-
върши 91 години.

Струва си да припомним,
че в средата на XX век рус-
ките учени са имали само
три пергаментни документа,
датиращи от началото на XIII
век и нито един лист перга-
мент от по-ранно време. Тук
не става дума за църковни-
те книги от XI-XIII век, съх-

Ïî÷èíà èçñëåäîâàòåëÿò íà äðåâíîðóñêèòå ðúêîïèñè íà áðåçîâà êîðà

През 2019 година в района на Кримско-Чер-
номорския регион е регистриран спад на сеиз-
мичната активност. Това съобщи за  "Интерфакс"
директорът на Института по сеизмология и гео-
динамика на Кримския федерален университет
"В.И.Вернадски" Юрий Волфман.

Той уточни, че в сравнение с 2018 година бро-
ят на регистрираните земетресения е намалял
от 100 на 85. Освен това магнитудът на регист-
рираните земетресения не надвишавал три, а
те практически не се усещат от хората. Волф-
ман поясни, че едно от тях с епицентър на 40
километра югоизточно от Феодосия, е било усе-
тено от жителите на горните етажи на високите
сгради. Интензивността на тези трусове учени-
те в Крим са оценили на 2,0 бала по скалата на
Рихтер.

Руските специалисти са установили, че през
миналата година нивото на освободена сеиз-
мична енергия в огнищата е намаляла значи-

Â Êðèì íå èçêëþ÷âàò ïîâèøàâàíå íà ñåèçìè÷íàòà àêòèâíîñò
телно. Според Волфман, обаче не трябва да се
забравя, че полуостров Крим продължава да
остава сеизмично опасен регион и не може да
се изключи възможността от земетресения,
включително и доста силни.

"В предходните години учените са регистри-
рали до 200 труса на територията на полуост-
рова. Затова 2019 година може да се смята за
период на относително сеизмично спокойствие
в този регион", разказа още директорът на Ин-
ститута по сеизмология и геодинамика на Крим-
ския федерален университет Юрий Волфман.

Следва да се отбележи, че за най-мощни зе-
метресения през ХХ век на полуостров Крим
се считат тези на 25 юни 1927 г. и на 11 сеп-
тември 1927 г. Те са били със сила от 7 и 8
бала по скалата на Рихтер. Общо от IV век пр.
н. е. до наши дни на полуострова е имало 77
силни земетресения.  Това бе и причината всич-
ки нови съоръжения в Крим да се изграждат в

съответствие с евентуалната сеизмична актив-
ност.

Така например, Кримският мост е оборудван
със специални трансмитери и устройства, кои-
то могат да защитят конструкцията на моста
при много силни и дори разрушителни земетре-
сения до 9,0 бала по скалата на Рихтер.

ранени в каменни църкви и
манастири, а за сведения за
гражданската история на
страната.  Що се отнася до
древните хроники, те опис-
ват войните и живота на
елита, но не казват почти
нищо за обикновения човек
и неговото всекидневие от

онзи исторически период.
През 1951 година става ис-

тински пробив в тази област
- в Новгород археолозите от-
криват първите ръкописи
върху брезова кора. Това
веднага се превръща в све-
товна сензация. В ръцете на
учените се озовават неизвес-

тни преди това уникални до-
казателства за всекидневи-
ето на всички слоеве на
средновековното общество
на древна Русия. Там бе опи-
сан животът на русите, кой-
то в продължение на много
векове е смятан за "бяло пет-
но" в руската история.

През 1947 година Вален-
тин Янин за първи път идва
в Новгород, за да работи в
археологическа експедиция
и остава там за цял живот.
Автор е на 24 монографии и
на над 600 научни трудове,
посветени на историята и
културата на Велики Новго-
род. Янин е бил пряк участ-
ник в множество открития,
свързани с Новгород, вклю-
чително Новгородски псал-
тир, който е най-старата
славянска книга, датираща
от началото на XI век.

Археологът е носител на
различни награди. Той е

удостоен с няколко награди
само за научно-популярна-
та му книга "Я послал тебе
бересту", влючително с Дър-
жавна награда на СССР
(1970). Книгата е преведена
на много езици.

Валентин Лаврентиевич
Янин е роден на 6 февруари
1929 г. в град Вятка (днес
Киров). Завършва с отличие
Катедрата по история на
Московския държавен уни-
верситет "М. В. Ломоносов",
а три години по-късно защи-
тава дисертацията си "Па-
рични и тегловни системи на
предмонголска Рус". На 34
години е удостоен със сте-
пен "доктор на исторически-
те науки" за книгата му "Нов-
городски посадници". От
1962 г. ръководи Новгород-
ската археологическа експе-
диция, а от 1990 г. е акаде-
мик на Руската академия на
науките (РАН).

Ðàçðàáîòèõà íîâè òðåíàæîðè çà îáó÷àâàíå íà ïèëîòè

Руската държавна корпорация Ростех пуска на пазара
уникален парашут "Шанс". Новата разработка е предназ-
начена за скачане от високи сгради в случай на извън-
редна ситуация, съобщи РИА "Новости", позовавайки се
на пресслужбата на държавната корпорация. С парашута
"Шанс" от височина минимум 33 метра (девететажна сгра-
да) ще може да скочи дори необучен човек.

По думите на изпълнителния директор на Ростех Олег
Евтушенко, новата парашутна система няма аналог в све-
та. Нейната ключова особеност е в това, че може да се
правят скокове от малки височини, което е невъзможно с
използване на традиционните парашути. Евтушенко също
така отбеляза, че за използването на новия парашут не е
необходима специална подготовка, защото парашутът се
отваря самостоятелно на нужната височина. Новата техно-
логия е разработен от московския Научно-изследователс-
ки институт по парашутостроение (НИИ парашутостроения).

За парашута са използвани иновативни материали, а
по-конкретно тъкан с малка въздухопроницаемост на ба-
зата на полиамидно влакно. В конструкцията са използ-
вани някои нови решения, които не дават на купола да се
огъва при контакт със сградата. Освен това новият пара-
шут автоматично стабилизира положението на тялото на
човека и не изисква умения за управление.

Специалисти от Института по нефтегазо-
ва геология и геофизика "А.А.Трофимук"
(ИНГГ, Новосибирск) и от Института за неф-
тени и газови проблеми (Якутск), са отк-
рили признаци на внушителни запаси от
въглеводороди на територията на Якутия
в утаечния Сухански басейн.

Според съобщението на пресслужбата
на института, Суханският басейн е смятан
за перспективен за откриване на нефтени
находища. Нещо повече, това е един от
най-слабо проучените региони в северна-
та част на Сибирската платформа. Руски-
те учени са извършили обширни геоложки
и геохимични изследвания. Те са анализи-
рали множество проби от органично ве-
щество на скали, а също на нефта и при-
родните битуми, открити в резултат на по-
леви работи.

Отбелязва се, че откритите големи нат-
рупвания от природни битуми, генетично
свързани с основните скали, са преки
признаци на нефтен и газов потенциал.

Общите ресурси на битумите на терито-

рията на утаечния Сухански басейн се оце-
няват на 4-5 милиарда тона. Специалисти-
те проявяват особен интерес към Централ-
но-Оленекската и Източно-Анабарската зо-
на за натрупване на битуми. Дължината на
Източно-Анабарската зона според геолож-
ки проучвания е не по-малка от 200 км.

В Центъра за научно-технически услуги
(ЦНТУ) "Динамика" са завършени мащаб-
ни експериментални конструкторски ра-
боти, предприети за нуждите на руското
Министерство на отбраната. Целта е раз-
работване и внедряване на перспективни
технологии за създаване на авиационни
технически средства за обучение (ТСО) от
ново поколение.

В рамките на експерименталните конст-
рукторски работи, стартирали през 2015
година, са създадени 30 опитни образци на
авиационни технически средства за охрана
(ТСО) с различни нива на сложност, гласи
съобщението на сайта dinamika-avia.ru.

Някои от образците са създадени за пър-
ви път в Русия. Това са експериментални-
те образци на учебно-тренировъчни ком-
плекси (УТК), включително тренажори с
най-висока категория на сложност на ди-

намична платформа за подготовка на раз-
лични руски вертолети.

При разработването на ключови компо-
ненти на TCO са използвани съвременни
технически решения и технологии, които зна-
чително ще подобрят техния потенциал за
обучение на пилотите.
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Влади Владков

На 17 януари 1991 г.
САЩ и техни съюзници
инициираха военната
операция "Пустинна бу-
ря". Нейната главна цел
беше да бъде възстано-
вен суверенитетът на
Кувейт, по-рано завла-
дян от армията на Сад-
дам Хюсеин.

Какво провокира най-
известната в света во-
енна операция и какви
последици има тя за
световната политическа
арена - в материала на
Федералната агенция за
новини (ФАН).

ПРЕДИСТОРИЯТА
НА КОНФЛИКТА
След завършването на

ирано-иракската война
през 1998 г. Багдад се
сблъска със сериозни
икономически проблеми.
По това време неговата
военна мощ поразяваше
въображението: Ирак
имаше една от най-мно-
гобройните армии в све-
та - почти милион щика,
неговата армия беше
оборудвана с най-съвре-
менно въоръжение и во-
енна техника - над 6000
танка, 4000 бронирани
машини с различно
предназначение, повече
от 500 самолета и над
400 вертолета, балистич-
ни ракети от семейство-
то Р-17,противокорабни
ракети Ехосе и т.н.

Всичкото това "богат-
ство", както и следвоен-
ното възстановяване на
страната струваше мно-
го пари и доста страни
оказваха необходимата
финансова подкрепа. Са-
мо Кувейт и Саудитска
Арабия предоставиха на
Багдад между 50 и 60
млрд. долара. Освен то-
ва към края на 1987 г.
Ирак задлъжня на Ор-
ганизацията за икономи-
ческо сътрудничество и
развитие 24 млрд. дола-
ра и около 10 милиарда
долара дължеше на
СССР.

С проблема за дълго-
вете лидерът на Ирак
Саддам Хюсеин реши да
се справи доста просто
и радикално - обвини
Кувейт, че произвежда
повече нефт, отколкото
е посочено в договоре-
ностите, а също така, че
краде гориво от иракс-
ки сонди в спорния приг-
раничен район Румейла.
В крайна сметка Багдад
поиска от Кувейт ком-
пенсации, ликвидиране
на задълженията по за-
емите, отстъпване или
даване в аренда на Ирак
стратегически важните
острови Барба и Буби-
ян. Кувейт обаче отго-
вори с отказ.

ОКУПАЦИЯТА
НА КУВЕЙТ
В нощта на 1 срещу 2

август 1990 г. групиров-
ка на иракските войски
в състав от 1220 хил.
войници и 350 танка за-
почна нахлуване в Ку-
вейт и буквално за де-
нонощие превърна него-
вата територия в една от
провинциите на Ирак. На
емира на Кувейт Джа-
бер ІІІ се наложи да бя-

Êðúâòà îò îïåðàöèÿòà "Ïóñòèííà áóðÿ"
íå å çàñúõíàëà è äîñåãà

га в Саудитска Арабия.
По време на военните

действия според различ-
ни оценки са загинали
между 4 и 7 хил. души,
други 12 хил. кувейтци са
пленени или са безслед-
но изчезнали. Страната
е подложена на разграб-
ване - изнесено е всич-
ко, което е могло: от ма-
шини и продоволствие до
дрехи и различно обо-
рудване.

Естествено, окупация-
та на Кувейт не се харе-
са на мнозина, действи-
ята на Ирак буквално
разцепиха арабския
свят. Не остана настра-
ни и световната общност.
Така от 2 август до 29
ноември Съветът за си-
гурност на ООН прие 12
резолюции за иракско-
кувейтския конфликт. Ня-
кои от тях засягаха заб-
рана за продажба и дос-

тавки на въоръжения на
Ирак. По отношение на
Багдад бяха въведени
икономически санкции.

В края на ноември
1990 г. Съветът за си-
гурност прие резолюция
678, допускаща използ-
ването на всички необ-
ходими средства за въз-
становяване на мира и
сигурността в близкоиз-
точния регион. Тя може
да се смята за ултима-
тум към Ирак, тъй като
обявява окончателния
срок за изтегляне на
иракските войски от те-
риторията на Кувейт - 15
януари 1991 г.

Тъй като Кувейт е един
от доставчиците на нефт
за САЩ, Вашингтон за-
почва да планира воен-
на операция за снемане
на иракската блокада.

"ПУСТИННА БУРЯ"
За старт на операция

"Пустинна буря" може да
се смята 17 януари 1991
г., когато отлавяваната от
САЩ многонационална
коалиция започва усиле-
ни бомбардировки над
позициите на армията на
Ирак. Ударите се нана-
сяха по военни и прави-
телствени обекти, както
и по живата сила на
Ирак. Обстрелван беше
пътят, водещ от Ирак в
Йордания. Коалицията
се опитваше да предот-
врати прехвърляне на
иракски ракетни комп-
лекси към границата на
Израел, по чиято тери-

тория бяха нанесени 18
ракетни удара. Активно
участие в атаките над
иракската армия имаха
и Въоръжените сили на
Саудитска Арабия.

Трябва да отбележим,
че въздушната операция
на многонационалните
сили беше пълна изне-
нада за Багдад, чието
военно командване беше
уверено, че САЩ и тех-
ните съюзници ще започ-
нат с наземна операция
и ще затънат в продъл-
жителен конфликт. В
крайна сметка въздуш-
ните удари продължиха
почти 40 дни, през кое-
то време ударната ави-
ация на коалицията из-
върши около 110 хиляди
излитания и хвърли 88
хил. тона боеприпаси.

"Операцията "Пустинна
буря" се помни много
добре в целия свят, тъй

като стана първото во-
енно събитие, на което
се оказваше мощна ме-
дийна подкрепа. След
войната във Виетнам
американците търсеха
репутационен реванш.
Беше нужно да се демон-
стрира новият облик на
американската армия -
непобедима, снабдена с
най-новото оръжие. Во-
енната активност на САЩ
през 80-те години в Ли-
бия, Ливан и Панама бе-
ше успешна, в тези кон-
фликти вече се използ-
ваха нови образци съв-
ременно оръжие. Тези
операции обаче губеха от
"Пустинна буря" именно
заради медийното отра-
зяване. Холивудските
творци укрепиха в съз-
нанието на американци-
те, че САЩ са постигна-
ли абсолютен военен три-
умф", казва политически-
ят анализитор от Фонда
за развитие на институ-
тите на гражданското об-
щество "Народна дипло-
мация" Евгений Валяев.

На 24 февруари след-
ва наземна операция, ко-
ято получава название-

то "Сабята на пустинята".
В нея участват сухопът-
ни войски от САЩ, Ве-
ликобритания, Саудитска
Арабия, Египет и Сирий-
ската арабска републи-
ка.. Естествено,главна
ударна сила бяха амери-
канските танкове М1 "Аб-
рамс", които се поддър-
жаха от екипажите на ан-
глийските "Чаланджър" и
сирийските Т-62. Назем-
ната фаза продължи мал-

ко повече от четири дни
и на 28 февруари Ел Ку-
вейт беше освободен, а
Багдад призна изисква-
нията на Съвета за си-
гурност на ООН.

На 3 март 1991 г. ирак-
ското ръководство и
представители на коали-
цията подписаха спора-
зумение, регламентира-
що режима на прекратя-
ване на огъня.

Според военния наблю-
дател на "Комсомольская
правда" полковникът в
оставка Виктор Баранец
по време на операцията
"Пустинна буря" редакци-
ята на изданието е пока-
нило най-добрите воен-
ни анализатори, които да
дадат своите прогнози
как ще се развият съби-
тията в Близкия изток и
как Ирак ще се проти-
вопостави на многонаци-
оналната коалиция. "Сред
тези анализатори беше и
бившият военен минис-
тър маршал Дмитрий
Язов. Нарисувахме кар-
та на съотношението на
силите и се опитвахме да
разберем как ще се раз-
виват събитията. Всички

предсказваха, че съпро-
тивата на иракската ар-
мия ще бъде сериозна,
че Ирак има достатъчно
сериозна армия, и че
войната ще продължи
дълго. Предполагахме,
че войната ще е кръвоп-
ролитна. Всички обаче
сгрешихме - каза Вик-
тор Баранец и потвър-
ди, че след няколко дни
руското разузнаване в
Ирак е съобщило за пъл-
ното предаване на ирак-
ската армия. -  Започ-
нахме да изясняваме за-
що стана така, а по ра-
зузнавателните канали
при нас дойде информа-
ция, че за да нямат чо-
вешки загуби, американ-
ски генерали са купува-
ли иракски генерали. Те
са получили много пари
и са се разбягали кой в
САЩ, кой в съседните
страни. Така завърши
"Пустинна буря".

Според различни оцен-
ки по време на бойните
действия са загинали
между 30 и 150 хил.
иракчани. Сериозни ще-
ти понесе и инфраструк-
турата - унищожени или
напълно разрушени бя-
ха промишлени и нефто-
добиващи предприятия
на Ирак.  По време на
военната операция заги-
наха и военнослужещи от
многонационалната коа-
лиция. За суверенитета
на Кувейт живота си да-
доха 293 американски
войници и офицери. Вой-
ната струваше на САЩ
61 млрд. долара. Коали-
цията загуби 52 самоле-
та и 23 вертолета.

РЕЗУЛТАТИТЕ ОТ
ВОЕННАТА
КАМПАНИЯ
"Американската демок-

рация доведе до факта, че
кръвта от "Пустинна бу-
ря" и досега не е засъх-
нала. Ирак, както и пре-
ди, и днес се намира в
кратера на близкоизточ-
ните конфликти. Той и
днес е в епицентъра на
противопоставянето на
САЩ с Иран. Американс-
ката формула за внасяне
на демокрация на иракс-
ка земя се оказа изцяло
фалшива. Тази демокра-
ция беше прикрепена към
щиковете на американс-
ките войници. В крайна
сметка американската ад-
министрация сложи лапи
върху близкоизточната
нефтена колонка. След
операцията "Пустинна бу-
ря" и след убийството на
Саддам Хюсеин армията
на САЩ така и не напус-
на територията на Ирак.
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Рускинята Екатерина Александрова е сред
номинираните да званието "пробив на ме-
сеца" на Женската тенис асоциация (WTA),
се съобщава в официалния сайт на органи-
зацията.

През януари Александрова извоюва пър-
вата титла в кариерата си при жените, ка-
то победи на турнира в китайския ШънЧ-
жън.

За тази титла претендират и представи-
телката на Тунис Онс Жабер и естонката
Анет Контавейт, стигнали до четвъртфина-
лите на Откритото първенство на Австра-
лия, украинката Даяна Ястрембска, стиг-
нала до финала на турнира в Аделаида (Ав-
стралия).

Гласуването на официалния сайт на Жен-
ската тенис асоциация ще продължи до съ-
бота.

В момента Александрова е на 28-о място
в световната ранглиста при жените и е пър-
ва ракета на Русия.

Норвежкият ски бегач, трикратният олим-
пийски шампион Йоханес Клебо предсроч-
но поздрави руснака Александър Болшунов
с победата в надпреварата за Световната
купа.

По-рано стана известно, че Клебо е счу-
пил пръст и няма да участва в етапа от
Световното първенство в шведския Фалун.
Норвежецът заема второто място в класи-
рането и отстъпва на Болшунов с 235 точ-
ки.

"Предпочитам да гледам напред, вместо
да преживявам за станалото. Като отчи-
там, че няма да се състезавам във Фалун,
мога да поздравя Болшунов с победата в
турнира за Световната купа. Той обаче тряб-
ва да помни, че в края на сезона аз ще се
завърна и ще бъда още по-силен", каза
Клебо.

Îâå÷êèí: "Õåòòðèêîâåòå
ñà ìîÿ ðàáîòà. Íå ñúì
âúçõèòåí îò èãðàòà ñè"

Александър Овечкин, който направи четвърти хеттрик
за последните осем мача, даде интервю за телевизионния
канал "Мач ТВ". Руският спортен журналист Павел Лисен-
ков сподели мнението си в социалните мрежи: "Отдавна
съм сигурен, че Александър Овечкин чете всичко, което
се пише за него в руските медии. Той познава много спор-
тни журналисти, чете различни информации и експертни
мнения. Може да се изкаже при среща, ако нещо го е
жегнало. Или пък да не даде вид, но ще е ясно, че го е
прочел. Това влечение - да чете за себе си, за това какво

мислят за него в Русия - Овечкин има от времената, кога-
то като юноша е седял на динамовската скамейка."

Понякога изглежда, че Овечкин се наслаждава на фак-
та, че е вкарал гол или два. Излиза от мача от съблекал-
нята, дава стандартното интервю, преоблича се, пътува
до дома си, налива си чай и на дивана отваря телефона,
за да прочете преди да заспи как Русия отново и отново
губи ум от обожаването му.

В домакинския мач с "Лос Анджелис" видяхме още един
хеттрик на Овечкин, а никой не го очакваше. Играта тръг-
на унило за домакините, те отстъпваха с 1:2 към 54-ата
минута. След това вулканът, наречен Ови, изригна. Важ-
ното е, че Александър Овечкин вкара три нестандартни
гола. Овечкин не е човек-робот, работещ на конвейер.
Той фантазира, живее с играта, дебне моментите.

Овечкин е на първо място сред най-добрите снайпе-
ристи на Националната хокейна лига. За 11-и път той
вкарва 40 шайби за един сезон. Повече има само Уейн
Грецки - 12 пъти. В следващия сезон Овечкин може да
настигне Грецки в това съревнование.

Овечкин направи 28-и хеттрик в кариерата си в Нацио-
налната хокейна лига. Символично е, че той изпревари
Морис Ришар (с 26 хеттрика), чийто приз е обладавал
осем пъти и навярно ще го спечели сега за девети път.

Изглеждаше, че да се спечелят 50 хеттрика за една
кариера като Уейн Грецки е нереално. Овечкин обаче
сътвори четири хеттрика в последните осем мача, в кои-
то вкара 14 гола.

Смята се, че Овечкин може да изпревари по брой хетт-
рикове Марио Лемие (40), който е на второ място в кла-
сацията. А след това - както потръгне. Александър поста-
ви своите хеттрикове на конвейер - един, два, три, чети-
ри. Тогава и целият отбор ти помага и те праща сам
срещу противниковия вратар.

Íå ñå èçêëþ÷èõ îò
ñèòóàöèÿòà, çàòîâà âêàðàõ

- Не нанесохте нито един удар в първите 45 минути
на мача с "Лос Анджелис", а в следващите 267 се-
кунди направихте пет удара и вкарахте три гола.
Очаквахте ли това?

- Това е трудно да се очаква. Първите два периода
бяха тежки за нас, но ние знаехме, че можем да доба-
вим сили. Имахме отлични голови моменти. Как вкарах
първата шайба ли? Оши ми подаде великолерен пас, а
на мен ми провървя, тъй като шайбата попадна в стика
на вратаря, но все пак влезе във вратата.

- Как стана вторият гол?
- Вратарят просто не видя шайбата, но аз продължих,

не се изключих от ситуацията и довърших всичко док-
рай.

- Вероятно въпросът ще ви се стори смешен или не-
леп, но възхищавате ли се от самия себе си? Казвате
ли: "Момче, ти отново направи хеттрик! Много си як!"

- Какво ти възхищение! Просто продължавам да иг-
рая хокей. Разбира се, че след мача ме поздравяваха
приятели, семейството ми. Аз обаче се стремя да не
губя концентрация, да не се поддавам на емоции. Прос-
то си върша работата.

След поредния гол на Александър Овечкин в Националната хокейна
лига

Åêàòåðèíà Àëåêñàíäðîâà å
íîìèíèðàíà çà "ïðîáèâ íà ìåñåöà"

Êëåáî ïîçäðàâè ïðåäñðî÷íî Áîëøóíîâ
ñ ïîáåäàòà çà Ñâåòîâíàòà êóïà

Надеждата на руския те-
нис Карен Хачанов разказа
защо се е сдобил със се-
мейсто на тинейджърска въз-
раст. Карен се жени за Ве-
роника Шкляева през април
2016 г., когато бил на 19 го-

Õà÷àíîâ: "Íàèñòèíà ñúì ùàñòëèâ
÷îâåê, íî òåíèñúò íÿìà íèùî îáùî"
Третата руска ракета при мъжете признава, че
не иска да смесва личния си живот със спорта

дини. През септември мина-
лата година му се ражда син.

"Всеки човек има своя ха-
рактер и своите възгледи за
живота. Аз исках да бъда
щастлив. Жена ми е винаги
до мен, а сега имаме и син.

Всичко се нареди много доб-
ре и не се старая да смес-
вам личния си живот с те-
ниса. Ако това обаче стане,
ще трябва да се адаптирам.
Аз съм щастлив човек, но и
тук тенисът няма нищо об-
що", казва Хачанов.

Що се отнася до кариера-
та на спортиста, медиите от-
белязват, че Хачанов е ре-
шително настроен за пред-
стоящите турнири: "Руският
спортист от арменски про-
изход, който сега живее в
Дубай, се надява да се пред-
стави отлично в турнира,
който ще започне през то-
зи месец. Отминалият сезон
не беше много успешен за
руския тенисист.

Сега той казва: "Имам го-
лямо желание да покажа
добра игра, но не всичко
става както искаме. Може
би все още не съм се адап-
тирал към тукашните усло-
вия. Надявам се, че през та-
зи година нещата ще тръг-
на по друг начин, тъй като
през целия декември съм се
подготвял за този сезон",
казва третата ракета на Ру-
сия Карен Хачанов.


